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Marjana Ahačič

Občinski svet se je prejšnjo 
sredo na redni seji, ki je 
bila tokrat v Linhartovi dvo-
rani, seznanil z osnutkom 
proračuna za prihodnji dve 
leti. V proračunu za leto 
2021 je načrtovanih 21,8 
milijona evrov prihodkov in 
24,1 milijona evrov odhod-
kov, za leto 2022 pa približ-
no 19,9 milijona evrov pri-

hodkov in 21,7 milijona 
evrov odhodkov. V letu 
2021 je predvidena namen-
ska zadolžitev za 2,3 milijo-
na, v letu 2022 pa za 1,8 
milijona evrov za v proraču-
nu planirane investicije, je 
svetnikom pojasnil župan. 
Predvideni investicijski 
odhodki v letu 2021 pred-
stavljajo približno 46 odsto-
tkov vseh, v letu 2022 pa 39 
odstotkov. 

Med večjimi investicijami, 
ki so vključene v oba prora-
čuna, so: izgradnja cestne in 
komunalne infrastrukture, 
ki se navezuje na investicije 
Slovenskih železnic in Dire-
kcije RS za infrastrukturo 
ob zaprtju železniške proge 
Kranj–Jesenice, sofinancira-
ne investicije, kot so izgrad-
nja kanalizacije na Spod-
njem Lancovem, gradnja 
kolesarskih povezav v občini 

in rekonstrukcija Kopališča 
Radovljica, začetek izgrad-
nje komunalne infrastruk-
ture na območju regijskega 
reševalnega centra, nadalje-
vanje gradnje komunalne 
infrastrukture v Kamni 
Gorici, obnova ceste za Veri-
go in cestnega odseka Špar–
Filipič ter obnova strehe na 
Kovaškem muzeju v Kropi.

Prvič o proračunu  
za prihodnji dve leti
Poudarek na investicijah, vezanih na obnovo gorenjske železnice, in na projektih, ki jih sofinancira 
država. Načrtovana so tudi sredstva za obnovo strehe Kovaškega muzeja v Kropi. Prihodnje leto prvič 
participativni proračun, glasovanje že v prvi polovici novembra.

Sejo so za zagotavljanje čim večje zaščite pred okužbo z novim koronavirusom tokrat pripravili v Linhartovi dvorani. 
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Predstavniki občine in 
poveljnik štaba Janez 
Koselj so se z Domom dr. 
Janka Benedika Radovljica 
takoj po ponovni aktivaciji 
štaba dogovorili o sodelova-
nju pri zagotavljanju vsega 
potrebnega za dom. Spreje-
li so tudi inšpektorja za var-

stvo pred naravnimi in dru-
gimi nesrečami, ki je pre-
gledal osnutek občinskega 
delnega načrta zaščite in 
reševanja ob pojavu epide-
mije oziroma pandemije 
nalezljivih bolezni pri lju-
deh, so sporočili z občinske 
uprave. Organizacijsko je 
osnutek ustrezen, posame-
zne manjše pomanjkljivos-
ti pa bodo odpravljene. 
Inšpektor je tudi ugotovil, 
da je obseg zaščitne opre-
me, s katero razpolaga 
občina, zadosten.

Kot preventivni ukrep za 
preprečevanje širjenja koro-
navirusne bolezni je župan 
izdal tudi odredbo, s katero 
je začasno ukinil uradne ure 
Občine Radovljica, Medob-
činskega inšpektorata in 
redarstva občin Radovljica in 
Naklo ter Režijskega obrata 
ALC Lesce v obliki osebnih 
obiskov v upravnih stavbah. 

Prav tako je do preklica zapr-
ta občinska blagajna. Odred-
ba ne velja za postopke, 
vezane na sodelovanje javno-
sti pri sprejemanju proraču-
na za leti 2021 in 2022.
Stavba Občine Radovljica na 
Gorenjski cesti 19 je zaprta 
za stranke in druge obisko-
valce. Delo občinske uprave 
za zdaj poteka nemoteno, 
poslovanje pa je omejeno na 
komuniciranje po navadni 
in elektronski pošti (obcina.
radovljica@radovljica.si) ter 
po telefonu (04 537 23 39).

Drugi val epidemije
Zaradi razglasitve epidemije covida-19 je župan 
Ciril Globočnik 20. oktobra aktiviral občinski štab 
Civilne zaščite. Člani in enote zaščite in reševanja 
so v pripravljenosti.

Najpreprostejši ukrepi so pri preprečevanju 
virusa zelo učinkoviti, če se jih le dosledno 
držimo. Pazimo na redno uporabo maske na 
javnih površinah, skušajmo se ne dotikati 
obraza, pogosteje si umivajmo roke, če pa to ni 
možno, si jih razkužimo, ohranjajmo varno 
razdaljo, kašljajmo in kihajmo v rokav ter 
ostanimo doma, ko se ne počutimo dobro in 
imamo vročino.

Spreminjam
moj kraj na bolje.

Glasujem.
Predlagam.

Imate idejo, kako vaš kraj urediti ali mu dati nove vsebine? 
Participativni proračun Občine Radovljica omogoča, da se del proračunskega 
denarja razporedi tako, da pri tem neposredno sodelujete občani in občanke. 
26. 6. 2020 bo objavljen javni poziv za zbiranje predlogov projektov.

Občina Radovljica
maja.stanojevic@radovljica.si

www.radovljica.si

• Kaj je participativni proračun? 
• Kako pripraviti predlog projekta? 
• Kako poteka izbor projektov? 

Informativne delavnice Projekt za moj kraj

Vljudno vabljeni,
Ciril Globočnik, župan

Petek,
19. 6. 2020

ob
19:30

ob
17:00

Radovljica Lesce
Čebelarski razvojno  
izobraževalni center 
Rožna dolina 50a, Lesce

Čebelarski razvojno  
izobraževalni center 

Rožna dolina 50a, Lesce

Četrtek,
18. 6. 2020
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Begunje, 
Mošnje in Otok

Kamna Gorica, Kropa, 
Lancovo, Srednja Dobrava, 
Podnart, Ljubno in Brezje
Kulturni dom Podnart, Podnart 11

Kulturni dom Mošnje,  
Mošnje 41

Obletnica
Elan ima 75 let. Podjetje, ki ga 
je ustanovil Rudi Finžgar, je 
danes ena najbolj 
prepoznavnih in inovativnih 
blagovnih znamk na svetu.

stran 8

Za moj kraj
Predstavljamo potrjene 
predloge projektov za 
participativni proračun, o 
katerih boste lahko 
glasovali.

stran 11

OBČINSKE NOVICE

Obnova je zaključena
Odseki vodovoda in ceste v 
naseljih Ovsiše, Dobravica 
in Poljšica so obnovljeni.

stran 2

AKTUALNO

Od oktobra nova 
zdravnica
Župan je s koncesionarko 
podpisal petnajstletno po
godbo.

stran 6

GASILCI

Novo vozilo so že 
prevzeli
Slovesnosti še ni bilo, prva 
intervencija pa že.

stran 17

AKTUALNO

Okusi Radol'ce
Dober krožnik je letos mogo
če naročiti zgolj iz domače
ga naslonjača.

stran 23
OD 11. DO 14. STRANI
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ODGOVORNA UREDNICA: 

Marjana Ahačič (marjana.ahacic@g-glas.si, 031/352-514) 

UREDNIŠTVO: 
Urša Peternel (pomočnica odgovorne urednice),  

Kaja Beton, Matjaž Klemenc, Peter Kolman 

ČASOPISNI SVET:
Barbara Sitar (predsednica),  

Breda Poličar, Sabina Felc, Nejc Kliček in Katja Knific

DEŽELNE NOVICE (ISSN 1855-2927) – Ustanovitelj in izdajatelj: Občina Radovljica, 
Go renj ska ce sta 19, 4240 Ra dov lji ca (se dež ča so pi sa in ured ni štva). Pra vi ce izdajate lja 
iz va ja: Go renj ski glas, d. o. o., Kranj, Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj (tel. 04/201 42 00, 
faks 04/201 42 13, info@g-glas.si, oglas no tr že nje: Jana Triller, 04/201 42 30).

De žel ne no vi ce iz ha ja jo en krat na me sec v na kla di 23.400 iz vo dov, brez plač no jih  
pre je ma jo vsa go spo dinj stva in dru gi na slov ni ki v ob či ni Ra dov lji ca, pri lo že ne so  
tudi iz vo dom Go renj ske ga gla sa. Tisk: Delo, d. o. o., Tiskarsko središče. Di stri bu ci ja: Poš-
ta Slo ve ni je, d. o. o., Ma ri bor. De žel ne no vi ce so vpi sa ne v Raz vid me di jev pod za po red no 
šte vil ko 315. Ne na ro če nih pri spev kov in pi sem bral cev ne ho no ri ra mo. Pis ma bral cev so 
ome je na na naj več 3000 zna kov s pre sled ki. Pri spev ke za na sled njo redno šte vil ko, ki bo 
iz šla v petek, 20. novembra 2020, mo ra te od da ti naj kas ne je do srede, 11. novembra 2020.

Marjana Ahačič

Krajevna skupnost Podnart 
je konec septembra pripravi-
la priložnostno slovesnost 
ob zaključku obnove odse-
kov vodovoda v naseljih 
Ovsiše, Dobravica in Poljši-
ca pri Podnartu v skupni 
dolžini 1800 metrov. Grad-
nja, ki se je začela že konec 
lanskega leta, je bila konča-
na prejšnji mesec, skupna 
vrednost del pa je bila pribli-
žno pol milijona evrov.
Po obnovi vodovoda je bila 
obnovljena tudi cesta, ki je 
na novo preplaščena, na kri-
tičnih mestih je bilo urejeno 
odvodnjavanje. Nova je tudi 
javna razsvetljava. Kot so 
pojasnili na radovljiški 
občinski upravi, je sočasno z 
obnovo vodovoda Elektro 
Gorenjska obnovil svoje 
omrežje na tem območju; 
ker je del električnih vodov 
vgrajen v ceste, so njihovo 
obnovo sofinancirali v višini 
približno 64 tisoč evrov.
Župan Ciril Globočnik je 
izrazil zadovoljstvo nad dej-
stvom, da je ta zahtevni 
infrastrukturni projekt 
uspešno zaključen. "Če bi 
šlo zgolj za asfaltiranje ces-
te na novo, bi bilo delo zak-
ljučeno zelo hitro. A v cesti-
šče je vgrajena tudi vodovo-
dna infrastruktura, kar 
investicijo podaljša in pod-
raži. Domačinom se zahva-
ljujem za potrpežljivost; 
zavedam se, da je bil pro-
met oviran kar nekaj časa, 

pa vendarle verjamem, da 
so obnovljeni odseki vredni 
vloženega truda," je na pri-
ložnostni slovesnosti, ki so 
jo pripravili učenci Podruž-
nične šole Ovsiše, povedal 
župan. 
"Krajevna skupnost je veli-
ka, tako da se bodo različna 
dela nadaljevala. Z jesenjo 
pa projekt obnove proge 
prav od Podnarta do Lesc 
začenjajo tudi Slovenske 
železnice. Tako predsednik 
krajevne skupnosti Nejc 
Šter kot župan Globočnik 
sta sicer posebej poudarila 
pomen zaključka obnovitve-
nih del na odseku mimo 
Podružnične šole Ovsiše.

Obnova je zaključena
Skoraj leto dni je trajala obnova odsekov vodovoda v naseljih Ovsiše, Dobravica in Poljšica pri 
Podnartu. V okviru polmilijonske investicije so tudi na novo preplastili cesto, uredili odvodnjavanje in 
postavili javno razsvetljavo.

Eden od obnovljenih delov vodovoda in posledično ceste je tudi odsek mimo Podružnične 
šole Ovsiše, kjer so ob zaključku projekta pripravili priložnostno slovesnost. Trak sta 
prerezala radovljiški župan Ciril Globočnik in predsednik Sveta KS Podnart Nejc Šter.

Ob obnovi odsekov vodovoda v skupni dolžini nekaj manj 
kot dva kilometra je bila obnovljena tudi cesta in na novo 
zgrajena javna razsvetljava.

Marjana Ahačič

Že tako rekoč prvo deževje 
po odprtju nove knjižnice v 
Radovljici pred dvema leto-
ma in pol je pokazalo, da 
streha na stavbi ne tesni 
tako, kot bi morala, zaradi 
česar je, posebej ob večjih 
deževjih, prostore zalivala 
voda. Knjige sicer niso bile 
nikoli ogrožene, je pa zaradi 
vode ves čas nastajala škoda 
na sami stavbi kot tudi na 
opremi.
Kot pojasnjuje župan Ciril 
Globočnik, se je spomladi 
kljub sprva obetavnim rezul-
tatom izkazalo, da so v man-
sardi objekta tudi po prvi 
sanaciji ostala tri mesta 
zamakanja, zato je izvajalec 
pristopil k ponovni sanaciji. 
Delno so sanirali streho in 
prezračevalne kanale, a so 

bile po izvedbi preizkusa 
tesnosti na delu strehe 
odkrite dodatne napake, 
zato je bil preplaščen še en 
del strehe ter izvedeni novi 

vertikalni zaključki. Ker se 
zamakanje v sejni sobi ni 
ustavilo, so sanirali še odtok 
z višjega nivoja strehe in 
nato v celoti preplastil še ta 

del strehe, je v pojasnilu, 
namenjenem občinskim 
svetnikom, med drugim 
navedel župan.
Zdaj popravljajo poškodova-
no stavbo pohištvu, kjer se 
na velikih drsnih vratih 
pojavlja zamakanje ob več-
jih nalivih, ter odpravljajo 
zamakanje na podest v dru-
gem nadstropju, ki je po 
oceni izvajalca sanacije tudi 
posledica netesnosti fasade.
Izvedli bodo tudi sanacijo 
stropa kletne etaže, kjer se 
vedno resneje pojavlja 
zamakanje ob požarnem 
stopnišču. S tem namenom 
so že odstraniti tlak in začeli 
urejanje drenaže po celotni 
dolžini ploščadi pred stavbo, 
kjer se ulovi in nadzorovano 
odvede voda, ki predvidoma 
prihaja z Vurnikovega trga, 
so še pojasnili.

Še vedno odpravljajo napake
Po dveh letih in pol je streha nove knjižnice skoraj popolnoma zamenjana, saj je ob vseh večjih 
deževjih v novo stavbo tekla voda. Ker zamaka tudi v kleti, so že odstranili tlak pred vhodom v 
knjižnico, da zatesnijo tudi ta del stavbe.

Izvedli bodo tudi sanacijo stropa kletne etaže, kjer se 
vztrajno in vedno resneje pojavlja zamakanje ob požarnem 
stopnišču. S tem namenom so že odstraniti tlak in začeli 
urejanje drenaže po celotni dolžini ploščadi pred stavbo, 
kjer se ulovi in nadzorovano odteka voda, ki predvidoma 
prihaja z Vurnikovega trga.

 OBČINA RADOVLJICA

NAPOVED OBJAVE JAVNEGA RAZPISA 

Občina Radovljica obvešča, da bo 20. 11. 2020 objavljen 

JAVNI RAZPIS ZA DODELITEV NEPROFITNIH STANOVANJ 
OBČINE RADOVLJICA V NAJEM

Javni razpis bo objavljen na spletni strani Občine Radovljica 
www.radovljica.si v rubriki Razpisi in objave.

Občinska uprava Občine Radovljica
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 OBČINA RADOVLJICA

OBVESTILO O OBJAVI:
»Priznanje in nagrada Občine Radovljica 

odličnim študentom v študijskem letu 2019/2020«

Na spletnih straneh Občine Radovljica www.radovljica.si je v 
rubriki Razpisi in objave objavljen razpis »Priznanje in nagra-
da Občine Radovljica odličnim študentom v študijskem letu 
2019/2020.«

Ob prazniku Občine Radovljica 11. decembra 2020 bo občina 
nagradila uspešne študente visokih šol in fakultet visokošol-
skih strokovnih programov 1. bolonjske stopnje, univerzitet-
nih programov 1. bolonjske stopnje in magistrskih progra-
mov 2. bolonjske stopnje (raven 6/2 in 7), ki so v študijskem 
letu 2019/2020 zaključili študij in opravili diplomo z odliko. To 
pomeni, da so dosegli skupno oceno vseh izpitov zadnjega, v 
celoti zaključenega letnika, vključno z diplomo, najmanj 9,50. 
Prejeli bodo priznanje in denarno nagrado. 

Pogoji in način prijave so navedeni v objavi na spletnih stra-
neh. Rok za oddajo vlog je ponedeljek, 23. 11. 2020. 

Dodatne informacije: Monika Sluga, tel. št.: 04 537 23 38, 
e-naslov: monika.sluga@radovljica.si.

Občinska uprava Občine Radovljica
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Občina Radovljica že dalj časa vodi postopke za prodajo zem-
ljišč na območju gramoznice Graben, za kar je pridobila tudi 
soglasje občinskega sveta, vendar so bile doslej vse javne dra-
žbe neuspešne. Zato je začela nov postopek prodaje in prido-
bila novo cenitveno poročilo, ki zemljišča deli na več vredno-
stnih sklopov, so pojasnili na občinski upravi. Za prodajo 
zemljišč bo izvedla javno zbiranje ponudb. Prednostno bo 
prodajala vsa zemljišča skupaj kot celoto, podredno pa v dveh 
ločenih delih. Izhodiščna vrednost za nakup vseh zemljišč v 
skupni izmeri 57.479 kvadratnih metrov znaša 919.824,50 
evra. Občinski svet je na zadnji seji soglašal z osnutkom bese-
dila dveh prodajnih pogodb, saj mora občina za pravne posle, 
pri katerih vrednost presega petsto tisoč evrov, pred javno 
objavo izvedbe postopka pridobiti predhodno soglasje občin-
skega sveta k osnutku besedila pravnega posla.

Mogoča tudi prodaja po delih
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Občinska proračuna sta delo-
ma pripravljena kot partici-
pativna – pri odločanju o 
porabi proračunskih sred-
stev za projekte v višini 150 
tisoč evrov v vsakem letu 
sodelujejo tudi občani. Gla-
sovanje o prejetih in že potr-
jenih projektnih predlogih je 
predvideno od 9. do 13. 
novembra. V proračun bodo 
v okviru razpoložljivih sred-
stev uvrščeni tisti projekti, ki 
bodo prejeli največ glasov.
"Občina Radovljica že vrsto 
let sprejema proračun za 
dve leti, z namenom, da 
omogoči boljše operativno 
delo," je svetnikom pojasnil 
župan Ciril Globočnik. "Pri 
pripravi proračunov smo 
sledili predvsem zagotavlja-
nju sredstev za zakonske 
obveznosti, nadaljevanje 
oziroma dokončanje začetih 
investicij, investicije, ki se 
sofinancirajo z nepovratni-
mi sredstvi, investicije, veza-
ne na obnovo železniške 
proge Kranj–Jesenice, in za 
vzdrževanje občinskega pre-
moženja."

Osnutka sta v javni 
razpravi
Svetnike, krajevne skupnos-
ti in zainteresirano javnost 
je župan pozval k posredo-
vanju pripomb in predlogov 
na osnutka, saj je, kot je 
poudaril, osnovni namen 
proračuna, da je dejanski 
odraz prednostnih potreb v 
okolju. "K temu cilju bomo 
tokrat prvič prispevali tudi s 
participativnim proraču-
nom. Ne dvomim, da bo ta 
del dobro podprt, saj smo 
zanj prejeli zelo veliko pre-
dlogov," je še povedal župan 
Globočnik.
Po predstavitvi osnutkov 
proračunov je občinski svet 
o obeh dokumentih opravil 
splošno razpravo. Svetniki 
na predstavljena dokumenta 
niso imeli veliko pripomb; 

predvsem so poudarili željo 
po večjih vlaganjih v cestno 
infrastrukturo.
Dokumenta so sprejeli in ju 
posredovali v 16-dnevno jav-
no razpravo, ki se bo zaklju-
čila 6. novembra. Osnutka 
proračunov sta objavljena na 
občinskih spletnih straneh.

Več pozornosti zapori 
cest
So pa več časa in pozornosti 
svetniki namenili zapori 
ceste na Volčjem hribu. Na 
predlog občinskega svetnika 
Aljoša Škufca je bila tako na 
seji obravnavana dodatna 
točka dnevnega reda – pro-
blematika na Gradnikovi 
cesti ob postavitvi zapore in 
njena medijska odmevnost. 
Občinski svet se je seznanil 
s situacijo na Gradnikovi 
cesti in njeno medijsko 
odmevnostjo in ob tem 
sprejel več sklepov, ki jih je 
predlagal svetnik. Tako 
občinski svet s sklepom 
nalaga županu, da nemudo-
ma pristopi k pridobitvi 
mnenja pristojnega ministr-
stva in zakonodajno-pravne 
službe državnega zbora gle-
de obveznosti izdelave ela-
borata prometne ureditve, 
vezano na 2. odstavek 100. 
člena zakona o cestah. V 
zaprosilu mora biti izrecno 
poudarjeno, da spremenjeni 
prometni režim vpliva na 
več kot tisoč ljudi ter da se z 
odločbo o postavitvi promet-
ne signalizacije spreminja 
prometni režim tako, da 
dvosmerna mestna zbirna 
cesta, označena z LZ, izgub-
lja svoj pomen in je postala 
navadna slepa cesta (javna 
pot), so sklenili svetniki.
Občinski svet ob tem nalaga 
statutarnopravni komisiji, 
da poda obvezno razlago 
odloka o občinskih cestah in 
odloka o prekategorizaciji 
občinskih cest, predvsem s 
stališča, ali bi moral o tovrst-
nih trajnih spremembah 
prometnega režima (sem ne 

štejemo zapore cest zaradi 
popravil ali prireditev) in 
vpliva na več kot sto ljudi 
oziroma na več kot 35 odstot-
kov prebivalcev naselja ali 
posamičnega dela naselja 
predhodno že zdaj odločati 
občinski svet, brez predlo-
gov sprememb v naslednjem 
sklepu. Županu so naložili 
tudi, da nemudoma pristopi 
k takojšnji spremembi odlo-
ka o občinskih cestah, občin-
ski svet nalaga županu, da 
poskrbi za takojšnjo odstra-
nitev postavljenih količkov 
na Gradnikovi cesti. Promet-
ni režim mora biti po zahte-
vi občinskega sveta vrnjen v 
prvotno stanje, kar mora 
ostati v veljavi najmanj do 

ponovnega strokovnega vre-
dnotenja kakršnekoli zapore 
na Gradnikovi cesti. Slednje, 
so zahtevali svetniki, se lah-
ko izvede šele po pridobitvi 
dodatnih informacij oz. 
implementaciji predhodno 
sprejetih sklepov.

O odmeri komunalnega 
prispevka
Svetniki so na seji sprejeli 
odlok o podlagah za odmero 
komunalnega prispevka za 
obstoječo komunalno opre-
mo na območju občine 
Radovljica, ki je nova pravna 
podlaga za izdajo odločb o 
plačilu komunalnega pris-
pevka. Odlok nadomešča 
sedanja občinska odloka o 
programu opremljanja stav-
bnih zemljišč in o merilih 
za odmero komunalnega 
prispevka. Besedilo novega 

odloka je pripravljeno v skla-
du z določbami zakona o 
urejanju prostora in vladne 
uredbe o programu oprem-
ljanja stavbnih zemljišč in 
odloku o podlagah za odme-
ro komunalnega prispevka 
za obstoječo komunalno 
opremo ter o izračunu in 
odmeri komunalnega pris-
pevka.

Regijski reševalni center
Sprejet je bil tudi osnutek 
Odloka o Občinskem podro-
bnem prostorskem načrtu 
za območje osrednjih povr-
šin RA 86 Radovljica, Za 
Gradnikovo (OPPN). Obmo-
čje OPPN na severovzhod-
nem delu Radovljice je 

nepozidano, omejeno je z 
obstoječo stanovanjsko 
pozidavo, prometnicami in 
kmetijskimi površinami. 
Površina znaša približno 2,5 
ha in je predvidena za grad-
njo regijskega reševalnega 
centra, v okviru katerega naj 
bi bilo pet stavb, namenje-
nih za potrebe gasilcev, 
Civilne zaščite, Rdečega kri-
ža, GRS, nujne medicinske 
pomoči, policije ter za dejav-
nosti javne uprave, izobraže-
vanja in zdravstva.
Osnutek OPPN je bil v javni 
razgrnitvi že spomladi, na 
podlagi pripomb med javno 
razgrnitvijo pa je bilo spreje-
to stališče, da se pripravi 
ponovna javna razgrnitev 
spremenjenega usklajenega 
dopolnjenega osnutka. Ta 
razgrnitev traja še do 5. 
novembra. 

Prvič o proračunu  
za prihodnji dve leti

»Pri pripravi proračunov smo sledili predvsem 
zagotavljanju sredstev za zakonske obveznosti, 
nadaljevanje oziroma dokončanje začetih 
investicij, investicije, ki se sofinancirajo z 
nepovratnimi sredstvi, investicije, vezane na 
obnovo železniške proge Kranj–Jesenice, in za 
vzdrževanje občinskega premoženja.«

Marjana Ahačič

Računsko sodišče je v začet-
ku meseca izdalo revizijska 
poročila; eno od njih se 
nanaša tudi na poslovanje 
Občine Radovljica. V obči-
nah so preverjali pravilnost 
porabe sredstev za reprezen-
tanco, uporabe službenih 
kartic in za delovanje občin-
skega sveta. Občini so izdali 
mnenje s pridržkom s pri-

poročili za izboljšanje poslo-
vanja in zahtevali tudi pred-
ložitev odzivnega poročila. 
Računsko sodišče je tako 
med drugim ugotovilo, da je 
občina z izplačili sejnin šest-
im članom občinskega sveta 
presegla zakonsko določeno 
mejo, štirim članom sveta in 
enemu članu delovnega tele-
sa izplačala prenizko sejni-
no, dvema članoma sveta pa 
previsoko sejnino. Glede 

porabe sredstev za reprezen-
tanco je bilo ugotovljeno, da 
občina ni določila namenov 
za porabo sredstev, ni omeji-
la oziroma določila višine 
sredstev za posamezen 
namen in ni opredelila nači-
na spremljanja porabe teh 
sredstev. Ugotovljeno je bilo 
tudi, da občina v 348 prime-
rih za dobavljeno blago ozi-
roma opravljene storitve ni 
izdala naročilnic, da je plača-

la račune v skupnem znesku 
6251 evrov, ki glede na 
namen niso potrebni za 
delovanje občine, ter da ni 
zagotovila nadzora nad pos-
lovanjem krajevnih skupno-
sti v delu, ki se nanaša na 
porabo sredstev za reprezen-
tanco. Nekatere pravilnosti je 
ugotovila tudi pri uporabi 
službenih plačilnih kartic.
"Z mnenjem računskega 
sodišča smo zadovoljni, 

prav tako s samo revizijo, saj 
smo z upoštevanjem ugoto-
vitev in priporočil sproti 
izboljševali prakso delovan-
ja občinske uprave. Že med 
postopkom revidiranja smo 
namreč povsod, kjer je bilo 
to mogoče, ugotovljene 
pomanjkljivosti odpravili," 
ugotovitve računskega sodi-
šča komentira župan Ciril 
Globočnik. "Med drugim 
smo sprejeli pravilnik o stro-

ških reprezentance, s kate-
rim smo opredelili, za kak-
šne namene in v kakšnem 
obsegu se ta sredstva lahko 
porabljajo ter način vodenja 
evidence porabe. Že pred 
revizijo, ki se je nanašala na 
obdobje 2015–2017, smo 
ustrezno spremenili občin-
sko navodilo o oddaji javnih 
naročil in ga nato še dopol-
nili. Ugotovitve upoštevamo 
tudi pri pripravi proračuna 
za leti 2021 in 2020. Račun-
sko sodišče je zato občini 
naložilo samo en popravljal-
ni ukrep, to je vračilo preveč 
izplačanih sejnin dvema čla-
noma občinskega sveta. O 
izvedbi tega ukrepa bomo 
pravočasno poročali račun-
skemu sodišču."

Opozorila so podlaga za izboljšave
Računsko sodišče je občine Jesenice, Radovljica in Kamnik opozorilo na nepravilno uporabo sredstev za reprezentanco. Na 
Jesenicah in v Radovljici so nepravilnosti odkrili tudi pri uporabi službenih kartic.

Marjana Ahačič

Tudi radovljiški občinski 
svet je potrdil imenovanje 
Eve Štravs Podlogar za dire-
ktorico Razvojne agencije 
Zgornje Gorenjske za štiri-
letni mandat. Na tem mes-
tu bo zamenjala Marka 
Toplaka, ki je pred kratkim 
postal direktor Splošne bol-
nišnice Jesenice, občina pa 
mora z njenim imenovan-
jem soglašati kot ena od šti-
rih soustanoviteljic razvoj-
ne agencije. Svetniki so 
potrdili tudi nove predstav-
nike občine v svetih javnih 
zavodov; v svetu zavoda 
Doma dr. Janka Benedika 
bo tako dosedanjega pred-
stavnika občine svetnika 
Branka Fajfarja v novem šti-
riletnem mandatu nadome-
stila občinska svetnica 
Monika Ažman, sicer pred-

sednica Zbornice zdravstve-
ne in babiške nege Sloveni-
je. V svet Glasbene šole 
Radovljica so kot predstavni-
ki občine imenovani Mateja 
Bajt, Stanislav Praprotnik in 
Andraž Peterman, v svet 
Knjižnice Antona Tomaža 
Linharta Radovljica Matjaž 
Geršič ter v svet OŠ Staneta 
Žagarja Lipnica Teodora 
Beton, Dalibor Šolar in 
Andrej Potočnik.
Občinski svet je na seji potr-
dil tudi spremembe odloka 
o sofinanciranju letnega 
programa športa v občini, in 
sicer tako, da bo po novem v 
uradnem glasilu občine 
objavljena celotna vsebina 
javnega razpisa za sofinan-
ciranje letnega programa 
športa, in ne samo obvestilo, 
kot je bilo doslej, ko je bil 
celoten razpis objavljen na 
spletni strani občine.

Potrdili nove 
predstavnike občine
Občinski svet je na trinajsti redni seji konec 
septembra imenoval nove predstavnike občine v 
svetih javnih zavodov ter soglašal k imenovanju 
Eve Štravs Podlogar za direktorico Razvojne 
agencije Zgornje Gorenjske.

1. stran

Ob 75. obletnici ustanovitve Organizacije združenih naro-
dov so tudi stavbo Občine Radovljica in radovljiške upravne 
enote obsvetili z modro svetlobo. Ustanovitvena listina 
OZN je začela veljati 24. oktobra 1945, slovensko ministrs-
tvo za zunanje zadeve je občine pozvalo, da 24. oktobra, na 
dan OZN, v večernih urah zgradbe, spomenike ali druge 
znamenitosti osvetlijo v modri barvi. V Radovljici so se na 
pobudo odzvali in tako sta bili prejšnji petek zvečer v sredi-
šču mesta modro osvetljeni stavba Občine Radovljica in 
secesijska stavba Čebelica, ki je razglašena za kulturni in 
zgodovinski spomenik lokalnega pomena. 

Z modro svetlobo zaznamovali obletnico OZN

Stavba Občine Radovljica in Čebelica, stavba upravne enote 
nasproti nje, sta bili prejšnji petek osvetljeni v modri barvi.
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Novo v petkovih številkah  
Gorenjskega glasa

 Dnevnik, ki ga piše Gorenjec Davor Tavčar  
o svoji izkušnji s covidom-19. Zanimivo,  

napeto in aktualno.
in

 Rubrika o gorenjskih priimkih.  
Imate tipičen gorenjski priimek in vas zanima,  

kaj pomeni, od kod izvira?

Spremljajte Gorenjski glas

V septembru nas je zapustil arhitekt Marko 
Smrekar. V začetku ni bil usmerjen v arhi-
tekturo, temveč v medicino in sanitarno teh-
niko, vendar mu je ob delu arhitektura posta-
jala vse bližja, zato se je pri tridesetih letih 
odločil za študij in ga v letih 1988/89 tudi 
dokončal. Z načrtovanjem se je sicer ukvarjal 
že pred diplomo, ko je bil, po zgledu skupine 
mladih arhitektov v Ljubljani, pobudnik ure-
ditve stanovanj za mlade z izrabo mansard v 
Prešernovi ulici v Radovljici, kar je pokazal 
tudi z lastnim zgledom. Po tem, ko se je v 
procesu načrtovanja hidroinženirskih objek-
tov vedno bolj ukvarjal z njihovo arhitektur-
no podobo, se je ob stimulaciji ing. Kosa odlo-
čil za nadaljevanje svoje poklicne poti kot 
arhitekt. 
Po diplomi je kot prostorski načrtovalec, pro-
jektant ali le svetovalec pri posameznih odlo-
čitvah o posegih v prostor bistveno vplival na 
podobo naše občine in še posebej Radovljice, ki 
ji je, kot sam pravi v svoji monografiji »Sledi«, 
razdajal največji del svojega urbanističnega in 
arhitekturnega dela. Značilnost njegovega pri-
stopa k posamezni nalogi in tako tudi najbolj 
prepoznavna skupna lastnost njegovih del je 
izjemen občutek za merilo; merilo, prilagoje-
no uporabniku, z omejitvami, ki jih daje bodi-
si obstoječa urbana ali arhitekturna struktura 
ali jo usmerjajo naravne in ustvarjene značil-
nosti prostora. Zaradi upoštevanja vseh teh 
značilnosti so njegovi posegi, od največjih kot 
npr. jasno strokovno zavzemanje za ohrani-
tev bivše glavne ceste ob avtocesti na odseku 
med Radovljico in Lescami kot prometne hrb-
tenice obeh naselij, do drobnih ureditev, ki jih 
predstavljajo razgledne točke na robu Savskih 
teras ali oblikovanje svetilk javne razsvetljave 
in kovane ograje ob Gorenjski cesti, tako zliti 
s prostorom in tako »logični«, da jih brez 
posebnega razmisleka o tem, da se jih je moral 
nekdo »zmisliti«, sploh ne opazimo in imamo 
občutek, da je tako »že od nekdaj«. 
Ko danes hodimo po Radovljici, se v veliki 
meri sprehajamo mimo njegovih arhitektur-
nih projektov: ko se npr. preko tržnice podamo 
v staro mestno jedro, se najprej srečamo s 
samo tržnico – enim prvih Markovih projek-
tov po diplomi, nato se podamo v staro mestno 
jedro, ki se še danes ureja na osnovi Ureditve-
nega načrta, ki je bil s sodobnim pristopom 
usmerjanja in ne določanja v letih 1088 in 
1989 eden Markovih prvih urbanističnih pro-
jektov. Svoj pogled na staro mestno jedro 
Radovljice je nadgradil s projektom ureditve 
cerkvenega trga, na katerega je leta kasneje 
umestil spomenik drugemu velikemu rojaku 
dr. Cenetu Avguštinu. 
Na robu Savske terase je umestil tri razgledne 
točke, s katerih doživljamo čudovite poglede 
proti okoliškim hribom in dolini Save. Ko se 
vračamo iz »mesta«, se srečamo s kar tremi 
lokali (Linhartov hram, vinoteka Sodček ter 
Gostilna Kunstelj), katerih podobo je ustvaril 
Marko Smrekar. Ob prehodu iz starega v 
novejši del našega mesta se na stični točki med 
»starim« in »novim« srečamo z Linhartovim 
spomenikom, katerega umestitev v prostor je 
bilo tudi Smrekarjevo delo. Ko se pomikamo 
naprej po Gorenjski cesti v smeri Lesc, se nam 
odpreta dva mala trga – piazzeti – pred objek-
toma Linhartove dvorane in »Triglavom« – 
objektom stare knjižnice. Oba objekta je zas-
noval Marko kot rekonstrukciji s povečavo v 
obliki prizidkov, enako je storil tudi pri projek-
tu Globočnikove vile. Čeprav gre v teh prime-
rih za objekte oz. dejavnosti, ki pogosto dajejo 
arhitektom možnost za gradnjo novih monu-
mentalnih stavb, je Smrekarjev pristop podre-
jen realnim potrebam in merilu kraja in s 

prenovo ter potrebnim obsegom dograditve ob 
skrajnem spoštovanju obstoječega in predvsem 
merila mesta skupaj z novo zunanjo ureditvi-
jo obogati mesto brez preseganja merila sosed-
njih objektov. 
Pomemben del  njegovega opusa se nanaša 
tudi na Begunje, kjer je podoben pristop kot 
pri obeh javnih objektih v Radovljici uporabil 
pri vrtcu, izjemen pečat pa je s svojimi posegi 
dal psihiatrični bolnišnici z izjemnim odpira-
njem mansarde, kar je tudi zgleden primer 
dobrega sodelovanja s spomeniško službo. 
Prostorskemu razvoju Lesc in urbanistični 
ureditvi centralnega dela naselja se je posvetil 
že v diplomi, kasneje je ta svoja videnja še 
nadgrajeval, prav tako je oblikoval pomem-
bna prostorska izhodišča razvoja Brezij. 
Seveda pa je Marko Smrekar v našem okolju 
projektiral tudi vrsto zasebnih objektov, ki jih 
tudi povezuje subtilen odnos do prostora, v 
katerem so umeščeni, potreb bodočih uporab-
nikov ter še posebej odnos notranjega prostora 
do vrta in pogledov. 
Marko Smrekar kot projektant seveda ni delo-
val le v domačem okolju, temveč je z nadzida-
vo in dograditvijo objekta Avtotehne ob Celov-
ški cesti v Ljubljani s poudarjeno »lebdečo« 
streho v loku ter vrsto drugih objektov že zelo 
zgodaj segel tudi na obrobje Ljubljane, s kvali-
tetnimi arhitekturnimi rešitvami zasebnih hiš 
pa je svoj odnos do arhitekturnega ustvarjanja 
prenesel tudi v okolje, kjer je zadnja leta pre-
življal vedno več časa. 
Svoje arhitekturne stvaritve je Marko vedno 
uresničeval z malo sodelavci brez velikega 
biroja, kar je bilo včasih verjetno omejitev, 
vendar pa je na ta način lahko sam načrto-
val ne le osnovne podobe, temveč tudi vsak 
detajl. Skozi celoten ustvarjalni opus je pre-
našal znanje na mlade, ki so sodelovali v 
njegovem biroju, ali na sodelavce v drugih 
birojih, vključene v posamezen projekt. Ved-
no je bil na voljo vsem, rad je podal svoj 
pogled na posamezno rešitev in posredoval 
predlog za morebitno izboljšavo ali dopolni-
tev. Imel je srečo, da je v zadnjem obdobju 
ustvarjalnega dela svoje izkušnje lahko pre-
nesel tudi na sina, ki je odšel po njegovi poti. 
Prav z njim ter s sodelavci iz sinovega biroja 
sta izdelala projektno dokumentacijo za pre-
novo in dograditev kopališča, na katero so ga 
tako kot vrsto Radovljičanov vezali lepi mla-
dostni spomini, nam pa bo dograjen kom-
pleks še en spomin na Markovo ustvarjanje. 
Marku Smrekarju se je za njegov prispevek k 
arhitekturni in urbanistični podobi občine ta 
zahvalila z veliko plaketo, ki jo je za svoje 
delo prejel leta 2012. 
Delo Marka Smrekarja je bilo predstavljeno 
na treh razstavah, pri čemer je brez dvoma 
največji vtis, predvsem zaradi osebnega 
pogleda na svoje delo, dala razstava vsako-
letnih koledarjev, s katerimi je 30 let vsako 
leto svoje prijatelje in poslovne partnerje sez-
nanjal s svojim delom in razmišljanji v letu, 
ki je minilo, vse te svoje koledarje pa je strnil 
v katalog s pomenljivim naslovom »Sledi«, 
ki je izšel v času, ko se je Marko počasi že 
poslavljal od svojega ustvarjalnega dela. 
Marko, pustil si globoke »SLEDI …«, ne le v 
prostoru, temveč v vseh nas, ki smo ti bili bli-
zu in smo imeli to srečo, da smo se srečevali 
tako pri delu kot razmišljanjih o prostoru 
tako v odnosu do njega kot možnostih, ki 
nam jih daje.       
Marko, povsem preprosto – pogrešali te bomo 
…

V Radovljici, 26. oktobra 2020   
Andrej GOLČMAN 

V spomin

Marko Smrekar
(1948–2020)Odziv svetniške skupine Soci-

alnih demokratov na pisma 
prebivalcev Gradnikove ceste
Radovljiški Socialni demokra-
ti smo v zvezi z zaprtjem cesti-
šča na Gradnikovi cesti dobili 
dve anonimni pismi zaskrblje-
nih prebivalcev. Ker se nanje 
ne moremo odzvati neposred-
no, se odzivamo v lokalnem 
mediju. 
Socialni demokrati podpira-
mo odstranitev zapore ceste 
na Gradnikovi cesti, zato 
smo jo na zadnji seji podpr-
li; pripravljeni smo bili pod-
preti tudi izredne seje občin-
skega sveta na to temo. Vsa-
ko dejanje, ki ne ustreza 
lokalnemu prebivalstvu, 
bomo Socialni demokrati 
vedno skušali preprečiti in 
preobrniti v dobro občank in 
občanov. Tudi v prihodnje 
se bomo zavzemali za inte-
rese lokalnih prebivalcev, in 
ne za interese vplivnih posa-
meznikov. 

Svetniška skupina 
Socialnih demokratov 

Radovljica

Mnenja

Odziv
Živim v raju pod Triglavom, 
točno v lepem srednjeveškem 
mestecu Radovljica, še točneje 
na Gradnikovi cesti – tu bodo 
živeli srečni ljudje. Tako je 
bilo do letošnjega državnega 
praznika, ko so mi brez pose-
bne – bolje rečeno točne – 
obrazložitve zaprli mojo izho-
dno cesto. Postalo me je strah, 
saj ima celo naselje – pet blo-
kov, nekaj deset atrijskih hiš – 
sedaj samo en izhod na pro-
metno cesto iz Lesc v Radovlji-
co. Kaj če v naselju zagori, kaj 
če pride do zapore zaradi pro-
metne nesreče, kaj če je potre-
bna hitra zdravniška pomoč 
... zaprta bi čakala v tem 
lepem naselju na konec – 
česa? Raja pod Triglavom.
Edino razlago na to zaporo mi 
je dal g. Andrej Kolar v Dežel-
nih novicah. Kot piše, je zapo-
ra potrebna zato, citiram 
»otroci, starejši občani, mami-
ce z vozički, kolesarji, gibalno 
ovirani se ne bodo več oziroma 
mogli voziti z avtomobili po tej 
poti do šole, vrtca, ZD, naku-
povalnega centra ...«. Iz njego-
vega pojasnila sem dobila vtis, 
da ta gospod nas, stanovalce 
naselja, ponižuje in se iz nas 
norčuje. Sam namreč stanuje 
na Gradnikovi cesti, ima dva 
izhoda in zaradi zapore svojo 
oziroma slepo ulico, se pa lah-
ko po tej cesti, kamor se ne 
smejo peljati v ZD bolniki, 
otroci v šolo oziroma vrtec, sta-
rejši do trgovin, on lahko pelje. 
Kot razlog za zaporo navaja 
tudi policijsko kontrolo na pos-
taji Izospan, okajeni pa gredo 
po Gradnikovi, nadalje dostav-
ljavci paketov in raznašalci 
hrane starejšim in bolnim sko-
zi naselje. 
Ali ta gospod nima niti naj-
manjšega čuta do soljudi in 
njihovih potreb? Zato bi prosi-
la za razlago potrebe po zapo-
ri ceste od bolj razsodnih in 
odgovornih ljudi. Menim, da 
bomo prebivalci razumeli, če 
bodo rešitve, ki so potrebne, 
zmogli pametno rešiti, in ne 
tako žaljivo!
Spoštovani gospod župan 
Ciril Globočnik!
Izvolili smo vas za župana, 
ker smo verovali v vas, da bos-
te lepo in pravično skrbeli za 
kraj, ki vam je bil zaupan, in 
prebivalce tega kraja.
Gospod župan, zavedamo se, 
da imate velika pooblastila, pa 
tudi veliko odgovornost, zato 
vas sprašujemo, ali nam res ne 
morete vi, in ne samo gospod 
Kolar, razložiti, na podlagi 
kakšnih strokovnih raziskav 
ste to zaporo ceste izvedli. 
Zanima nas, ali je bila izvede-
na vizija mobilnosti v prihod-
nosti oz. celotna prometna 
strategija v občini. Vaša obra-
zložitev naj bo kratka, nam 
razumljiva v našem časopisu 
Deželne novice. Upamo, da ne 
zahtevamo preveč, saj gre za 
veliko vaših volivcev.

Alenka Mencinger

Župan in zapora 
Gradnikove 
ceste

Zelo me motijo negativni in 
celo sovražni prispevki naših 
medijev, prispevki, ki nas 
namenoma razdvajajo. V času 
pandemije pogrešam optimisti-
čne, vesele in spodbudne novi-
ce. Ni jih malo in ni jih težko 
najti. Predvsem jih pogrešam 
na našem osrednjem mediju – 
RTV, ki ga vsi plačujemo. 
Virus nam ga je res pošteno 
zakuhal, a zavozili smo tudi 
sami. Še mesec nazaj nismo 
nosili mask in nismo verjeli, da 
so ukrepi potrebni.
Kako z veseljem so se širili pri-
spevki in polemike o teorijah 
zarote, dvomih o učinkovitosti 
ukrepov, kdo in kje vse ni nosil 
mask. Seveda je zgled pomem-
ben, a predvsem je pomemben 
pri vzgoji otrok. Odrasli ljudje 
bi to morali razumeti. Tudi 
pri tem nam mediji večinoma 
niso bili v podporo. Očitno 
smo virus vsi podcenjevali. 
Čas je, da se zresnimo, predv-
sem pa, da stopimo skupaj.
Ostanimo optimistični. 
Naša dežela je gozdnata, 
Radovljica nadpovprečno. Vze-
mite si čas, pojdite v naravo in 
se nadihajte svežega zraka. Pa 
še to: november je mesec kosta-
nja in letos je bogato obrodil!

Simon Resman, gozdar

Čas za v gozd

Kot so sporočili z radovljiške enote Centra za socialno delo 
Gorenjska, jih lahko občani, če potrebujejo psihosocialno 
pomoč, v delovnem času pokličejo na telefonsko številko: 
04 537 14 00. Strokovne delavke CSD so po telefonu dose-
gljive v ponedeljek, torek in četrtek od 8. do 15. ure, v sredo 
od 8. do 17. ure in v petek od 8. do 13. ure. V skladu z usme-
ritvami stoke ter z namenom preprečevanja okužb s korona-
virusom so sprejeli preventivne ukrepe. Do nadaljnjega tako 
lahko uporabniki vstopajo v prostore centra samo v nujnih 
primerih oziroma po predhodnem dogovoru s strokovno 
delavko. Če mora stranka oddati vlogo ali drugo dokumen-
tacijo, jo lahko odda v poštni nabiralnik pri vhodnih vratih 
stavbe ali jo pošlje po pošti, so še sporočili. Za komunikaci-
jo s strokovnimi delavci ali za dodatne informacije so v času 
izvajanja ukrepov dosegljivi na naslovu: CSD Gorenjska, 
enota Radovljica, Gorenjska cesta 16, 4240 Radovljica, na 
telefonski št.: 04537 14 00, na e-naslovu: gpcsd.radov@gov.
si in na www.csd-slovenije.si.

Okrnjen tudi dostop do centra za socialno delo
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Od prejšnjega torka ni več 
dovoljeno parkiranje na 
makadamskem parkirišču v 
grajskem parku za Savnikovo 
vilo. Gre za začasno parkiriš-
če, katerega zaprtje je bilo 
načrtovano že pred sedmimi 
leti, v času, ko so pred vho-
dom v staro mestno jedro 
Radovljice na mestu, kjer je 
nekoč stala trgovina, uredili 
novo parkirišče z več kot šest-
desetimi parkirnimi mesti. 
Med temi jih je nekaj name-
njenih zgolj stanovalcem 
bližnjega Linhartovega trga.
Kot pojasnjujejo na občinski 
upravi, je območje kot del 
baročnega parka tudi del 
kulturnega spomenika in 
zavarovano z odlokom o raz-
glasitvi starega mestnega 
jedra Radovljice za kulturni 

in zgodovinski spomenik. 
Varstveni režimi so usmer-
jeni v varovanje območja v 
neokrnjenosti in izvirnosti, 
ohranjanje vrtno-arhitekton-
ske zasnove ter ekoloških 
pogojev, ki so potrebni za 
razvoj in obstoj drevja.
Parkiranje zato tam ni skla-
dno z varstvenimi režimi, ki 
so usmerjeni v varovanje 
območja v neokrnjenosti in 
izvirnosti, ohranjanje vrt-
no-arhitektonske zasnove 
ter ekoloških pogojev, ki so 
potrebni za razvoj in obstoj 
drevja, pojasnjujejo na 
občinski upravi in dodajajo, 
da gre za edini baročni park 
na Gorenjskem, kar daje 
območju še večjo vrednost. 
»Skladno z navodili Zavoda 
za varstvo kulturne dedišči-
ne Slovenije parkiranja na 
navedenem območju ne 

dopuščamo več. Navedeni 
ukrep sledi tudi ciljem Celo-
stne prometne strategije 
občine,« so še pojasnili.
Kot so z dopisom obvestili 
stanovalce starega mestnega 
jedra, ki so bili v večini upo-
rabniki omenjenega parkiri-
šča, lahko za krajši čas par-
kirajo v neposredni bližini 
mestnega jedra, tiste, ki par-
kirišče potrebujejo za daljši 
čas, pa usmerjajo na maka-
damsko parkirišče ob kopa-
lišču nasproti zdravstvenega 
doma in v parkirno hišo pod 
Vurnikovim trgom oziroma 
knjižnico. 
»Zavedamo se pomanjkanja 
prostih parkirnih prostorov 
v času obratovanja ustanov v 
središču Radovljice, ko so 
parkirišča zasedena z avto-
mobili zaposlenih in drugih 
dolgotrajnih uporabnikov 
parkirišč, dostop do prostih 
parkirnih mest pa je še težji 
v času turistične sezone. 
Sistemske rešitve, ki bodo 
izboljšale dostopnost do par-
kirišč čim večjemu številu 
različnih uporabnikov, bodo 
v prihodnjem letu vključene 
v nov odlok o regulaciji 
mirujočega prometa,« je 
zagotovil radovljiški župan 
Ciril Globočnik in napove-
dal, da bodo o predlogih 
rešitev še pred njihovo uvel-
javitvijo pripravili javno raz-
pravo.

Parkirišča v parku ni več 
Na parkirišču v grajskem parku od prejšnjega tedna ni več dovoljeno 
parkiranje. Občina uporabnike usmerja na bližnja parkirišča oziroma na 
parkirišče nasproti zdravstvenega doma in pod Vurnikov trg.

Del baročnega parka, kjer je bilo v zadnjih letih mogoče 
parkirati, je od prejšnjega tedna spet namenjen samo 
sprehajalcem.

Marjana Ahačič

Gregor Remec je predsednik 
Sveta Krajevne skupnosti 
Lancovo že četrti mandat. 
Rojen Radovljičan, star 58 
let, je oče treh polnoletnih 
otrok in zadnjih 23 let živi na 
domačem posestvu na Spod-
njem Lancovem. Po izobraz-
bi je inženir varstva okolja in 
komunale. Zaposlen je v 
podjetju Komunala Radovlji-
ca. V tem mandatu je tudi 
predsednik občinskega 
odbora krajevnih skupnosti, 
ki obravnava zadeve in daje 
mnenja ter predloge ukre-
pov, ki se nanašajo na intere-
se krajevnih skupnosti (KS).

Zakaj ste se odločili, da bos-
te sodelovali v svetu krajev-
ne skupnosti?

Za delo v lokalni skupnosti 
je potrebna dobra ekipa – 
sestavljajo jo člani sveta kra-
jevne skupnosti. In dobra 
ekipa naš svet tudi je. Brez 
sodelovanje vseh članov ne 
bi mogli postoriti toliko, 
kolikor smo. Seveda si pa 
brez velike podpore občine, 
tako občinske uprave kot 
župana, ne predstavljam 
dobrega dela v krajevni sku-
pnosti.
Za sodelovanje v svetu KS 
sem se prvič odločil na pri-
govarjanje sokrajanov. Sedaj 
pa vztrajam, ker menim, da 
s pridobljenimi izkušnjami 
lahko veliko pripomorem 
pri razvoju krajevne skup-
nosti. 

Katere cilje skušate uresni-
čiti? 

Velik izziv so ceste. KS Lan-
covo ima največ krajevnih 
cest – 18 kilometrov, ki so v 
50 odstotkih dotrajane in 
potrebne temeljite prenove. 
Po najboljših močeh jih poi-
zkušamo sproti vzdrževati, 
za temeljito obnovo pa KS 
nima dovolj sredstev. Sproti 
skupaj z občinsko upravo 
iščemo rešitve, kar nam v 
določeni meri tudi uspeva. 

Kateri so aktualni projekti, s 
katerim se ukvarjate v KS?
Letos smo začeli obnovo 
opornih zidov na Zgornji 
Lipnici, ki jo nameravamo 
nadaljevati v prihodnjem 
letu. Na Agencijo Republike 
Slovenije za okolje smo nas-
lovili prošnjo za sanacijo 
odnašanja brežine potoka 
Lipnica v Hutinu – Spodnja 

Lipnica. Čakamo na uvrsti-
tev v plan sanacije. V priho-
dnjem letu nameravamo 
namestiti javno razsvetljavo 
na Spodnjem Lancovem. 
Polovico projekta bo financi-
rala občina, polovico pa kra-
jevna skupnost.
Občina je začela ob sofinan-
ciranju z državnimi nepov-
ratnimi sredstvi graditi 
kanalizacijo na Spodnjem 
Lancovem, česar se izjemno 
veselimo, saj bo to res velika 
pridobitev za kraj.
 
Na kaj ste v svoji KS najbolj 
ponosni?
V štirinajstih letih se je veli-
ko nabralo. Ponosen sem na 
našo krajevno skupnost, za 
katero sam pravim, da je naj-
lepša v občini. Že dejstvo, da 
je bilo leta 2006, ko sem 

nastopil prvi mandat, v KS 
Lancovo približno sedemsto 
prebivalcev, danes pa nas je 
1010, veliko pove. Ponosen 
sem na krajane, ki takrat, ko 
je treba, stopijo skupaj in v 
kakršnikoli obliki prispevajo 
k dobrobiti skupnosti. Seve-
da ob tej priložnosti ne 
smem pozabiti na naše gasil-
ce, ki nesebično priskočijo 
na pomoč krajanom ob nara-
vnih nesrečah.

Kateri je po vašem mnenju 
ta čas največji problem v 
KS?

Največji problem, kot sem 
že omenil, so ceste. Priori-
tetno se bomo morali lotiti 
obnove ceste na Ravnico, saj 
je v zelo slabem stanju. Nuj-
na pa bo tudi obnova cesta 
Vošče–Brda in odseki cest 
na Zgornji Lipnici.

Kaj vam zapolnjuje prosti 
čas? 
V prostem času se sproš-
čam ob urejanju in vzdrže-
vanju okolice doma. Tudi 
sprehodi z našima kužko-
ma mi zapolnjujejo prosti 
čas.

Za dobro delo je 
potrebna dobra ekipa
Eden največjih izzivov v krajevni skupnosti Lancovo predstavljajo krajevne ceste; mnoge so dotrajane 
in potrebne prenove. Najbolj ponosen pa je predsednik sveta krajevne skupnosti na krajane, ki takrat, 
ko je treba, še znajo stopiti skupaj.

Gregor Remec / Foto: Gorazd Kavčič
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#OstaniZdrav
Aplikacija za varovanje zdravja in življenja ljudi
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V knjigi je 
opisana zanimiva 
življenjska 
zgodba dr. 
Franca Kosela, 
od rojstva 
na Mišačah 
do življenja 
v Ljubljani in 
vrnitve v rojstni 
kraj, ter tudi 
njegovo bogato 
znanstveno 
delo.

w
w

w
.g

or
en

js
ki

gl
as

.s
i

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če knjigo naročite po pošti, se poštnina zaračuna 
po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina
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Župan Ciril Globočnik je 
sredi prejšnjega meseca z 
zdravnico Gordano Šćepa-
nović, specialistko družin-
ske medicine, podpisal 
pogodbo o koncesiji za opra-
vljanje javne službe v osnov-
ni zdravstveni dejavnosti. 
Koncesija je podeljena za 
obdobje 15 let z možnostjo 
podaljšanja. Zdravnica deja-
vnost izvaja v prostorih 
Zdravstvenega doma Radov-
ljica in je delo začela v mese-
cu oktobru, so sporočili z 
radovljiške občinske uprave.
Radovljiški občinski svet je 
sicer januarja sprejel odlok 
o podelitvi koncesije za 
opravljanje javne službe v 
osnovni zdravstveni dejav-
nosti na primarni ravni za 
program splošne ambulante 
v občini Radovljica. Odlok je 
bil pripravljen, ker je eden 
od dolgoletnih koncesionar-
jev zaradi upokojitve odpo-
vedal koncesijsko razmerje. 
Na podlagi odloka je bil spo-
mladi objavljen javni razpis, 
na katerem je bila za konce-
sionarko izbrana Šćepanovi-
ćeva. K novi koncesionarki 
se bodo tako lahko, če bodo 
želeli, postopno vpisovali 
tudi nekdanji pacienti dr. 
Podlesnika, registracija pa 
se bo izvajala ob prvem obi-
sku zdravnika.
Kot je pojasnila direktorica 
zdravstvenega doma Radov-
ljica Maja Petrovič Šteblaj, 
sicer za nemoteno delovanje 
ambulant brez nadomeščanj 
nujno potrebujejo še dva 
zdravnika. "Potrebujemo 
zdravnika za delo v Domu 
dr. Janka Benedika in 

CUDV Matevža Langusa ter 
enega v Zdravstvenem 
domu Radovljica. Če bi žele-
li zagotoviti delo po norma-
tivih, pa bi potrebovali še 
štiri zdravnike specialiste 
družinske medicine, enega 
pediatra, dva urgentna zdra-
vnika in specialista oftalmo-
logije," pojasnjuje direktori-
ca zdravstvenega doma.
Ob tem poudarja, da trenut-
na epidemiološka situacija 
ustvarja dodatne kadrovske 
stiske, saj je zdravstveni 
dom organiziral dodatni 
ambulanti, kjer se pregledu-
jejo bolniki z znaki okužbe 
dihal in jemljejo brisi za 
novi koronavirus. To so 
ambulante, ki jih trenutni 
način financiranja ne pokri-

va niti kadrovsko niti mate-
rialno, opozarja Maja Petro-
vič Šteblaj.
Ob tem zagotavlja, da kljub 
kadrovski stiski zagotavlja-
jo oskrbo vseh občanov 
občine Radovljica. "Zapos-
leni zdravniki poleg svojega 
rednega dela izvajajo nado-
meščanje izpadlih ambu-
lant. Tako poteka nadome-
ščanje v obeh domovih, 
redno je razpisano nadome-
ščanje ambulante dveh 
zdravnikov, kjer bolniki 
sicer ne morejo opraviti 
registracije in izbrati oseb-
nega zdravnika, dobijo pa 
vso zdravstveno oskrbo. 
Zavedamo se, da je za bol-
nike moteče, a je to v tre-
nutni kadrovski situaciji 

edini možen način zagotav-
ljanja zdravstvene oskrbe."

Spremenjena organizacija
Sicer pa je tudi v Zdravstve-
nem domu Radovljica v času 
pandemije covida-19 organi-
zacija dela spremenjena. 
"Vse službe paciente naroča-
jo. Vstop v zdravstveni dom 
je mogoč ob dogovorjeni uri, 
saj tako preprečujemo nepo-
trebne stike v sami ustanovi. 
Če se je pacienti držijo, čaka-
nje na pregled tudi pred 
zdravstvenim domom ni 
potrebno. Če pridejo predča-
sno, pa je bolje, da do dogo-
vorjene ure počakajo na par-
kirišču in tako ne ustvarjajo 
nepotrebnih kontaktov," 
pojasnjuje direktorica Maja 

Petrovič Šteblaj in ponovno 
poziva vse občane, da se na 
pregled naročajo po telefonu 
ali elektronski pošti.
"Namen spremenjene orga-
nizacije je zaščititi obisko-
valce in zaposlene pred oku-
žbo z novim koronaviru-
som. Zdravstveni dom obis-
kuje ranljiva populacija, 
zato je zaščita obiskovalcev 
pomembna, saj skušamo 
zaščititi bolnike, ki so bolj 
ogroženi za težji potek bole-
zni. Zaščita zdravstvenih 
delavcev pa je pomembna, 
ker le z zdravimi delavci lah-
ko zagotavljamo nemoten 

delovni proces in s tem dos-
topnost do zdravstvene oskr-
be. Zdravstveni delavci z 
znaki okužbe dihal ostajajo 
na bolniškem dopustu. Če 
hočemo zagotoviti dostop-
nost, mora odsotne delavce 
nekdo nadomestiti. Dodat-
no delo povzroča preobre-
menjenost, kar vpliva na 
odpornost in s tem povečuje 
tveganje za dodatne okužbe 
in odsotnosti," ob tem še 
poudarja direktorica.

Pravilna uporaba mask
Petrovič Šteblajeva opozar-
ja tudi na pravilno upora-

bo zaščitnih mask, saj ta 
doseže svoj namen le, če jo 
pravilno uporabljamo. To 
pomeni, da maska pokriva 
nos in usta, da se med 
uporabo maske ne dotika-
mo z rokami in jo po upo-
rabi pravilno odložimo in 
očistimo (operemo ali 
zavržemo).

Testiranje tudi v 
Radovljici
Sicer pa tudi v Radovljici 
vse bolnike z znaki okužbe 
dihal pošiljajo na testiran-
je. Testiranja opravljajo 
tudi v radovljiškem zdravs-

tvenem domu. Samoplač-
niška testiranja so na voljo 
na Jesenicah in v Kranju, 
se pa razmere na tem pod-
ročju in s tem organizacija 
dela pogosto in hitro spre-
minjajo. A kot poudarja 
direktorica zdravstvenega 
doma Maja Petrovič Šteb-
laj, ne glede na rezultate 
dogovarjanj za občane osta-
ja navodilo, da v primeru 
znakov okužbe dihal naj-
prej pokličejo osebnega 
zdravnika ali dežurno služ-
bo, kjer bodo dobili vsa 
navodila o izvedbi testiran-
ja ali pregledu.

Oktobra prišla nova zdravnica
Župan Ciril Globočnik je v začetku jeseni podpisal pogodbo o koncesiji, na podlagi katere je ta mesec v radovljiškem zdravstvenem domu ambulanto 
odprla specialistka družinske medicine. Za nemoteno delovanje bi potrebovali vsaj še dva zdravnika. Zaradi pandemije covida-19 tudi v radovljiškem 
zdravstvenem domu spremenjena organizacija dela.

Župan Ciril Globočnik je v začetku prejšnjega tedna z zdravnico Gordano Šćepanović, 
specialistko družinske medicine, podpisal pogodbo o koncesiji za opravljanje javne službe 
v osnovni zdravstveni dejavnosti.

"Zdravstveni dom obiskuje ranljiva populacija, 
zato je zaščita obiskovalcev pomembna, saj 
skušamo zaščititi bolnike, ki so bolj ogroženi za 
težji potek bolezni. Zaščita zdravstvenih 
delavcev pa je pomembna, ker le z zdravimi 
delavci lahko zagotavljamo nemoten delovni 
proces in s tem dostopnost do zdravstvene 
oskrbe."
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Odredba je bila izdana še 
isti dan po prejemu obvesti-
la ministrstva za izobraževa-
nje, znanost in šport, da za 
starše, ki morajo v nasled-
njem tednu delati, delodaja-
lec pa jim dela ne more 
omogočiti na daljavo, župa-
ni lahko sprejmejo akt, s 

katerim določijo izjemo od 
zaprtja vrtcev in organizira-
jo delovanje vrtca v mini-
malnem obsegu, ki je name-
njen samo staršem, ki nuj-
no potrebujejo varstvo otrok, 
so pojasnili na občinski 
upravi.
V času zaprtja vrtcev so 
starši plačila za vrtec opro-
ščeni.

Župan Občine Radovljica je 
kasneje izdal še dopolnitev 
odredbe, na podlagi katere 
je nujno varstvo predšolskih 
otrok zagotovljeno v Vrtcu 
Radovljica, enota Lesce, in 
sicer so do varstva upraviče-
ni zdravi otroci, katerih star-
ši so dolžni opravljati delo 
na delovnem mestu, ki je 
nujno za družbo in državo 

in nimajo omogočenega 
dela na daljavo. Upraviče-
nost do nujnega varstva star-
ši izkažejo le s predložitvijo 
potrdil delodajalcev obeh 
staršev, da opravljajo delo 
na delovnem mestu, ki je 
nujno za družbo in državo. 
To določilo velja tudi za 
zasebne vrtce, ki delujejo na 
območju občine Radovljica.

Nujno varstvo zagotovljeno v Lescah
Ker so vrtci zaradi poslabšanja epidemiološkega stanja v državi od ponedeljka zaprti, je župan izdal 
odredbo, na podlagi katere je nujno varstvo predšolskih otrok zagotovljeno v Vrtcu Radovljica, enota 
Lesce. Odredba velja do preklica.

Teče že osmo leto, odkar je bil 16. oktober razglašen za 
evropski dan oživljanja, in tretje leto, odkar se je praznova-
nje razširilo po obsegu sodelujočih držav in se preimenova-
lo v svetovni dan oživljanja. Globalni akciji ozaveščanja se 
pod okriljem Zveze študentov medicine Slovenije tudi letos 
pridružujejo študenti medicine z obeh slovenskih fakultet, 
študenti petih zdravstvenih fakultet, člani Zveze tabornikov 
Slovenije, člani Zveze slovenskih katoliških skavtinj in skav-
tov ter predstavniki območnih združenj Rdečega križa Slo-
venije. V partnerstvu s Slovenskim reanimacijskim svetom 
in Rdečim križem Slovenije organizirajo vseslovensko akcijo 
Slovenija oživlja!, v okviru katere želijo vsem laikom pred-
staviti pomen hitrega in pravilnega ukrepanja v primeru srč-
nega zastoja, znanje oživljanja pa kot veščino, ki rešuje živ-
ljenja. Zadnje raziskave kažejo, da se v času epidemije covi-
da-19 vse manj laikov odloča nuditi temeljne postopke oživ-
ljanja osebi s srčnim zastojem, četudi je ta oseba njihov 
znanec, družinski član. Zato so letos naslovili tudi to temo, 
pereča vprašanja v povezavi z njo ter prilagojene smernice 
za oživljanje v času epidemije covida-19. Zaradi epidemiolo-
ške situacije v Sloveniji in po svetu so se organizatorji odlo-
čili letošnjo akcijo izvesti v virtualnem okolju. 

Svetovni dan oživljanja

Slovenski smučarji, med njimi tudi Ilka Štuhec, se na smu-
čiščih in zunaj njih držijo zdravstvenih priporočil. Kot uspe-
šni posamezniki, katerih mnenje ljudje cenijo in upoštevajo, 
k odgovornemu vedenju spodbujajo tudi druge. Ilka Štuhec 
je tako nedavno v prostorih podjetja Veriga v Lescah posne-
la video sporočilo, v katerem je pokazala, kako pravilno 
namestiti masko. "Maska je v tem času, od marca do sedaj, 
postala stalna spremljevalka naše ekipe. V primeru okužbe 
lahko izgubimo nastop na tekmah ali pomembne dni trenin-
ga, zato si prizadevamo odgovorno ravnati in skrbeti zase 
ter drug za drugega, kar med drugim pomeni tudi vestno 
uporabo maske, dodatno razkuževanje rok in tako dalje. 
Verjamem in želim si, da bo smučarska sezona varno izpe-
ljana, saj to prinaša tudi tekme v Sloveniji. Skupaj, čeprav na 
varni razdalji, bomo premagali virus," je ob tem povedala 
priljubljena vrhunska športnica.

Tudi športniki spodbujajo k nošenju maske 

Čeprav so se tudi v lekarniški dejavnosti pojavile okužbe s 
covidom-19, so trenutno vse enote Gorenjskih lekarn še 
odprte po rednem odpiralnem času, razen lekarne v trgov-
skem centru Qlandia v Kranju, ki se je prilagodila trenutni 
omejitvi gibanja in je odprta od 8.00 do 20.30. Če ne bodo 
zmogli reševati kadrovskih težav, bodo urnike lekarn prila-
godili. Urniki se sicer lahko dnevno spreminjajo. Gorenjske 
lekarne bodo vse informacije sproti osvežile na spletni stra-
ni: www.gorenjske-lekarne.si. Priporočajo, da pred odho-
dom v lekarno preverite odpiralni čas lekarne na navedeni 
spletni strani.

Lekarne za zdaj po ustaljenih urnikih

Marjana Ahačič

Dom dr. Janka Benedika 
Radovljica je bil vse do prej-
šnjega tedna eden redkih v 
državi, kjer jim je dlje kot 
drugim uspevalo prepreče-
vati vdor koronavirusa. Dire-
ktor doma Alen Gril je sicer 
že sredi oktobra, ko se je 
situacija zelo zaostrovala, 
povedal, da si seveda ne 
delajo utvar, da virus k njim 
ne more priti, da so pa nanj 
kadrovsko, organizacijsko in 
infrastrukturno pripravlje-
ni. Prvo potrjeno okužbo pri 
stanovalcu, ki so ga takoj 
premestili na Kliniko Gol-
nik, so tako zabeležili sredi 
prejšnjega tedna. V sredo so 
bili v domu potrjeno okuže-
ni štirje stanovalci in štirje 
zaposleni.

Socialni servis deluje iz 
Mošenj
Kot je pojasnil Gril, so se na 
sestanku s pristojnimi na 
Občini Radovljica dogovori-
li, da celotno delovanje eno-
te, ki izvaja storitve pomoči 

na domu in socialnega ser-
visa, kjer 23 socialnih oskr-
bovalk skrbi za okoli 120 
uporabnikov, preselijo v 
Gasilski dom Mošnje. Služ-
ba, ki med drugim dnevno 
zagotavlja več kot osemde-

set kosil za zunanje uporab-
nike, tako že v celoti deluje 
iz dislocirane enote, kar 
zmanjšuje možnost vnosa 
okužbe v dom. 
Domu je Občina Radovljica 
že spomladi zagotovila dva 
zabojnika s prostorom za 
izvajanje priprave zaščitnih 
sredstev za delovanje v rdeči 
coni. Pripravljeno imajo 
infrastrukturo za delovanje 

rdeče cone, v kateri je pros-
tora za trideset ljudi. Kot 
pravi direktor Gril, razmiš-
ljajo tudi o možnostih zago-
tavljanja dodatnega prostora 
na drugih lokacijah, če se bo 
seveda za to pokazala potre-

ba. "Dejstvo, da se nam dlje 
kot drugim ni bilo treba spo-
padati z okužbo znotraj 
doma, smo izkoristili za to, 
da se zares intenzivno prip-
ravljamo ter da sledimo 
dogajanju v drugih domovih 
za starejše in se sproti uči-
mo iz njihovih težav. Zelo 
smo zadovoljni z odzivnos-
tjo Občine Radovljica in 
župana Globočnika; skupaj 
z njimi se dogovarjamo, kjer 
bi bile morebitne mogoče 
lokacije, ki bi jih lahko upo-
rabili, če bodo potrebe po 
ločenih prostorih zelo nara-
sle," je še povedal.

Predani zaposleni
Pri tem je poudaril, da vsi 
stanovalci in zaposleni v 
domu, ki ima kapaciteto več 
kot 220 stanovalcev, strikt-
no izvajajo preventivne 
ukrepe. "Na zaostrovanje 
razmer pa se pripravljamo 
tudi tako, da smo se dogovo-
rili, da v bližnji stavbi z oskr-
bovanimi stanovanji v pros-
torih njihove knjižnice, če 
bo treba, uredimo vrtec za 
otroke zaposlenih."

Tudi v CUDV pripravljeni
Potrjeno okužene, za zdaj 
štiri uporabnike, imajo tudi 
v Centru za usposabljanje, 
delo in varstvo Radovljica. 
Direktorica dr. Irena Ceglar 
je v sredo povedala, da so 
nameščeni v tako imenova-
ni rdeči coni v osnovni enoti 
centra, kjer je prostora za 
okoli dvajset namestitev. 
Prav tako je "rdeča" tudi ena 
od radovljiških bivalnih enot 
v Radovljici, kjer so potrjeno 
okuženi vsi stanovalci.
"Načeloma se za zdaj vsi 
počutijo dokaj dobro, tudi 
kadrovsko za zdaj še zmore-
mo, kljub temu da je nekaj 
zaposlenih že ostalo doma," 
je povedala. Ker pričakujejo, 
da se bo število okužb tudi 
pri njih še povečevalo, se za 
pomoč pri zagotavljanju stro-
kovnega zdravstvenega oseb-
ja dogovarjajo z Zdravstve-
nim domom Radovljica, 
občina pa je za selitev dejav-
nosti dnevnega varstva iz 
CUDV že uredila stavbo nek-
danje radovljiške knjižnice.
Varstveno-delovne centre, ki 
delujejo v okviru CUDV 
Radovljica, so že pred časom 
zaprli, zdaj pa se pripravljajo 
na to, da bi v radovljiškem 
uredili rdečo cono za potrebe 
uporabnikov, ki živijo v petih 
bivalnih enotah, ki delujejo v 
okviru CUDV Radovljica.
Župan je tudi že izdal odre-
dbo o zaprtju pešpoti, ki 
vodi neposredno mimo 
CUDV Radovljica. Gre za 
odsek pešpoti od Radovljice 
do Šobca. Tako kot v aprilu, 
ko je bila pot že zaprta, je 
namen ukrepa zaščititi upo-
rabnike in jim omogočiti 
varno gibanje na njihovem 
dvorišču, na kar so omejeni 
v času epidemije. 

Prve okužbe tudi  
v domu starejših
V radovljiškem domu za starejše občane so se dolgo uspešno borili proti vdoru virusa med 
stanovalce in zaposlene. Z namenom, da čim bolj zmanjšajo možnost vnosa okužbe, so se prejšnji 
teden odločili, da dejavnost socialne oskrbe preselijo v gasilski dom v Mošnje. Vsi okuženi se za zdaj 
počutijo dobro.

Delovanje enote, ki izvaja storitve pomoči na 
domu in socialnega servisa, kjer 23 socialnih 
oskrbovalk skrbi za okoli 120 uporabnikov, se je 
preselilo v Gasilski dom Mošnje. Služba, ki med 
drugim dnevno zagotavlja več kot osemdeset 
kosil za zunanje uporabnike, tako že v celoti 
deluje iz dislocirane enote, kar zmanjšuje 
možnost vnosa okužbe v dom.

Od konca tedna so v občini Radovljica zaprti tudi vsi pokriti 
šolski športni objekti (telovadnice, dvorane), zunanje špor-
tne površine ob šolah (atletski stadioni, športna igrišča), 
drugi pokriti javni športni objekti in druge zunanje javne 
športne površine vključno s Športnim parkom Radovljica. 
Odredba je bila izdana skladno s priporočili NIJZ in v pove-
zavi z začasno splošno prepovedjo gibanja in zbiranja ljudi 
na javnih mestih in površinah v državi. Šole lahko v okviru 
šolskega programa svojo dejavnost v teh objektih izvajajo 
skladno z drugimi veljavnimi predpisi. Za otroška igrišča je 
po zaključku redakcije v sredo še veljalo, da do nadaljnjega 
ostajajo odprta, seveda ob obveznem upoštevanju vseh pri-
poročil in navodil NIJZ ter spoštovanju vseh predpisov, ki se 
nanašajo na omejitve gibanja in zbiranja ljudi na javnih 
mestih.

Zaprti tudi športni objekti 

Dejavnost socialne oskrbe in pomoči na domu je Dom dr. 
Janka Benedika že preselil v prostore Gasilskega doma v 
Mošnjah. / Foto: Gorazd Kavčič

Tudi smučarka Ilka Štuhec spodbuja k uporabi zaščitne 
maske.



8 Deželne novice, petek, 30. oktobra 2020

Obletnica

Urša Peternel

"Že kot majhen otrok sem 
se zaljubil v elanke. Le kdo 
bi si takrat mislil, da bo ta 
ljubezen nadobudnega 
malega Primorca obrodila 
prvo slovensko zimsko 
olimpijsko medaljo.
Ko mi je bilo deset let, mi je 
oče iz Elana zgodaj jeseni 
prinesel smuči. Ker snega 
še kak mesec ali dva ni bilo 
pričakovati, sem smuči 
položil poleg svoje postelje 
in ob njih spal, dokler ni 
zapadel sneg.  Pogovarjal 
sem se z njimi, sanjaril, si 
predstavljal, kako z njimi 
tekmujem in zmagujem … 
Leta so minevala, treningi, 
tekmovanja … Kdo bi si mis-
lil, da bo ta ljubezen dva-
najst let pozneje obrodila 
prvo slovensko zimsko 
olimpijsko medaljo. Hvala 
vsem, ki ste z enako ljubez-
nijo in s predanostjo delali 
– in še vedno delate v Ela-
nu." Tako je ob 75-letnici 
podjetja Elanu voščil Jure 
Franko, nekdanji vrhunski 
smučar, prejemnik olimpij-
ske medalje, po rodu Primo-
rec, ki pa že vrsto let živi v 

Radovljici. Franko je bil, 
tako kot Bojan Križaj in 
Ingemar Stenmark, vso svo-
jo smučarsko kariero zvest 
Elanu, podjetju, ki letos pra-
znuje tri četrt stoletja obsto-
ja. Leta 1945 ga je ustanovil 
Rudi Finžgar, do danes pa je 
znamka Elan postala ena 

najbolj prepoznavnih in glo-
balnih blagovnih znamk. 
Elanovi izdelki so v uporabi 
v več kot 60 državah po 
vsem svetu. Ob obletnici so 
se v podjetju ozrli v prete-
klost in predstavili smernice 
nadaljnjega razvoja in ino-
vacij. 

Kot je dejal direktor zimske 
divizije in podpredsednik 
skupine Elan Leon Korošec, 
je Elan ena najbolj inovativ-
nih blagovnih znamk na 
svetu. Resda niso izumili 
smučanja, so pa razvili več 
inovacij, ki so spremenile 
smučanje, kot katera koli 
druga blagovna znamka. 
Tako so leta 1994 izumili 
karving smuči, kar je bila 
največja smučarska inovaci-
ja smučarske industrije v 
zadnjih desetletjih. Danes 
praktično vsakdo, ki smuča, 
smuča na Elanovi inovaciji, 
uporabljajo jo namreč tudi 
druge znamke. Druga velika 
inovacija je bila Amphibio 
tehnologija, ki Elanove smu-
či razlikuje od drugih bla-
govnih znamk po tem, da 
razlikuje levo in desno smu-
čko. Tretja velika inovacija 
pa so popolnoma funkcio-
nalne zložljive smuči, ki so 
jih izdelali edini na svetu; 
163 centimetrov dolgo turno 
smučko je mogoče zložiti v 
le dvajsetih sekundah na 
dolžino pod en meter, in to 
po zaslugi revolucionarnega 

zložljivega mehanizma na 
vrtljivi karbonski plošči. 
Po Koroščevih besedah so to 
tri glavne prebojne novosti v 
zgodovini Elana, razvoj 
smučanja pa želijo usmerja-
ti tudi v prihodnje. Zaradi 
pandemije koronavirusa se 
bo vse več ljubiteljev gora, 
sonca in snega usmerilo v 
turno smučanje in na tem 
področju napovedujejo veli-
ko novost, ki jo bodo pred-
stavili v začetku prihodnjega 
leta. 

Elan sicer uspešno deluje 
tudi v navtični diviziji, kjer 
so letos predstavili novo 
jadrnico GT6, ki je nomini-
rana za evropsko plovilo 
leta. Pomemben del Elana je 
po Koroščevih besedah tudi 
divizija kompozitov, kjer 
izdelujejo kompozite za raz-
lične industrije, največ s 
področja vetrne energije. 
Četrta divizija pa je Elan 
Inventa, ki nadaljuje Elano-

vo tradicijo izdelovanja 
športnih orodij, poznani so 
zlasti po teleskopskih tribu-
nah.
Srečanja z novinarji, ki je 
potekalo v lani odprtem Alp-
skem smučarskem muzeju 
Elan v Begunjah, sta se ude-
ležila tudi legendarni smu-
čar Bojan Križaj in aktualni 
reprezentant v smučarskem 
krosu Filip Flisar. Prvi je 
danes ambasador blagovne 
znamke Elan, tako kot veliki 
Ingemar Stenmark. Oba sta 

smučala na Elanovih smu-
čeh in osvajala kolajne na 
vseh največjih tekmovanjih. 
Kot je dejal Križaj, je pono-
sen, da je lahko del Elanove 
zgodbe in da še vedno lahko 
pomaga pri promociji in 
delno tudi pri razvoju. Tudi 
Filip Flisar vso svojo kariero 
gradi z Elanom. »Elan je 
podjetje, ki je odprto in ki 
prisluhne – včasih celo malo 
norim idejam,« je dejal.

Elan ima petinsedemdeset let
Leta 1945 ga je ustanovil Rudi Finžgar, do danes pa je znamka Elan postala ena najbolj prepoznavnih in inovativnih blagovnih znamk na svetu. Iz Elana 
so prišle nekatere največje smučarske inovacije, kot so karving smuči, Amphibio tehnologija in zložljive smuči. Lansko poslovno leto je bilo eno 
najuspešnejših v zgodovini podjetja.

Legendarni Bojan Križaj, podpredsednik skupine Elan Leon Korošec in reprezentant v 
smučarskem krosu Filip Flisar / Foto: Gorazd Kavčič

Eden ključnih stebrov Elana so nekdanji in sedanji zaposleni s svojim znanjem in 
izkušnjami. / Foto: Gorazd Kavčič

Ustanovitelj Elana Rudi Finžgar / Foto: arhiv Elana Delavci Elana leta 1949 / Foto: arhiv Elana

Prva pošiljka smuči v ZDA / Foto: arhiv Elana

Bojan Križaj in Mateja Svet 

V Elanu je ta čas okrog 700 zaposlenih. Lani je 
podjetje ustvarilo 73,3 milijona evrov čistih 
prihodkov od prodaje in dober milijon evrov 
čistega dobička. Po besedah Leona Korošca je 
bilo poslovanje v letu 2019 eno najuspešnejših v 
zgodovini Elana. Leto 2020 so začrtali zelo 
ambiciozno, a so poslovni načrt zaradi 
epidemije morali prilagoditi. 
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pe

vk
a 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 o

pr
em

o 
na

 o
b-

m
oč

ju
 o

bč
in

e 
R

ad
ov

lji
ca

, k
i g

a 
je

 iz
de

la
lo

 p
od

je
tje

 Ip
su

m
, d

.o
.o

.,
 š

t. 
10

6
-

6
0

/2
0

, 
se

pt
em

be
r 

2
0

2
0

 (v
 n

ad
al

je
va

nj
u:

 E
la

bo
ra

t).
  

(2
) E

la
bo

ra
t 

o 
za

 p
rip

ra
vo

 o
dl

ok
a 

o 
po

dl
ag

ah
 z

a 
od

m
er

o 
ko

m
un

al
ne

ga
 

pr
is

pe
vk

a 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

na
 o

bm
oč

ju
 o

bč
in

e 
R

ad
ov

lji
-

ca
 v

se
bu

je
 te

ks
tu

al
ni

 in
 g

ra
fič

ni
 d

el
.

(3
) T

a 
od

lo
k 

do
lo

ča
 n

as
le

dn
je

 p
od

la
ge

 z
a 

od
m

er
o 

ko
m

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
v-

ka
 z

a 
ob

st
oj

eč
o 

ko
m

un
al

no
 o

pr
em

o:
- 

st
ro

šk
e 

ob
st

oj
eč

e 
ko

m
un

al
ne

 o
pr

em
e,

- 
pr

er
ač

un
 s

tro
šk

ov
 o

bs
to

je
če

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
na

 e
no

to
 m

er
e 

in
 

- 
 m

er
ila

 z
a 

od
m

er
o 

ko
m

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 
op

re
m

o.
(4

) M
er

ila
 iz

 p
re

jš
nj

eg
a 

od
st

av
ka

, 
do

lo
če

na
 s

 te
m

 o
dl

ok
om

, 
so

:
- 

 ra
zm

er
je

 m
ed

 d
el

ež
em

 g
ra

db
en

e 
pa

rc
el

e 
st

av
be

 (
D

po
) 

in
 d

el
ež

em
 

po
vr

ši
ne

 o
bj

ek
ta

 (D
to

),
- 

fa
kt

or
 n

am
em

bn
os

ti 
ob

je
kt

a 
(F

n)
,

- 
ra

ču
ns

ki
 fa

kt
or

 p
ov

rš
in

e 
(F

p)
 in

- 
pr

is
pe

vn
a 

st
op

nj
a 

za
ve

za
nc

a 
(p

sz
). 

2
. 

čl
en

(o
bs

to
je

ča
 k

om
un

al
na

 o
pr

em
a)

K
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 o

pr
em

o 
se

 o
dm

er
ja

 z
a 

na
sl

ed
nj

o 
ko

m
un

al
no

 o
pr

em
o:

 

- 
ce

st
no

 o
m

re
žj

e,
- 

vo
do

vo
dn

o 
om

re
žj

e,
- 

ka
na

liz
ac

ijs
ko

 o
m

re
žj

e,
- 

ob
je

kt
e 

za
 r

av
na

nj
e 

z 
od

pa
dk

i i
n

- 
ja

vn
e 

po
vr

ši
ne

. 

3
. 

čl
en

(p
om

en
 iz

ra
zo

v)

Iz
ra

zi
, 

up
or

ab
lje

ni
 v

 te
m

 o
dl

ok
u,

 p
om

en
ijo

 e
na

ko
 k

ot
 v

 p
re

dp
is

u,
 k

i u
re

ja
 

ur
ej

an
je

 p
ro

st
or

a 
in

 v
 u

re
db

i, 
ki

 d
ol

oč
a 

po
dr

ob
ne

jš
o 

vs
eb

in
o 

od
lo

ka
 o

 
po

dl
ag

ah
 z

a 
od

m
er

o 
ko

m
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 

op
re

m
o 

te
r 

od
m

er
o 

in
 iz

ra
ču

n 
ko

m
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a.

II.
 P

O
D

LA
G

E
 Z

A 
O

D
M

E
R

O
 K

O
M

U
N

AL
N

E
G

A 
P

R
IS

P
E

VK
A 

ZA
 O

B
S

TO
JE

Č
O

 K
O

M
U

N
AL

N
O

 O
P

R
E

M
O

4
. 

čl
en

(s
tro

šk
i o

bs
to

je
če

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e)

S
tro

šk
i o

bs
to

je
če

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
na

 o
bm

oč
ju

 o
bč

in
e 

R
ad

ov
lji

ca
 s

o 
14

1.
2

6
4

.4
6

2
,7

7
 E

U
R

. 
S

tro
šk

i p
o 

vr
st

ah
 o

bs
to

je
če

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
so

 p
rik

az
an

i v
 e

la
bo

ra
tu

.

5
. 

čl
en

(p
re

ra
ču

n 
st

ro
šk

ov
 o

bs
to

je
če

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
na

 e
no

to
 m

er
e)

S
tro

šk
i o

bs
to

je
če

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
po

 p
os

am
ez

ni
h 

vr
st

ah
, 

pr
er

ač
un

a-
ni

 n
a 

en
ot

o 
m

er
e,

 z
na

ša
jo

: 
  

Z.
št

.
Vr

st
a 

ob
st

oj
eč

e 
 

ko
m

un
al

ne
 o

pr
em

e
C

en
a 

op
re

m
lja

nj
a

m
2
 g

ra
db

en
e 

 
pa

rc
el

e 
ob

je
kt

a
[C

p o
(i)

]

C
en

a 
op

re
m

lja
nj

a
m

2
 b

ru
to

 tl
or

is
ne

 
po

vr
ši

ne
 o

bj
ek

ta
[C

t o
 (i

)]

[E
U

R
/m

2
]

[E
U

R
/m

2
]

1.
C

es
tn

o 
om

re
žj

e
10

,4
1

3
4

,8
6

2
.

Vo
do

vo
dn

o 
om

re
žj

e
4

,2
3

14
,1

7

3
.

K
an

al
iz

ac
ijs

ko
 

om
re

žj
e

4
,1

7
11

,6
6

4
.

O
bj

ek
ti 

za
 r

av
na

nj
e 

z 
od

pa
dk

i 
0

,0
6

0
,1

9

5
.

Ja
vn

e 
po

vr
ši

ne
0

,7
3

2
,4

5

S
K

U
PA

J
19

,6
0

6
3

,3
3

6
. 

čl
en

(r
az

m
er

je
 m

ed
 d

el
ež

em
 g

ra
db

en
e 

pa
rc

el
e 

st
av

be
 in

 d
el

ež
em

  
po

vr
ši

ne
 o

bj
ek

ta
)

R
az

m
er

je
 m

ed
 d

el
ež

em
 g

ra
db

en
e 

pa
rc

el
e 

st
av

be
 (D

po
) i

n 
de

le
že

m
 p

ov
r-

ši
ne

 o
bj

ek
ta

 (D
to

), 
ki

 s
e 

up
oš

te
va

 p
ri 

iz
ra

ču
nu

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a 
za

 
ob

st
oj

eč
o 

ko
m

un
al

no
 o

pr
em

o,
 je

 0
,5

0
:0

,5
0

 (D
po

 :
 D

to
).

7.
 č

le
n

(fa
kt

or
 n

am
em

bn
os

ti 
ob

je
kt

a)

Fa
kt

or
 n

am
em

bn
os

ti 
ob

je
kt

a 
(F

n)
 z

a 
po

sa
m

ez
ne

 v
rs

te
 o

bj
ek

to
v,

 k
ot

 s
e 

ra
zv

rš
ča

jo
 v

 s
kl

ad
u 

s 
pr

ed
pi

so
m

, 
ki

 d
ol

oč
a 

kl
as

ifi
ka

ci
jo

 v
rs

t o
bj

ek
to

v 
C

C
-

-S
I g

le
de

 n
a 

na
m

en
 u

po
ra

be
 o

bj
ek

to
v,

 s
e 

do
lo

ča
, k

ot
 je

 n
av

ed
en

o 
v 

sp
o-

dn
ji 

ta
be

li.
 

V
S

E
B

IN
A

1
. 

 O
D

LO
K

 o
 p

o
d

la
g

ah
 z

a 
o

d
m

er
o

 k
o

m
un

al
ne

g
a 

p
ri

sp
ev

ka
 z

a 
ob

st
oj

eč
o 

ko
m

un
al

no
 o

pr
em

o 
na

 o
bm

oč
ju

 o
bč

in
e 

R
ad

ov
lji

ca
 

2
. 

 O
D

LO
K

 o
 s

p
re

m
em

b
ah

 O
d

lo
ka

 o
 s

o
fin

an
ci

ra
nj

u 
le

tn
eg

a 
p

ro
g

ra
m

a 
šp

o
rt

a 
v 

o
b

či
ni

 R
ad

o
vl

jic
a

3
. 

 P
R

A
V

IL
N

IK
 o

 r
az

ve
lja

vi
tv

i P
ra

vi
ln

ik
a 

o
 o

b
ro

čn
em

 p
la

či
lu

 
ku

p
ni

ne
 z

a 
na

ku
p

 n
ep

re
m

ič
ni

n 
v 

la
st

i O
b

či
ne

 R
ad

o
vl

jic
a

4
. 

 N
A

VO
D

IL
O

  o
 r

az
ve

lja
vi

tv
i N

av
o

d
ila

 z
a 

ur
ed

ite
v 

ze
m

lji
šk

o
-

kn
již

ne
g

a 
st

an
ja

 z
em

lji
šč

 v
 ja

vn
i r

ab
i

5
. 

 O
D

R
E

D
B

A
 o

 r
az

ve
lja

vi
tv

i O
d

re
d

b
e 

o
 d

o
lo

či
tv

i n
ep

o
sr

ed
ni

h 
in

 p
o

sr
ed

ni
h 

up
o

ra
b

ni
ko

v 
p

ro
ra

ču
na

 O
b

či
ne

 R
ad

o
vl

jic
a

6
. 

O
D

LO
Č

B
A

 o
 iz

vz
em

u 
ze

m
lji

šč
 iz

 ja
vn

eg
a 

d
o

b
ra

 

U
O

, s
tra

n
4

 
št

. 2
7

2
, 3

0
. o

kt
ob

ra
 2

0
2

0
U

R
A

D
N

E
 O

B
JA

V
E

 O
B

Č
IN

E
 R

A
D

O
V

LJ
IC

A

(6
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o,

 k
i s

e 
od

m
er

ja
 

za
ve

za
nc

u 
za

ra
di

 s
pr

em
em

be
 z

m
og

lji
vo

st
i, 

se
 iz

ra
ču

na
 t

ak
o,

 d
a 

se
 iz

ra
-

ču
na

ta
 v

iš
in

i k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

po
 

sp
re

m
em

bi
 z

m
og

lji
vo

st
i i

n 
pr

ed
 s

pr
em

em
bo

 z
m

og
lji

vo
st

i. 
Za

ve
za

nc
u 

se
 

od
m

er
i k

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k,
 k

i p
re

ds
ta

vl
ja

 p
oz

iti
vn

o 
ra

zl
ik

o 
m

ed
 k

om
u-

na
ln

im
 p

ris
pe

vk
om

 p
o 

sp
re

m
em

bi
 in

 p
re

d 
sp

re
m

em
bo

 z
m

og
lji

vo
st

i. 
Č

e 
je

 
ra

zl
ik

a 
ne

ga
tiv

na
, s

e 
z 

od
m

er
no

 o
dl

oč
bo

 u
go

to
vi

, d
a 

je
 k

om
un

al
ni

 p
ris

pe
-

ve
k 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 o

pr
em

o 
že

 p
or

av
na

n.
(7

) K
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 o

pr
em

o,
 k

i s
e 

od
m

er
ja

 
za

ve
za

nc
u 

za
ra

di
 s

pr
em

em
be

 n
am

em
bn

os
ti 

ob
je

kt
a,

 s
e 

iz
ra

ču
na

 ta
ko

, d
a 

se
 i

zr
ač

un
at

a 
vi

ši
ni

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 
op

re
m

o 
po

 s
pr

em
em

bi
 n

am
em

bn
os

ti 
ob

je
kt

a 
in

 p
re

d 
sp

re
m

em
bo

 n
a-

m
em

bn
os

ti 
ob

je
kt

a.
 Z

av
ez

an
cu

 s
e 

od
m

er
i k

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k,
 k

i p
re

d-
st

av
lja

 p
oz

iti
vn

o 
ra

zl
ik

o 
m

ed
 k

om
un

al
ni

m
 p

ris
pe

vk
om

 p
o 

sp
re

m
em

bi
 i

n 
pr

ed
 s

pr
em

em
bo

 n
am

em
bn

os
ti 

ob
je

kt
a.

 Č
e 

je
 r

az
lik

a 
ne

ga
tiv

na
, 

se
 z

 
od

m
er

no
 o

dl
oč

bo
 u

go
to

vi
, d

a 
je

 k
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

u-
na

ln
o 

op
re

m
o 

že
 p

or
av

na
n.

(8
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o,

 k
i s

e 
od

m
er

ja
 

za
ve

za
nc

u 
v 

pr
im

er
u 

od
st

ra
ni

tv
e 

ob
je

kt
a 

in
 g

ra
dn

je
 n

ov
eg

a 
ob

je
kt

a 
na

 
is

te
m

 z
em

lji
šč

u,
 s

e 
iz

ra
ču

na
 t

ak
o,

 d
a 

se
 iz

ra
ču

na
ta

 v
iš

in
i k

om
un

al
ne

ga
 

pr
is

pe
vk

a 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

po
 g

ra
dn

ji 
no

ve
ga

 o
bj

ek
ta

 in
 

pr
ed

 o
ds

tra
ni

tv
ijo

 o
bj

ek
ta

. 
Za

ve
za

nc
u 

se
 o

dm
er

i k
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k,

 k
i 

pr
ed

st
av

lja
 p

oz
iti

vn
o 

ra
zl

ik
o 

m
ed

 k
om

un
al

ni
m

 p
ris

pe
vk

om
 p

o 
gr

ad
nj

i n
o-

ve
ga

 o
bj

ek
ta

 in
 p

re
d 

od
st

ra
ni

tv
ijo

 o
bj

ek
ta

. 
Č

e 
je

 r
az

lik
a 

ne
ga

tiv
na

, 
se

 z
 

od
m

er
no

 o
dl

oč
bo

 u
go

to
vi

, d
a 

je
 k

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
u-

na
ln

o 
op

re
m

o 
že

 p
or

av
na

n.

IV
. 

O
P

R
O

S
TI

TV
E

 K
O

M
U

N
AL

N
E

G
A 

P
R

IS
P

E
VK

A

12
. 

čl
en

 
(z

ak
on

sk
e 

op
ro

st
itv

e 
pl

ač
ila

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a)
 

(1
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

se
 n

e 
pl

ač
a 

za
 

gr
ad

nj
o 

go
sp

od
ar

sk
e 

ja
vn

e 
in

fra
st

ru
kt

ur
e,

 k
i z

a 
sv

oj
e 

de
lo

va
nj

e 
ne

 p
ot

re
-

bu
je

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
oz

iro
m

a 
ki

 n
im

a 
sa

m
os

to
jn

ih
 p

rik
lju

čk
ov

 n
a 

ko
-

m
un

al
no

 o
pr

em
o.

(2
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

se
 n

e 
pl

ač
a 

za
 

gr
ad

nj
o 

en
os

ta
vn

ih
 o

bj
ek

to
v.

(3
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

se
 n

e 
pl

ač
a 

za
 

gr
ad

nj
o 

ne
za

ht
ev

ni
h 

ob
je

kt
ov

, k
i n

im
aj

o 
sa

m
os

to
jn

ih
 p

rik
lju

čk
ov

 n
a 

ko
m

u-
na

ln
o 

op
re

m
o 

in
 s

e 
gr

ad
ijo

 k
ot

 p
om

ož
ni

 o
bj

ek
ti 

te
r t

ak
o 

do
po

ln
ju

je
jo

 fu
nk

-
ci

jo
 o

sn
ov

ne
ga

 o
bj

ek
ta

.
(4

) K
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

za
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 o

pr
em

o 
se

 n
e 

pl
ač

a 
v 

pr
im

er
u 

na
do

m
es

tit
ve

 o
bj

ek
to

v 
za

ra
di

 n
ar

av
ne

 n
es

re
če

, 
v 

ob
se

gu
 n

ad
o-

m
eš

če
ne

ga
 o

bj
ek

ta
, p

ri 
če

m
er

 je
 la

hk
o 

lo
ka

ci
ja

 n
ad

om
eš

če
ne

ga
 o

bj
ek

ta
 

v 
pr

im
er

u,
 k

o 
na

do
m

es
tit

ev
 n

a 
ob

st
oj

eč
em

 s
ta

vb
ne

m
 z

em
lji

šč
u 

oz
iro

m
a 

gr
ad

be
ni

 p
ar

ce
li 

ni
 m

ož
na

, 
tu

di
 n

a 
dr

ug
i, 

na
do

m
es

tn
i l

ok
ac

iji
.

13
. 

čl
en

 
(o

bč
in

sk
e 

op
ro

st
itv

e 
pl

ač
ila

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a)
 

(1
) Z

a 
gr

ad
nj

o 
po

sa
m

ez
ni

h 
vr

st
 s

ta
vb

, 
ki

 s
o 

v 
ja

vn
em

 in
te

re
su

 in
 k

at
er

ih
 

in
ve

st
ito

r j
e 

ob
či

na
 a

li 
dr

ža
va

 in
 s

o 
na

m
en

je
ne

 z
a 

iz
ob

ra
že

va
nj

e,
 z

na
ns

tv
e-

no
-r

az
is

ko
va

ln
o 

de
lo

 i
n 

zd
ra

vs
tv

o,
 m

uz
ej

e,
 k

nj
iž

ni
ce

, 
ga

si
ls

ke
 d

om
ov

e,
 

op
ra

vl
ja

nj
e 

ob
re

do
v 

in
 š

po
rt

 p
o 

pr
ed

pi
si

h 
o 

uv
ed

bi
 i

n 
up

or
ab

i 
en

ot
ne

 
kl

as
ifi

ka
ci

je
 v

rs
t o

bj
ek

to
v,

 s
e 

ko
m

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

od
m

er
i, 

ve
nd

ar
 s

e 
la

h-
ko

 z
 o

dl
oč

bo
 n

a 
po

dl
ag

i s
kl

ep
a 

ob
či

ns
ke

ga
 s

ve
ta

 v
 c

el
ot

i a
li 

de
ln

o 
op

ro
st

i 
pl

ač
ila

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a.
(2

) O
b 

op
ro

st
itv

i i
z 

te
ga

 č
le

na
 m

or
a 

ob
či

na
 o

pr
oš

če
na

 s
re

ds
tv

a 
v 

en
ak

i 
vi

ši
ni

 n
ad

om
es

tit
i i

z 
ne

na
m

en
sk

ih
 p

rih
od

ko
v 

ob
či

ns
ke

ga
 p

ro
ra

ču
na

.

V.
 P

LA
Č

IL
O

 K
O

M
U

N
AL

N
E

G
A 

P
R

IS
P

E
VK

A

14
. 

čl
en

(o
dm

er
a 

in
 p

la
či

lo
 k

om
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a)

(1
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

 o
bs

to
je

čo
 k

om
un

al
no

 o
pr

em
o 

se
 o

dm
er

i z
 

od
m

er
no

 o
dl

oč
bo

. 
O

dl
oč

bo
 o

 o
dm

er
i k

om
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a 

iz
da

 o
b-

či
ns

ka
 u

pr
av

a 
na

 z
ah

te
vo

 z
av

ez
an

ca
 a

li 
up

ra
vn

e 
en

ot
e 

v 
za

ve
za

nč
ev

em
 

im
en

u.
(2

) K
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

za
ra

di
 iz

bo
ljš

an
ja

 o
pr

em
lje

no
st

i s
e 

od
m

er
i, 

če
 s

e 
ze

m
lji

šč
e 

op
re

m
i z

 d
od

at
no

 v
rs

to
 k

om
un

al
ne

 o
pr

em
e,

 n
a 

ka
te

ro
 s

e 
ob

st
o-

je
či

 o
bj

ek
t d

os
le

j n
i m

og
el

 p
rik

lju
či

ti 
oz

iro
m

a 
m

u 
ni

 b
ila

 o
m

og
oč

en
a 

nj
en

a 

up
or

ab
a.

 O
dl

oč
bo

 o
 o

dm
er

i 
ko

m
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a 

za
ra

di
 i

zb
ol

jš
an

ja
 

op
re

m
lje

no
st

i i
zd

a 
ob

či
ns

ka
 u

pr
av

a 
po

 u
ra

dn
i d

ol
žn

os
ti.

(3
) Č

e 
se

 o
bj

ek
t 

na
 o

bs
to

je
čo

 k
om

un
al

no
 o

pr
em

o 
pr

ik
lju

ču
je

 p
os

re
dn

o 
pr

ek
 n

ov
e 

ko
m

un
al

ne
 o

pr
em

e 
iz

 p
ro

gr
am

a 
op

re
m

lja
nj

a 
al

i p
re

k 
no

ve
 k

o-
m

un
al

ne
 o

pr
em

e 
iz

 p
og

od
be

 o
 o

pr
em

lja
nj

u,
 z

a 
ka

te
ro

 p
ro

gr
am

 o
pr

em
lja

-
nj

a 
ni

 s
pr

ej
et

, 
se

 p
os

am
ez

na
 v

rs
ta

 k
om

un
al

ne
 o

pr
em

e 
do

lo
či

 n
a 

po
dl

ag
i 

pr
og

ra
m

a 
op

re
m

lja
nj

a 
oz

iro
m

a 
po

go
db

e 
o 

op
re

m
lja

nj
u.

(4
) Z

av
ez

an
ec

 je
 d

ol
ža

n 
pl

ač
at

i k
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

v 
3

0
 d

ne
h 

po
 p

ra
v-

no
m

oč
no

st
i o

dl
oč

be
 o

zi
ro

m
a 

pr
ed

 iz
da

jo
 g

ra
db

en
eg

a 
do

vo
lje

nj
a.

(5
) K

om
un

al
ni

 p
ris

pe
ve

k 
za

ra
di

 i
zb

ol
jš

an
ja

 o
pr

em
lje

no
st

i 
iz

 2
. 

od
st

av
ka

 
te

ga
 č

le
na

 s
e 

la
hk

o 
pl

ač
a 

v 
ob

lik
i o

br
oč

ni
h 

od
pl

ač
il.

 O
br

oč
no

 o
dp

la
če

va
-

nj
e 

je
 m

ož
no

 v
 n

aj
ve

č 
dv

an
aj

st
ih

 z
ap

or
ed

ni
h 

m
es

eč
ni

h 
ob

ro
ki

h,
 k

i 
ne

 
sm

ej
o 

bi
ti 

m
an

jš
i o

d 
5

0
 e

vr
ov

 in
 ji

h 
ob

či
ns

ka
 u

pr
av

a 
do

lo
či

 z
 o

dl
oč

bo
 n

a 
po

dl
ag

i v
lo

ge
 z

av
ez

an
ca

 z
a 

ob
ro

čn
o 

od
pl

ač
ev

an
je

.

VI
. 

VR
AČ

IL
O

 K
O

M
U

N
AL

N
E

G
A 

P
R
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P

E
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15
. 

čl
en

(v
ra

či
lo

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a)

(1
) Ž

e 
pl

ač
an

 k
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

se
 z

av
ez

an
cu

 l
ah

ko
 v

rn
e 

na
 n

je
go

v 
za

ht
ev

ek
 o

b 
pr

ed
lo

ži
tv

i d
ok

az
ila

, 
da

 n
a 

up
ra

vn
i e

no
ti 

ni
 v

lo
ži

l z
ah

te
ve

 z
a 

iz
da

jo
 g

ra
db

en
eg

a 
do

vo
lje

nj
a,

 d
a 

je
 u

m
ak

ni
l v

lo
go

 z
a 

iz
da

jo
 g

ra
db

en
eg

a 
do

vo
lje

nj
a,

 d
a 

m
u 

gr
ad

be
no

 d
ov

ol
je

nj
e 

ni
 b

ilo
 iz

da
no

 a
li 

da
 je

 p
re

ne
ha

lo
 

ve
lja

ti,
 o

bj
ek

ta
, 

za
 k

at
er

eg
a 

je
 p

la
ča

l k
om

un
al

ni
 p

ris
pe

ve
k 

za
 o

bs
to

je
čo

 
ko

m
un

al
no

 o
pr

em
o,

 p
a 

de
ja

ns
ko

 n
i z

ač
el

 g
ra

di
ti.

(2
) I

nv
es

tit
or

 la
hk

o 
za

ht
ev

a 
vr

ač
ilo

 k
om

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a 
v 

ro
ku

 p
et

 le
t 

po
 p

re
ne

ha
nj

u 
ve

lja
vn

os
ti 

gr
ad

be
ne

ga
 d

ov
ol

je
nj

a.
(3

) O
 v

ra
či

lu
 k

om
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a 

se
 i

zd
a 

po
se

bn
a 

od
lo

čb
a.

 V
ra

či
lo

 
ko

m
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

vk
a 

je
 o

bč
in

a 
do

lž
na

 z
ag

ot
ov

iti
 v

 ro
ku

 3
0

 d
ni

 p
o 

pr
av

-
no

m
oč

no
st

i o
dl

oč
be

 o
 v

ra
či

lu
. 

VI
I. 

P
R

E
H

O
D

N
E

 IN
 K

O
N

Č
N

E
 D

O
LO

Č
B

E
 

16
. 

čl
en

(v
po

gl
ed

 v
 e

la
bo

ra
t)

E
la

bo
ra

t z
a 

pr
ip

ra
vo

 o
dl

ok
a 

o 
po

dl
ag

ah
 z

a 
od

m
er

o 
ko

m
un

al
ne

ga
 p

ris
pe

v-
ka

 z
a 

ob
st

oj
eč

o 
ko

m
un

al
no

 o
pr

em
o 

je
 n

a 
vp

og
le

d 
na

 s
ed

ež
u 

O
bč

in
e 

R
ad

ov
lji

ca
 in

 n
a 

ur
ad

ni
 s

pl
et

ni
 s

tra
ni

 O
bč

in
e 

R
ad

ov
lji

ca
.

17
. 

čl
en

(d
ok

on
ča

nj
e 

po
st

op
ko

v)

P
os

to
pk

i o
dm

er
e 

ko
m

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a,
 z

ač
et

i p
re

d 
uv

el
ja

vi
tv

ijo
 te

ga
 

od
lo

ka
, s

e 
ko

nč
aj

o 
v 

sk
la

du
 s

 p
re

dp
is

i, 
ki

 s
o 

ve
lja

li 
pr

ed
 n

je
go

vo
 u

ve
lja

-
vi

tv
ijo

. 

18
. 

čl
en

(p
re

ne
ha

nj
e 

ve
lja

vn
os

ti)

Z 
dn

em
 u

ve
lja

vi
tv

e 
te

ga
 o

dl
ok

a 
pr

en
eh

at
a 

ve
lja

ti 
O

dl
ok

 o
 p

ro
gr

am
u 

op
re

-
m

lja
nj

a 
st

av
bn

ih
 z

em
lji

šč
 v

 o
bč

in
i R

ad
ov

lji
ca

 (D
N

 U
O

, 
št

. 
2

0
0

/1
5

) i
n 

O
d-

lo
k 

o 
m

er
ili

h 
za

 o
dm

er
o 

ko
m

un
al

ne
ga

 p
ris

pe
vk

a 
v 

ob
či

ni
 R

ad
ov

lji
ca

 (
D

N
 

U
O

, 
št

. 
2

0
0

/1
5

).

Z 
dn

em
 u

ve
lja

vi
tv

e 
te

ga
 o

dl
ok

a 
pr

en
eh

aj
o 

ve
lja

ti 
tu

di
 O

dl
ok

 o
 p

ro
gr

am
u 

op
re

m
lja

nj
a 

ze
m

lji
šč

 v
 o

bm
oč

ju
 O

P
P

N
 B

re
zo

vi
ca

 1
 in

 O
P

P
N

 B
re

zo
vi

ca
 

2
 (

D
N

 U
O

, 
št

. 
17

9
/1

3
),

 O
dl

ok
 o

 p
ro

gr
am

u 
ko

m
un

al
ne

ga
 o

pr
em

lja
nj

a 
ze

m
lji

šč
 z

a 
gr

ad
nj

o 
v 

ob
m

oč
ju

 o
bč

in
sk

eg
a 

lo
ka

ci
js

ke
ga

 n
ač

rt
a 

za
 P

o-
sl

ov
no

 c
on

o 
na

 v
ho

du
 v

 R
ad

ov
lji

co
 (D

N
 U

O
, š

t.
 6

4
/0

6
, 1

3
2

/1
0

),
 O

dl
ok

 
o 

pr
og

ra
m

u 
ko

m
un

al
ne

ga
 o

pr
em

lja
nj

a 
ze

m
lji

šč
 z

a 
gr

ad
nj

o 
v 

ob
m

oč
ju

 
sp

re
m

em
b 

in
 d

op
ol

ni
te

v 
za

zi
da

ln
eg

a 
na

čr
ta

 z
a 

ce
nt

ra
ln

o 
ob

m
oč

je
 R

a-
do

vl
jic

e 
(D

N
 U

O
, š

t.
 6

4
/0

6
),

 O
dl

ok
 o

 p
ro

gr
am

u 
ko

m
un

al
ne

ga
 o

pr
em

lja
-

nj
a 

ze
m

lji
šč

 z
a 

gr
ad

nj
o 

v 
ob

m
oč

ju
 lo

ka
ci

js
ke

ga
 n

ač
rt

a 
za

 re
ko

ns
tr

uk
ci

jo
 

ce
st

e 
»z

a 
Ve

rig
o«

 v
 L

es
ca

h 
in

 p
od

al
jš

ek
 d

o 
kr

iž
iš

ča
 z

 r
eg

io
na

ln
o 

ce
st

o 
pr

ot
i K

ro
pi

 (D
N

 U
O

, 
št

. 
6

4
/0

6
),

 O
dl

ok
 o

 p
ro

gr
am

u 
ko

m
un

al
ne

ga
 o

pr
e-

m
lja

nj
a 

ze
m

lji
šč

 z
a 

gr
ad

nj
o 

v 
ob

m
oč

ju
 s

ta
no

va
nj

sk
eg

a 
na

se
lja

 n
a 

P
la

ni
 

v 
Le

sc
ah

 (
D

N
 U

O
, 

št
. 

6
3

/0
6

),
 O

dl
ok

 o
 p

ro
gr

am
u 

op
re

m
lja

nj
a 

ze
m

lji
šč

 
za

 g
ra

dn
jo

 n
a 

ob
m

oč
ju

 o
bč

in
sk

eg
a 

lo
ka

ci
js

ke
ga

 n
ač

rt
a 

za
 t

ur
is

tič
no

 
ob

m
oč

je
 »

K
al

an
« 

na
 P

ol
jš

ic
i (

D
N

 U
O

, 
št

. 
61

/0
6

) 
in

 O
dl

ok
 o

 p
ro

gr
am

u 
op

re
m

lja
nj

a 
st

av
bn

ih
 z

em
lji

šč
 z

a 
za

zi
da

ln
o 

ob
m

oč
je

 U
-L

A3
 L

an
co

vo
 (D

N
 

U
O

, 
št

. 
9

/0
1

).
  



U
O

, stran
2 

št. 27
2

, 3
0

. oktobra 2
0

2
0

U
R

A
D

N
E

 O
B

JA
V

E
 O

B
Č

IN
E

 R
A

D
O

V
LJIC

A

C
C

-S
I

oznaka
K

lasifikacija objektov
F

n
O

dm
era kom

unalnega 
prispevka

1
S

TAVB
E

11
S

tanovanjske stavbe

1110
E

nostanovanjske stavbe
1,0

D
A

1121
D

vostanovanjske stavbe
1,0

D
A

112
2

Tri in večstanovanjske stavbe
1,3

D
A

113
0

S
tanovanjske stavbe za  

posebne družbene skupine
1,0

D
A

12
N

estanovanjske stavbe

121
G

ostinske stavbe
1,0

D
A

12
2

P
oslovne in upravne stavbe

1,0
D

A

12
3

Trgovske stavbe in stavbe za 
storitvene dejavnosti

1,3
D

A

124
S

tavbe za prom
et in stavbe za 

izvajanje kom
unikacij

1241
P

ostajna poslopja, term
inali, 

stavbe za izvajanje  
kom

unikacij ter z njim
i  

povezane stavbe

1,0
D

A

124
2

G
aražne stavbe

0
,7

D
A

12
5

Industrijske in skladiščne 
stavbe 

0
,7

D
A

12
6

S
tavbe splošnega družbenega 

pom
ena

12
61

S
tavbe za kulturo in razvedrilo

1,3
D

A

12
6

2
M

uzeji in knjižnice
0

,7
D

A

12
6

3
S

tavbe za izobraževanje in 
znanstvenoraziskovalno delo

0
,7

D
A

12
6

4
S

tavbe za zdravstveno oskrbo
0

,7
D

A

12
6

5
S

tavbe za šport
0

,7
D

A

127
D

ruge nestanovanjske stavbe

1271
N

estanovanjske km
etijske 

stavbe
0

,7
D

A

127
2

O
bredne stavbe

0
,7

D
A

127
3

K
ulturni spom

eniki
/

N
E

1274
D

ruge stavbe, ki niso  
uvrščene drugje

0
,7

D
A

2
G

R
AD

B
E

N
I IN

ŽE
N

IR
S

K
I 

O
B

JE
K

TI

21
O

bjekti prom
etne  

infrastrukture

211
C

este

21111
Avtoceste, hitre ceste in  
glavne ceste

/
N

E

21112
R

egionalne ceste
/

N
E

21121
Lokalne ceste in javne poti, 
nekategorizirane ceste in 
gozdne ceste

2112
2

S
am

ostojna parkirišča
0

,5
D

A 
razen za objekte gra-
jenega javnega dobra 

lokalnega pom
ena v 

javni lasti

212
Železniške proge

/
N

E

213
Letališke steze, ploščadi in 
radio-navigacijski objekti

213
01

Letališke steze in ploščadi
0

,1
D

A 
sam

o za objekte za 
zagotavljanje zem

elj-
skega transporta in 
notranjih prom

etnih 
tokov, pom

ožni objek-
ti, potrebni za obrato-
vanje letališča, drugi 

objekti, nam
enjeni za 

varni zračni prom
et in 

obratovanje letališča

213
0

2
Letalski radio-navigacijski 
objekti

/
N

E

214
M

ostovi, viadukti, predori in 
podhodi

/
N

E

215
P

ristanišča, plovne poti,  
pregrade in jezovi ter drugi 
vodni objekti

21510
P

ristanišča in plovbne poti
0

,1
D

A
sam

o za skladiščne 
ploščadi in m

anipula-
tivne površine, ladje-

delnice, doki in po-
dobne naprave v lad-

jedelnicah

215
2

0
Jezovi, vodne pregrade in 
drugi vodni objekti

/
N

E

215
3

0
S

istem
 za nam

akanje in  
osuševanje, akvadukti

/
N

E

2
2

C
evovodi, kom

unikacijska 
om

režja in elektroenergetski 
vodi

/
N

E

2
3

Industrijski gradbeni  
kom

pleksi

2
3

010
O

bjekti za pridobivanje in  
izkoriščanje m

ineralnih  
surovin

0
,5

N
E

za rudarske objekte 
za pridobivanje in iz-

koriščanje, bogatenje 
in skladiščenje m

ine-
ralnih surovin, ki se 

urejajo v skladu s 
predpisi, ki urejajo ru-

darstvo
D

A
za druge objekte

2
3

0
2

0
E

lektrarne in drugi energetski 
objekti

0
,5

D
A

2
3

0
3

0
O

bjekti kem
ične industrije

0
,5

D
A

2
3

0
4

0
O

bjekti težke industrije, ki 
niso uvrščeni drugje

0
,5

D
A

24
D

rugi gradbeni inženirski 
objekti

241
O

bjekti za šport, rekreacijo  
in prosti čas

24110
Š

portna igrišča
0

,5
D

A

24121
M

arine
0

,5
D

A

2412
2

D
rugi gradbeni inženirski 

objekti za šport, rekreacijo  
in prosti čas 

0
,5

D
A

razen javna igrišča, 
vzletišča, javni vrtovi, 

parki, trgi, urejena 
naravna kopališča, 

sm
učišča na vodi, ka-

jakaške proge na div-
jih vodah, vzletišča, 

sm
učišča in žičniške 

naprave

24
2

D
rugi gradbeni inženirski 

objekti

U
R

A
D

N
E

 O
B

JA
V

E
 O

B
Č

IN
E

 R
A

D
O

V
LJIC

A
št. 27

2
, 3

0
. oktobra 2

0
2

0
U

O
, stran

3 

24
2

01
O

bram
bni objekti

/
N

E

24
2

0
2

D
rugi km

etijski gradbeni  
inženirski objekti

0
,1

D
A

 
ribogojnice

0
,1

D
A

koritasti silosi, zbiralniki gnoj-
nice in gnojevke, gnojišča, 
napajalna korita, krm

išča, hle-
vski izpusti, visoke preže 

/
N

E

24
2

0
3

O
bjekti za ravnanje z odpadki

0
,1

D
A

razen za objekte 
za izvajanje 

gospodarske 
javne službe

24
2

0
4

P
okopališča

/
N

E

24
2

0
5

D
rugi gradbeni inženirski 

objekti, ki niso uvrščeni  
drugje

/
N

E

3
D

rugi gradbeni posegi

311
Trajno reliefno preoblikovanje 
terena

3111
Trajno reliefno preoblikovanje 
terena

0
,1

D
A

sam
o za C

C
-S

I 
3113

0
 U

trjene 
površine

3
21

G
radbeni posegi za oprem

o 
odprtih površin

/
N

E

3
31

D
rugi gradbeni posegi, ki 

niso razvrščeni drugje
0

,1
D

A
sam

o za C
C

-S
I 

3
3110

 G
rajeni 

prostori na drevesu in 
C

C
-S

I 3
312

0
 G

rajeni 
prostori na vodi

8
. člen

(računski faktor površine)

(1
) P

ri odm
eri kom

unalnega prispevka za obstoječo kom
unalno oprem

o 
zaradi izboljšanja oprem

ljenosti se za izračun kom
unalnega prispevka 

nam
esto površine gradbene parcele stavbe upošteva površina, ki se do-

loči kot zm
nožek površine zem

ljišča pod stavbo in računskega faktorja 
površine (Fp). 
(2

) V prim
eru iz prejšnjega odstavka tega člena se računski faktor površi-

ne (Fp) za vse vrste stavb določi v višini 1,5
.

9
. člen

(prispevna stopnja zavezanca)

P
rispevna stopnja zavezanca (psz) za vse vrste obstoječe kom

unalne 
oprem

e se določi v višini 10
0

%
.

III. IZR
AČ

U
N

 K
O

M
U

N
ALN

E
G

A P
R

IS
P

E
VK

A

10
. člen 

(način odm
ere kom

unalnega prispevka) 

(1
) K

om
unalni prispevek se zavezancu odm

eri glede na stroške oprem
lja-

nja s kom
unalno oprem

o na oskrbnem
 obm

očju, kjer leži objekt, glede 
na:
- 

površino in oprem
ljenost stavbnega zem

ljišča s kom
unalno oprem

o,
- 

bruto tlorisno površino objekta ter njegovo nam
em

bnost ozirom
a

- 
 glede na izboljšanje oprem

ljenosti gradbene parcele s kom
unalno 

oprem
o. 

(2
) Č

e se kom
unalni prispevek odm

erja zaradi graditve, se kom
unalna 

oprem
a določi na podlagi dokum

entacije za pridobitev gradbenega dovo-
ljenja.
(3

) Za obstoječe objekte se za izračun bruto tlorisne površine stavbe lah-
ko uporabi podatek o neto tlorisni površini objekta iz registra neprem

ič-
nin, ki ga vodi G

eodetska uprava R
S

, tako da se neto tlorisna površina 
pom

noži s faktorjem
 1,2

.
(4

) Vključenost zem
ljišča, na katerem

 je objekt, za katerega m
ora zave-

zanec plačati kom
unalni prispevek, v oskrbno obm

očje posam
ezne vr-

ste obstoječe kom
unalne oprem

e ni pogoj za odm
ero kom

unalnega 
prispevka.
(5

) V izračunu višine kom
unalnega prispevka se upošteva oprem

ljenost z 
obstoječo kom

unalno oprem
o. Č

e na obm
očju ni m

ogoče priključiti 
objekta na katerega od om

režij kom
unalne oprem

e, se strošek te vrste 
kom

unalne oprem
e v izračunu kom

unalnega prispevka ne upošteva.
(6

) Č
e se nova kom

unalna oprem
a iz program

a oprem
ljanja, na katero se 

priključuje objekt, posredno ali neposredno priključuje na obstoječo ko-
m

unalno oprem
o ozirom

a brem
eni že zgrajeno kom

unalno oprem
o, se 

pripadajoči del kom
unalnega prispevka za obstoječo kom

unalno oprem
o 

določi na naslednji način:
a. če je izračunani kom

unalni prispevek za posam
ezno vrsto nove kom

u-
nalne oprem

e višji od izračunanega kom
unalnega prispevka za posam

e-
zno vrsto obstoječe kom

unalne oprem
e (K

P
nova(i) –

 K
P

obstoječa(i) ≥ 0
), 

je vrednost pripadajočega dela kom
unalnega prispevka za obstoječo 

kom
unalno oprem

o 0
;

b. če je izračunani kom
unalni prispevek za posam

ezno vrsto nove kom
u-

nalne oprem
e m

anjši od izračunanega kom
unalnega prispevka za posa-

m
ezno vrsto obstoječe kom

unalne oprem
e (K

P
nova(i) –

 K
P

obstoječa(i) ≤ 
0

), se pripadajoči del kom
unalnega prispevka za posam

ezno vrsto obsto-
ječe kom

unalne oprem
e določi po enačbi: K

P
obstoječa(i) –

 K
P

nova(i).

11. člen 
(izračun kom

unalnega prispevka) 

(1
) K

om
unalni prispevek za posam

ezno vrsto obstoječe kom
unalne opre-

m
e se za stavbe izračuna po naslednji enačbi:

K
P

obstoječa (i) =
 ((A

G
P  x C

p
o (i) x D

p
o ) +

 (A
S

TAVB
A  x C

to (i) x D
to  x F

n )) x p
sz (i)

Zgornje oznake pom
enijo:

K
P

obstoječa  
 znesek dela kom

unalnega prispevka za posam
ezno vrsto 

obstoječe kom
unalne oprem

e,
A

G
P  

površina gradbene parcele stavbe (m
2), 

C
p

o (i) 
 stroški posam

ezne vrste obstoječe kom
unalne oprem

e na 
m

2 gradbene parcele stavbe,
D

p
o  

 delež gradbene parcele stavbe (0
,5

0
) pri izračunu kom

u-
nalnega prispevka za obstoječo kom

unalno oprem
o,

A
S

TAVB
A  

bruto tlorisna površina stavbe (m
2),

C
to (i) 

 stroški posam
ezne vrste obstoječe kom

unalne oprem
e na 

m
2 bruto tlorisne površine objekta,

D
to  

 delež površine objekta (0
,5

0
) pri izračunu kom

unalnega 
prispevka za obstoječo kom

unalno oprem
o,

F
n  

faktor nam
em

bnosti objekta glede na njegov nam
en uporabe, 

p
sz (i) 

 prispevna stopnja zavezanca za posam
ezno vrsto obstoje-

če kom
unalne oprem

e (%
),

i 
posam

ezna vrsta obstoječe kom
unalne oprem

e.

(2
) Za stavbe, ki se jim

 v skladu z zakonom
, ki ureja prostor, ne določijo 

gradbene parcele, razen za stavbe, ki se jim
 gradbene parcele ne dolo-

čijo zato, ker se gradijo na zem
ljiščih, ki niso stavbna, se kom

unalni pri-
spevek za obstoječo kom

unalno oprem
o izračuna le od deleža, ki odpa-

de na bruto tlorisno površino stavbe.
(3

) K
om

unalni prispevek za posam
ezno vrsto obstoječe kom

unalne opre-
m

e se za gradbene inženirske objekte izračuna po naslednji enačbi:

K
P

obstoječa (i) =
 A

G
IO

 x C
to (i) x D

to  x F
n  x p

sz  (i)

O
znaka AG

IO
 pom

eni površino gradbenega inženirskega objekta, druge 
oznake pom

enijo enako, kot je določeno v 1. odstavku tega člena.
(4

) Č
e se odm

erja kom
unalni prispevek za objekte, ki se uvrščajo m

ed 
druge gradbene posege, se kom

unalni prispevek izračuna ob sm
iselnem

 
upoštevanju 1. in 3

. odstavka tega člena.
(5

) K
om

unalni prispevek za obstoječo kom
unalno oprem

o, ki se odm
eri 

zavezancu, se izračuna kot seštevek zneskov kom
unalnih prispevkov za 

posam
ezno vrsto obstoječe kom

unalne oprem
e iz 1., 3

. ali 4
. odstavka 

tega člena po enačbi:K
P

obstoječa  =
 ∑

K
P

obstoječa (i),

pri čem
er je K

P
obstoječa znesek kom

unalnega prispevka za obstoječo 
kom

unalno oprem
o, ki se odm

eri zavezancu.
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Območje 1: 
Krajevna skupnost 

Radovljica

-

1PASJI PARK 
RADOVLJICA

Predlagateljica: DORIS 
KRIVIČ

Sopredlagatelj: Marko 
Podlogar 

V Radovljici je registriranih 
1.900 psov. Kljub temu da 
ima Radovljica veliko zelenih 
površin, sprehajanje psov 
brez povodca ni varno, ureje-
nih površin za prosto spreha-
janje in igranje psov pa ni. 
Predlaga se ureditev ograje-
nega parka/igrišča za pse v 
velikosti približno 1.000 m2 

v Radovljici. Takšen park bo 
omogočil psom prosto giba-
nje brez povodca, hkrati pa 
bo zmanjšana tudi nevar-
nost, da bi psi ogrožali druge 
pse in ljudi. Po ureditvi pas-
jega parka se določi tudi skr-
bnik prostora, ki bo skrbel za 
urejanje parka, za red in čis-
točo pa bo odgovoren tudi 
vsak skrbnik psa.

Vrednost: 15.000 EUR

2 TELOVADBA V 
GOZDU IN RAZGLED NA 
DEŽELO (OBLA GORICA 
IN VOLČJI HRIB)
Predlagatelj: ALJOŠA 
ŠPILER
Sopredlagatelj: Avgust 
Mencinger

Obla gorica in Volčji hrib sta 
območji, ki bi jih uredili za 
gibanje in doživljanje lepote 
kraja in okolice. Obla gorica 
je primeren in neizkoriščen 
javni prostor, ki bi ga oboga-
tili s telovadno stezo tako, da 
bi se območje geografsko in 
po namembnosti priključilo 
ostalim športno-rekreativ-
nim objektom v bližini. Pro-
jekt predvideva izvedbo krož-
ne telovadne steze na obmo-
čju Oble gorice, ki bi bila 
sestavljena iz telovadnih 

postaj, med seboj povezanih 
s stezo. Postaje bi bile sestav-
ljene iz elementov različnih 
zahtevnosti. Volčji hrib je 
poleg tega, da je nenavadna 
ledeniška morena, tudi svo-
jevrsten razgledni stolp, po 
naravi dostopen tudi starej-
šim. Z njegovega vrha je raz-
gled na celotno Deželo in 
širše. Projekt predvideva ure-
ditev na način, da bo lažje 
dostopen tudi starejšim 
generacijam.

Vrednost: 15.000 EUR

3 POSTAVITEV JAVNE 
RAZSVETLJAVE V 
ŠPICARJEVI ULICI
Predlagatelj: ZVONKO 
STOJNŠEK

Sopredlagatelji: Metod 
Krivec, Tomas Marič, Jure 
Pogačnik, Elizabeta Bevc, 

Viktor Smukovič, Melita 
Horvat

Špicarjeva ulica leži na robu 
naselja v Predtrgu. Javna 
razsvetljava na delu ni ureje-
na, zato je območje nevarno 
za vozila, pešce ob cestišču, 
pa tudi z vidika splošne var-
nosti. Za izboljšanje varno-
sti se predlaga postavitev 
treh svetilk javne razsvetlja-
ve na 80-metrskem odseku 
Špicarjeve ulice.

Vrednost: 15.000 EUR

4 ZUNANJA UREDITEV 
ŠPORTNEGA PARKA 
VRBNJE
Predlagatelj: TADEJ 
GOMBOC

Sopredlagatelji: Anton 
Prešern, Eva Debeljak, 
Rajko Gomboc

Športni park Vrbnje uporab-
ljajo mlade družine z otroki, 
mladina in starejši. Posamez-
na igrala v njem so dotrajana 
in jih je treba bodisi zamen-
jati bodisi obnoviti. Športni 
park ni omejen z lovilnimi 
mrežami, kar povzroča škodo 
na poljščinah pa tudi slabo 
voljo pri sosedih. V parku 
manjka tudi del zunanje 
opreme. Projekt predvideva 
izvedbo ureditvenih del in 
nakup  potrebne opreme 
(zamenjava in obnova posa-
meznih igral v parku, nakup 
in montaža visečih lovilnih 
mrež, postavitev klopi, košev 
za smeti in zasaditev dreves).

Vrednost: 15.000 EUR

5 MINI PLEZALNA 
STENA
Predlagatelj: JOŽE 
POTOČNIK

Marjana Ahačič

Občina Radovljica je spom-
ladi pod naslovom Za moj 
kraj začela postopke za pri-
pravo participativnega pro-
računa. Gre za obliko vklju-
čevanja občanov, ki tako 
lahko odločajo o porabi dela 
proračunskih sredstev. Na 
ta način bodo v prihodnjih 
dveh letih izvedeni manjši 
projekti v vrednosti do 15 
tisoč evrov, za katere občani 
menijo, da so zanimivi in 
potrebni. Za celotno občino 
je sicer v participativnem 
proračunu v dveh letih na 
voljo skupaj tristo tisoč 
evrov, porazdeljeni bodo po 
petih območjih.
V juliju je stekel postopek 
zbiranja predlogov projek-
tov, oddanih je bilo več kot 
sto. Projekte je pregledala in 
ocenila posebna komisija, ki 
jo sestavljajo predstavniki 
občinskega sveta, krajevnih 
skupnosti in občinske upra-
ve. Petinšestdeset tistih, ki 
so bili skladni z razpisom in 
izvedljivi, je uvrstila na sez-
nam za glasovanje. 

Kdo lahko glasuje in kdaj
Glasovalo se bo od ponedelj-
ka, 9. novembra, do vključ-
no petka, 13. novembra 
2020, glasujejo lahko vsi, ki 
so 31. 7. 2020 imeli stalno 
prebivališče v občini Radov-
ljica in so 12. 10. 2020 stari 
15 let in več. 
Vsak lahko glasuje le za pro-
jektne predloge z območja, v 
katerem ima stalno prebiva-
lišče. Oblikovanih je pet 
območij: prvo območje 

obsega krajevno skupnost 
(KS) Radovljica, drugo KS 
Lesce, tretje območje obsega 
KS Kamna Gorica, KS Kro-
pa, KS Lancovo in KS Sred-
nja Dobrava, v četrtem 
območju so KS Brezje, KS 
Ljubno in KS Podnart, v pet-
em pa KS Begunje, KS Moš-
nje in KS Otok.

Kje in kako glasovati

Vsak upravičenec glasuje s 
pomočjo kode za glasovanje, 
ki jo bo prejel po pošti. Koda 
omogoča enkratni pristop h 
glasovanju, glasovati pa je 
mogoče za poljubno število 
projektov na enem območ-
ju. Po oddaji glasu svoje 

odločitve upravičenec ne 
more več spreminjati. Upra-
vičenci lahko glasove za pro-
jektne predloge oddajo na 
spletni strani Občine Radov-
ljica (www.radovljica.si) ali 
na sedežu občine oziroma 
krajevnih skupnosti:
v prostorih KS Begunje v 
ponedeljek, 9. novembra, 
od 9. do 12. ure in v četrtek, 
12. novembra, od 15. do 18. 
ure; v prostorih KS Brezje v 
torek, 10. novembra, od 12. 
do 14, ure, v prostorih KS 
Kamna Gorica v torek, 10. 
novembra, od 9. do 11. ure, 
v prostorih KS Kropa v 
torek, 10. novembra, od 12. 
do 14. ure, enako na sedežu 
KS Lancovo v torek, 10. 
novembra, od 12. do 14. 
ure. V prostorih KS Lesce 
bo mogoče glasovati v pone-
deljek, 9. novembra, od 7. 
do 15. ure, v prostorih KS 
Ljubno pa v torek, 10. 
novembra, od 9. do 11. ure. 
Glasovanje za KS Otok in 
Mošnje bo v prostorih KS 
Mošnje v torek, 10. novem-
bra, od 9. do 11. ure, v pro-
storih KS Podnart bo mogo-
če glasovati v torek, 10. 
novembra, od 12. do 14. 
ure, v prostorih KS Srednja 
Dobrava pa v torek, 10. 
novembra, od 9. do 11. ure. 
Za Radovljico in vse ostale 
krajevne skupnosti bo gla-
sovanje na občini, in sicer 
ves teden, od ponedeljka, 9. 
novembra, do petka, 13. 
novembra, v poslovnem 
času občine.
Vprašanja, povezana z gla-
sovanjem, lahko posreduje-
te na naslov: zamojkraj@
radovljica.si.

Na vrsti glasovanje o 
projektih Za moj kraj
Več kot sto projektov so občani predlagali v tako imenovani participativni proračun, prek katerega 
lahko neposredno odločajo o porabi tristo tisoč evrov sredstev v dveh letih. Za glasovanje med 9. in 
13. novembrom jih je potrjenih 65. Glasujejo lahko vsi občani, stari vsaj petnajst let.

Glasovanje je mogoče od ponedeljka, 9. 
novembra, do vključno petka, 13. novembra. 
Upravičenci za glasovanje so občani s stalnim 
prebivališčem, stari vsaj 15 let. Glasovati je 
mogoče na spletu ali na sedežih občine oziroma 
krajevnih skupnosti. Vsak upravičenec lahko 
glasuje le za projektne predloge z območja, v 
katerem ima stalno prebivališče.

Spoštovani občanke in občani,
projekt Za moj kraj se preveša v fazo glasovanja za izbor 
vaših predlogov projektov, ki jih bomo z občinsko upravo 
v prihodnjih dveh letih izvedli s sredstvi participativnega 
proračuna. V proračun bodo v okviru razpoložljivih sred-
stev uvrščeni tisti projekti, ki bodo prejeli največ glasov in 
so s tem deležni največje podpore občanov. Zagotovo so 
med njimi predlogi, za katere želite, da se izvedejo v 
vašem okolju, in menite, da so koristni. 

Predloge projektov predstavljamo v Deželnih novicah in 
na spletnih straneh občine. V prihodnjih dneh boste po 
pošti prejeli vabilo h glasovanju. Glasujete lahko na sple-
tu, na sedežih krajevnih skupnosti in na občini, kjer vam 
bodo pri glasovanju v pomoč sodelavci občinske uprave. 
Preverite, kdaj in kje lahko oddate svoje glasove. 

Participativni proračun omogoča vaše sodelovanje pri 
odločanju o porabi dela javnih sredstev, vsebinsko pa na 
ta način lahko dosežete pozitivne spremembe v svojem 
kraju. Zato vas vabim, da glasujete v čim večjem številu.

Ciril Globočnik,
župan Občine Radovljica

Fo
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a 
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o
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OBČINA RADOVLJICA

OBVESTILO O OBJAVI VABILA  
H GLASOVANJU

Občina Radovljica obvešča, da je na spletnih straneh 
www.radovljica.si objavljeno

VABILO H GLASOVANJU
ZA PROJEKTNE PREDLOGE 

ZA PARTICIPATIVNI PRORAČUN
»Za moj kraj«

z navodilom za glasovanje in s seznamom 
projektnih predlogov.
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Projekt predvideva ureditev 
mini plezalne stene v Šport-
nem parku Vrbnje. V okviru 
projekta sta predvideni uredi-
tev temeljev in podkonstruk-
cije za mini plezalno steno 
ter namestitev že dobavljenih 
reliefnih panelov in oprim-
kov. Na ta način bo v šport-
nem parku mogoče izvajanje 
dodatnih aktivnosti.

Vrednost: 12.500 EUR

6 OBNOVA 
SAKRALNEGA 
ZNAMENJA NA 
KRIŽIŠČU JELOVŠKE 
ULICE IN KAJUHOVE 
ULICE
Predlagatelj: SIMON 
RESMAN
Sopredlagatelj: Andrej 
Župan

Na križišču Jelovške ulice in 
Kajuhove ulice je v preteklo-
sti že stalo lepo sakralno 
znamenje po načrtu inž. 
Miloša Gregorčiča. Temelj 
tega znamenja še stoji. Pro-
jekt predvideva ponovno 
postavitev znamenja.

Vrednost: 7.141,17 EUR

7 ZASADITEV 
SADNEGA DREVJA NA 
CANKARJEVI ULICI
Predlagatelj: SIMON 
RESMAN
Sopredlagateljici: Jožica 
Grivec, Silva Pisek

Projekt predvideva na trav-
nikih Cankarjeve ulice in na 
Cesti na Jezerca, ki so v lasti 
občine, posaditev sadnih 
dreves (jablane, hruške, sli-
ve, češnje). Posadijo se stare 
drevesne vrste, ki so odpor-
ne na škodljivce in ne potre-
bujejo veliko vzdrževanja. 
Poleg koristi za krajane bi 
na območju popestrili pašo 
čebel v urbanem okolju.

Vrednost: 15.000 EUR

8 ZELIŠČNI EKOLOŠKI 
– NARAVI PRIJAZEN VRT
Predlagateljica: VASJA 
VIDIC

Pomanjkljivo zavedanje lju-
di o pomenu narave in last-
ne hrane narekuje potrebo 
po stalnem informiranju in 
izobraževanju. Zato se pro-
jekt osredotoča na organiza-
cijo izboraževanj o pomenu 
narave, lastne hrane, zelišč, 
žuželk. Izobraževanja in 
delavnice bodo potekale za 
zaključene skupine v naravi 
(v zeliščnem vrtu).

Vrednost: 4.200 EUR

9 DOPOLNITEV 
OTROŠKEGA IGRIŠČA V 
ŠPORTNEM PARKU 
RADOVLJICA
Predlagateljica: ŠPELA 
SEVER

Obstoječe otroško igrišče v 
Športnem parku Radovljica 
potrebuje nova igrala, da bi 
postalo zanimivo ne samo 
najmlajšim otrokom, ampak 
tudi starejšim predšolskim 
otrokom. Zato projekt pred-
videva umestitev novega 
igrala – žičnice, po kateri se 

otroci vozijo na vrvi. Na ta 
način bi pridobili igralo, ki 
bi bilo primerno za starost-
no skupino otrok med 4 in 8 
let.

Vrednost: 10.250 EUR 

10 OMEJITEV 
OSVETLITVE 
GORENJSKE CESTE V 
RADOVLJICI OB 
STANOVANJSKIH 
OBJEKTIH
Predlagateljica: ŠPELA 
SEVER

Gorenjska cesta v Radovljici 
je vso noč močno osvetljena, 
kar moti kvaliteto spanca 
občanov, ki bivajo neposre-
dno ob njej. Projekt predla-
ga, da se v delu Gorenjske 
ceste, kjer so neposredno ob 
cesti stanovanjski objekti, 
zamenja javna razsvetljava 
na način, da se le-ta v dolo-
čenih urah ponoči povsem 
izklopi ali senzorsko prižge 
po potrebi. Na ta način javna 
razsvetljava ponoči, ko ne bo 
prometa, ne bo motila počit-
ka občanov.

Vrednost: 15.000 EUR

11 EKOLOŠKA 
TRŽNICA V RADOVLJICI
Predlagateljica: MONIKA 
BRINŠEK

Radovljica nima lastne eko-
loške tržnice. Projekt pred-
videva organizacijo ekološke 
tržnice, kjer bodo občani 
lahko kupili hrano neposre-
dno od lokalnega kmeta. 
Poleg organizacije tržnice 
bodo izvedeni tudi predava-
nja in delavnice s tremi 
osrednjimi temami: opazo-
vanje posledic slabega pre-
hranjevanja, preusmeritev 
pozornosti h kvalitetnim 
sestavinam, ki se nahajajo v 
ekološki hrani, praktično 
poučevanje o možnostih 
samopreskrbe.

Vrednost: 15.000 EUR

12 KULTURO NA 
PLAN
Predlagateljica: PETRA 
ČEBULJ
Sopredlagatelja: Bogdana 
Čebulj, Primož Čebulj

Projekt je namenjen vsem 
vrstam kulturnih ustvarjal-
cev iz lokalnega okolja (glas-
beniki, gledališčniki, literati, 
standup komiki, plesalci, 
lutkarji ipd.). Predvideva 
organizacijo posebnih prire-
ditev, kjer bi se domači 
ustvarjalci lahko predstavili. 
Poseben poudarek bo name-
njen še neuveljavljenim 
ustvarjalcem, ki se na začet-
ku poti srečujejo z mnogi-
mi, večkrat popolnoma 
organizacijskimi in finanč-
nimi problemi, ki zadevajo 
postavitev odra, ozvočenja, 
osvetljave, oglaševanja ipd.). 
Na ta način bi neuveljavlje-
nim ustvarjalcem omogočili 
predstavitev njihovega dela.

Vrednost: 5.000 EUR

13 UNIVERZA ZA 2. 
ŽIVLJENJSKO OBDOBJE

Predlagateljica: PETRA 
ČEBULJ

Sopredlagatelja: Primož 
Čebulj, Bogdana Čebulj

Projekt je namenjen aktiv-
nim odraslim. Problem 
današnje ponudbe izobraže-
vanj je, da je večinoma 
namenjena ali mlajši popu-
laciji ali pa starejšim. Aktiv-
ne generacije pa večinoma 
tako pestre ponudbe izobra-
ževanj nimajo. S spodbuja-
njem netradicionalnih aktiv-
nosti bi aktivne odrasle 
spod budili k odkrivanju 
novih hobijev in večanju 
socialnih stikov. Projekt pre-
dvideva organizacijo preda-
vanj in izobraževanj za 
aktiv no odraslo populacijo.

Vrednost: 2.100 EUR

14 GRAJSKI PARK – 
ZASADITEV GRED Z 
MEDOVITIMI 
RASTLINAMI, ZELIŠČI 
IN ZDRAVILNIMI 
RASTLINAMI
Predlagateljica: SABINA 
ŠEGULA

Radovljica ima bogato zgo-
dovino, čebelastvo, kulinari-
ka in zdravilstvo pa imajo v 
tem okviru posebno mesto. 
Hkrati pa v Radovljici manj-
ka hortikulturna zasaditev 
rastlin, ki bi različna podro-
čja povezovala. Projekt pred-
videva ureditev gred in nji-
hovo zasaditev z ustreznimi 
rastlinami ob srednjeveš-
kem zidu v Grajskem parku, 
pri čemer se mora slediti 
predlaganemu načrtu revita-
lizacije baročnega Grajskega 
parka. Rastline bi bile ozna-
čene s tablicami. Ob gredah 
bi uredili pot, po kateri bi bil 
možen dostop do gred tudi z 
invalidskimi vozički, pod 
drevesi pa je predvidena 
postavitev klopi.

Vrednost: 15.000 EUR

15 ULIČNE TABLE
Predlagatelj: MIRAN 
REMS

Pomenovanje ulic v Radov-
ljici je lično urejeno s tabla-
mi, na katerih so zapisana 
imena ulic. Veliko ulic je 
poimenovanih po znameni-
tih osebnostih. Za mnoge 
od njih vemo, kdo so, za 
nekatere ne več, za druge pa 
sploh še ne. Projekt predvi-
deva namestitev dodatnih 
pojasnil o znamenitih oseb-
nostih, po katerih se posa-
mezna ulica imenuje. Nave-
deno ne velja za ulice, ki so 
poimenovane po pokrajini, 
mestu ipd.

Vrednost: 4.600 EUR

16 ZADIHAJ V 
POLNEJŠE ŽIVLJENJE
Predlagatelj: DALIBOR 
TODOROVIĆ

Znanost v zadnjem obdobju 
namenja posebno pozornost 
povezanosti med procesom 
dihanja, posameznikovimi 
sposobnostmi in njegovim 
zdravjem. Za zdrave in vital-
ne ljudi je zato čim boljša 

funkcija dihanja ključnega 
pomena. Projekt  predvideva 
izvedbo 4-urnih praktičnih 
delavnic o procesu dihanja. 
Delavnice bodo namenjene 
mladostnikom, starejšim in 
astmatikom, športnikom, 
podjetnikom, učiteljem in 
trenerjem.

Vrednost: 6.000 EUR

Območje 2:
Krajevna skupnost 

Lesce

1 KRAJEVNA 
SKUPNOST LESCE V 
PROSTORU IN ČASU
Predlagatelj: MATJAŽ 
GERŠIČ

V teh letih mineva 900 let 
od prve omembe Lesc v pis-
nih virih. V ta namen se 
načrtuje izdaja poljudne 
knjige, ki bo seznanjala s 
pretekostjo kraja. Besedilo 
in grafične priloge so že pri-
pravljeni, projektni predlog 
pa se nanaša na tisk knjige z 
naslovom Krajevna skup-
nost Lesce v prostoru in 
času.

Vrednost: 3.500 EUR

2 TURISTIČNA TOČKA
Predlagatelj: VID GRAŠIČ

Železniška postaja Lesce 
(Bled) je ena izmed bolj 
izpostavljenih. Notranjost 
postaje je slabega videza in 
ne nudi nobenih informacij 
o kraju, občini, turističnih 
destinacijah, naravnih zna-
menitostih ipd. Zato se pre-
dlaga ureditev notranjosti 
železniške postaje Lesce 
(kot informacijske točke) s 
postavitvijo oglasnih tabel, 
panojev z lokalno ponudbo, 
postavitvijo multimedijske 
plošče na dotik, kjer bi obi-
skovalci in turisti dobili naj-
nujnejše turistične infor-
macije.

Vrednost: 15.000 EUR

3 VAŠKA TRŽNICA, 
IZMENJEVALNICA, 
BOLŠJI SEJEM
Predlagatelj: VID GRAŠIČ

Na območju starega vaškega 
jedra v Lescah (Begunjska 
cesta) je zaradi slepe ulice 
promet motornih vozil upa-
del, vsak se lahko mirno 
sprehodi in ogleda še ohra-
njene stare vaške hiše ter 
cerkev Marijinega vnebovze-

tja. Za dodatno promocijo 
območja se predlaga organi-
zacija dveh dogodkov v sta-
rem vaškem jedru v Lescah 
(Begunjska cesta) z vaško 
tržnico, izmenjevalnico, bol-
šjim sejmom, ki bi kasneje 
lahko postala vsakomesečna 
in tradicionalna.

Vrednost: 5.500 EUR

4 UMIRJEVALEC 
PROMETA
Predlagatelj: VID GRAŠIČ

Alpska cesta v Lescah je zelo 
prometna in na nekaterih 
odsekih tudi zelo ozka ter 
nevarna. Zato se predlaga  
postavitev/ureditev hitrost-
nih ovir oziroma umirjeval-
cev prometa na lokaciji Alp-
ska cesta 8 – prehod za peš-
ce, ki povezuje gostišče Tuli-
pan in parkirišče.

Vrednost: 10.000 EUR

5 IZDELAVA IN 
NAMESTITEV 
GNEZDILNIC ZA PTICE 
IN NETOPIRNIC TER 
ROČNO 
ODSTRANJEVANJE 
INVAZIVNIH RASTLIN
OB POTOKU BLATNICA
Predlagatelj: BORIS 
KOZINC 

Sopredlagatelji: Martin 
Kirin, Mojca Šilah, Zarja 
Kozinc, Stojan Rezar, 
Andrej Anderle, Franci 
Kapus, Nuša Kozinc, 
Jerica Kapus, Gordana 
Granatir, Miha Geršič, 
Damir Maltarič, Miran 
Kovač, Nina Šilar, Jan 
Bizjak, Boštjan Brelih, 
Žiga Kozinc, Tina Kokelj, 
Katja Pesjak, Aleksander 
Torok, Brane Rupar, Olga 
Rezar, Zdenka Stare, Anita 
Vidic, Jana Maltarič, Darko 
Vuzem

Projekt predlaga namestitev 
gnezdilnic za lesno sovo, 
velikega skovika, smrkodav-
ro, vse vrste sinic, škorca, 
brgleza, pogorelčka, poljske-
ga vrabca in odstranitev 
invazivnih tujerodnih ras-
tlin na parcelah ob potoku 
Blatnica. Z namestitvijo 
gnezdilnic se nameravajo 
doseči stabilnejše populacije 
ptic, ki gnezdijo v duplih, ter 
netopirjev. Z odstranjevan-
jem invazivnih tujerodnih 
rastlin pa se želijo preprečiti 
zamaki, ki jeseni ovirajo 
pretok vode in kazijo videz 
območja.

Vrednost: 4.340 EUR

6 UTRIPAJOČ ZNAK 
PREHOD ZA PEŠCE
Predlagateljica: TATJANA 
JUSTIN

Sopredlagatelja: Nataša 
Muhovec, Bojan Kristan

Na križišču Dežmanove ces-
te in Hraške ceste pri OŠ F. 
S. Finžgarja Lesce se nahaja 
prehod za pešce, ki ga upo-
rabljajo otroci, ki prihajajo v 
šolo, pa tudi krajani. Ker je 
območje prometno obreme-
njeno, je predlagano, da se 
na prehodu postavi utripa-
joč znak za prehod za pešce, 

s čimer bo zagotovljena več-
ja varnost pešcev in varnejša 
šolska pot.

Vrednost: 6.100 EUR

7 PREDAVANJA IN 
DELAVNICE ZA 
KRAJANE
Predlagateljica: TATJANA 
JUSTIN

Projektni predlog se nanaša 
na organizacijo približno 18 
mesečnih predavanj in 
delav nic različnih vsebin: 
prva pomoč, različne zdrav-
stvene teme, osebnostna 
rast,  prazniki, spoznavanje 
običajev, izdelava novolet-
nih voščil ipd.

Vrednost: 4.200 EUR

8 VARNO ČEZ CESTO
Predlagatelj: MATJAŽ 
KOLMAN

Sopredlagatelj: Matija Šmid

Iz Lesc v Hlebce poteka var-
na peš pot, ki se zaradi var-
nosti konča pred gasilskim 
domom in potem nadaljuje 
po desni strani cestišča. 
Zaradi prehoda z ene strani 
na drugo je treba prečkati 
prometno cestišče. Na 
območju ni ustreznega pre-
hoda za pešce, zato projektni 
predlog vključuje zaris dveh 
prehodov za pešce (enega 
pred gasilskim domom v 
Hlebcah, enega pred bivšo 
gostilno Angelca).

Vrednost: 7.000 EUR

9 OBNOVIMO 
OTROŠKO IGRIŠČE
Predlagatelj: BLAŽ JANC 

Sopredlagatelj: Franci Košir

Obstoječe otroško igrišče ob 
vrtcu v Lescah je redno vzdr-
ževano, a je potrebno obno-
ve, treba pa je zagotoviti tudi 
dodatno senco za varno upo-
rabo igral tudi v dneh z moč-
nim soncem. Zato predlog 
vključuje obnovo in barvan-
je igral, vključno z zamenja-
vo posameznih igral in dela 
ograje, ter posaditev dreves, 
ki bodo na igrišču v prihod-
nje zagotavljala ustrezno 
senco.

Vrednost: 15.000 EUR

10 SENČENJE 
PESKOVNIKA
Predlagateljica: EMILIJA 
KAVČIČ

Sopredlagatelji: Peter 
Kavčič, Saša Avsenik Pisek, 
Helena Cilenšek, Nataša 
Planinšek

Šolsko igrišče pri OŠ F. S. 
Finžgarja Lesce se dograjuje 
več let, v zadnjih letih je bilo 
za senčenje preizkušenih 
več različnih senčil, ob pes-
kovniku je zasajena japon-
ska češnja. Vse izvedeno pa 
ne zadostuje, da bi bila igra 
otrok ob močnem soncu 
dovolj varna. Zato se predla-
ga montaža dveh senčnih 
jader, ki bosta nudili ustrez-
no zaščito pred soncem 
najmlajšim.

Vrednost: 10.000 EUR
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11 POČITNIŠKE 
DELAVNICE

Predlagatelj: ZLATICA 
DEMŠAR
Sopredlagatelji: Helena 
Šolar, Milan Ogrin, Meta 
Globočnik

Projekt je namenjen osnov
nošolcem med šolskimi 
počitnicami, predvideva pa 
organizacijo delavnic (sli
karska, mozaična, spozna
vanje zelišč, športna dejav
nost s pohodništvom) z 
namenom aktivnega preživ
ljanja prostega časa.

Vrednost: 3.000 EUR

12 ŠPORTNI OBJEKT
Predlagatelj: HELENA 
ŠOLAR

Sopredlagatelji: Liza Kokalj, 
Marjan Avgustinčič, Nada 
Tošič, Mira Stušek, Marjan 
Petek, Tilka Mlinarič

V Lescah ni pokritega prosto
ra, kjer bi se v primeru slabe
ga vremena izvajale različne 
športne, kulturne in ostale 
družbene dejavnosti na pro
stem. Zato je predlagana 
izdelava projektne dokumen
tacije, pridobitev upravnih 
dovoljenj in postavitev pokri
tega objekta (oblika dvojnega 
kozolca površine okoli 60 
m2) v Lescah, kjer bi se izva
jale različne športne, kultur
ne in ostale družbene dejav
nosti na prostem.

Vrednost: 15.000 EUR

13 NAJ IMA VSAK 
DOM SLOVENSKO 
ZASTAVO
Predlagatelj: BOJAN 
KRISTAN
Sopredlagatelji: Zlata 
Demšar, Boštjan Mulej, 
Franci Kapus, Nataša 
Muhovec

Predlagan je nakup sloven
ske zastave za približno 
1.500 gospodinjstev v KS 
Lesce. Zastave bi skupaj z 
navodili med gospodinjstva 
razdelila krajevna skupnost.

Vrednost: 13.000 EUR

Območje 3: 

Krajevne skupnosti 

Kamna 
Gorica, 
Kropa, 
Lancovo, 
Srednja 
Dobrava

1 MREŽA VISOKIH 
GRED

Predlagateljica: MOJCA 
ŠMID

Sopredlagatelji: sovaščani

Za območje KS Srednja Do
brava se predlaga postavitev 
30 visokih gred. Večina kra
janov ima svoj zelenjavni 
vrt, s starostjo pa zaradi 
fizičnih težav obdelovanje 
klasičnega vrta predstavlja 
vse večji problem. Visoke 
grede omogočajo obdelova
nje in pridelovanje vrtnin 
tudi starejšim. Na ta način 
bi starejšim lahko izboljšali 
kvaliteto življenja, kajti 
fizična aktivnost bi povečala 
njihovo vitalnost, pa tudi 
samooskrbo s kvalitetno, 
svežo zelenjavo.

Vrednost: 15.000 EUR

2 GOZDNA UČNA POT 
KAMNA GORICA
Predlagatelj: BOŽIDAR 
DROZG

Sopredlagatelja: Eva Jelenc 
Drozg, Mitja Kapus

Projektni predlog se nanaša 
na vzpostavitev gozdne učne 
poti, ki bo potekala po že 
vpeljanih sprehajalnih 
poteh in bo vključevala 
čudovite razglede, informa
cije s področij kulturne 
dediščine, naravoslovja, geo
grafije, varstva narave. Pote
kala naj bi od območja stare
ga vaškega jedra Kamne 
Gorice do Zijavke, razgled
ne točke Ojstra peč do ener
getske točke Frtala, proti 
križišču peš poti za Globo
ko, Radovljico, Pusti grad in 
Kamno Gorico. Navezana 
bo na Gozdno učno pot Pus
ti grad skozi Galerije (raz
gledna točka Mil pogled– 
Police–nazaj v Kamno Gori
co). Celotna dolžina poti je 
ocenjena na 5 kilometrov.

Vrednost: 15.000 EUR

3 PETROVA POT
Predlagatelj: MITJA 
KAPUS

Sopredlagatelji: Aleš Arh, 
Tomaž Kapus, Andrej 
Zupan, Božidar Drozg, Eva 
Jelenc Drozg

Predlog se nanaša na ponov
no vzpostavitev sprehajalne 
poti ob potoku Lipnica, ki jo 
je konec 19. stoletja naredil 
prof. Peter Novak. Zadnjih 
20 let je pot v slabem stanju, 
na delu težko prehodna. Pot 
poteka ob levem bregu Lip
nice od hišne št. Kamna 
Gorica 2a proti hišni št. 
Zgornja Dobrava 1. Predlaga 
se ureditev poti z razširitvijo 
in postavitvijo zaščitne ogra
je na izpostavljenih mestih, 
uredi se premostitve.

Vrednost: 15.000 EUR

4 UMIRITEV PROMETA 
NA STOČJU
Predlagatelj: DENIS 
BAJŽELJ

Sopredlagatelj: Andraž 
Pavlič

Na območju Stočja je vožnja 
z avtomobili prehitra in 

nevarna za vse udeležence v 
prometu, zlasti otroke in 
starejše. Zato se predlaga 
izvedba ukrepov za umiritev 
prometa (dve hitrostni oviri) 
na odseku od vrha klanca 
nad bazenom in prvo ulico v 
Kropi.

Vrednost: 7.000 EUR

5 OBNOVA VODNE 
UČNE POTI 
GRABNARICA IN 
NARAVOSLOVNE UČNE 
POTI: PUSTI GRAD
Predlagatelj: SIMON 
RESMAN

Vodna učna pot Grabnarica 
in naravoslovna učna pot 
Pusti grad sta v slabem sta
nju. Zaradi trohnečega lesa 
na mostih in ograjah sta 
nevarni, zato je njuna obno
va nujno potrebna. Predlog 
predvideva zamenjavo do
trajanih delov infrastrukture 
ter ureditev poti (odstranitev 
grmovja na poteh).

Vrednost: 15.000 EUR

6 UREDITEV 
OTROŠKEGA IGRIŠČA 
KROPA
Predlagateljica: SNEŽANA 
STANOJEVIĆ

Sopredlagatelji: Milorad 
Ralič, Maj Domnik, Bojana 
Stanojević, Elvis Brkić

Obstoječe otroško igrišče v 
Kropi je nevzdrževano, do
stop do igrišča je zaraščen, 
igrišče ni dostopno z otroš
kimi vozički, prav tako pa je 
tudi slabo opremljeno z 
igrali. Zato se predlaga po
stavitev novih igral in 
športne opreme (ograjene 
gugalnice za dojenčke in 
malčke, hišica s toboganom, 
zamenjava uničenega pitni
ka, nabava peskovnika) ter 
izvedba ureditvenih del na 
igrišču in v njegovi okolici.

Vrednost: 6.670 EUR

7 ZAŠČITA BREŽINE 
JAVNE POTI VOŠČE
Predlagatelj: JANEZ 
CERAR

Sopredlagatelji: Boris 
Pintar in sovaščani

Brežina ob javni cesti v vasi 
Vošče ni ustrezno urejena, 
zato potrebuje nekaj dodat
nih posegov. Po brežini 
poteka migracijska pot div
jih živali v smeri planote 
Jelovica in obratno, zato se z 
ustreznim trasiranim pre
hodom (ureditvijo poti za 
divje živali) prepreči poškod
be živali, pa tudi izboljša 
varnost ljudi. Predlagani sta 
namestitev zaščitne mreže 
na brežini ob javni poti in 
trasiranje prehoda ceste za 
divje živali.

Vrednost: 15.000 EUR

8 UNIVERZA ZA 2. 
ŽIVLJENJSKO OBDOBJE
Predlagateljica: PETRA 
ČEBULJ

Sopredlagatelja: Primož 
Čebulj, Bogdana Čebulj

Projekt je namenjen aktiv
nim odraslim. Problem 
današnje ponudbe izobra
ževanj je, da je večinoma 
namenjena ali mlajši popu
laciji ali pa starejšim. 
Aktiv ne generacije pa veči
noma tako pestre ponudbe 
izobraževanj nimajo. S 
spodbujanjem netradicio
nalnih aktivnosti bi aktivne 
odrasle spodbudili k odkri
vanju novih hobijev in 
večanju socialnih stikov. 
Projekt predvideva organi
zacijo predavanj in izobra
ževanj za aktivno odraslo 
populacijo.

Vrednost: 2.100 EUR

9 ZADIHAJ V 
POLNEJŠE ŽIVLJENJE
Predlagatelj: DALIBOR 
TODOROVIĆ

Znanost v zadnjem obdobju 
namenja posebno pozornost 
povezanosti med procesom 
dihanja, posameznikovimi 
sposobnostmi in njegovim 
zdravjem. Za zdrave in vital
ne ljudi je zato čim boljša 
funkcija dihanja ključnega 
pomena. Projekt predvideva 
izvedbo 4urnih praktičnih 
delavnic o procesu dihanja. 
Delavnice bodo namenjene 
mladostnikom, starejšim in 
astmatikom, športnikom, 
podjetnikom, učiteljem in 
trenerjem.

Vrednost: 6.000 EUR

10 UREDITEV 
KOMUNALNIH OTOKOV
Predlagateljica: METKA 
KAVČIČ

Sopredlagatelji: Saša Pavlič, 
Andraž Pavlič, Milorad 
Ralič, Anže Habjan

V Kropi ni urejenega mes
ta, kamor bi krajani lahko 
vozili zeleni odrez in ostan
ke, ki nastanejo pri čiščenju 
vrta. Zato se predlaga uredi
tev enega komunalnega 
otoka za zgornji del Krope, 
vključno z ureditvijo nad
streška, ter postavitev zbi
ralnikov za zeleni odrez v 
urbanem delu naselja. Pro
jekt vključuje tudi ozavešče
valno akcijo in pripravo zgi
banke.

Vrednost: 11.500 EUR

11 UREDITEV 
OKOLICE SLOVENSKE 
PEČI
Predlagateljica: METKA 
KAVČIČ

Sopredlagatelji: Anže 
Habjan, Milorad Ralič, 
Branko Kavčič

Na koncu Krope, približno 
300 m nad naseljem, se 
nahaja edinstven spomenik 
– ostanek vetrne peči – pla
vža iz poznega srednjega 
veka, ki je spomenik nacio
nalnega pomena. Predlaga 
se ureditev točke (odstrani
tev dreves in grmovja, ure
ditev brežine, postavitev 
dveh klopi).

Vrednost: 10.000 EUR

12 UREDITEV 
PLAVŽA SPODNJE 
FUŽINE

Predlagateljica: METKA 
KAVČIČ

Ob vstopu v staro trško jedro 
Krope se nahaja edinstven 
tehnični spomenik – os
tanek plavža iz 16. stoletja, 
ki se uredi (odstrani nadzi
dani del, očistijo arheološke 
ostaline, napelje razsvetljava 
in na mesto zidanega dela 
položi kamen, steklo).

Vrednost: 15.000 EUR

13
IZDELAVA VODNE 
ZAPORNICE ZA 
POLČEVE RAKE
Predlagatelj: ANŽE 
HABJAN

Sopredlagateljica: Špela 
Habjanič

Zapornica na Polževih 
rakah v Kropi je bila pred 
leti uničena. Ker gre za 
pomemben objekt kulturne 
in tehniške dediščine, se 
predlaga namestitev novih 
zapornic.

Vrednost: 15.000 EUR

14 TURISTOM IN 
DOMAČINOM PRIJAZNE 
TOČKE
Predlagatelj: ANDRAŽ 
PAVLIČ

Sopredlagatelji: Anže 
Habjan, Matevž Mohorič, 
Metka Kavčič

V Kropi je premalo ureje
nih javnih površin, kjer bi 
se prebivalci lahko družili 
pa tudi odpočili. Zato se 
predlaga ureditev dveh točk 
na zanimivih lokacijah, ki 
bodo ustrezno opremljene. 
Vsaka točka bo imela infor
macijsko tablo, klop, mizo, 
počivalnik, koš, stojalo za 
kolesa.

Vrednost: 10.420 EUR

15 PROMOCIJSKA 
ZLOŽENKA
Predlagatelj: ANDRAŽ 
PAVLIČ

Sopredlagateljice: Lara 
Kordež, Eva Pavlič, Metka 
Kavčič

Kropa kot turistični kraj 
nima enotne zgibanke, v 
kateri bi obiskovalec našel 
ključne informacije o lokal
nih zanimivostih. Zato se 
predlaga izdelava sodobne 
in atraktivne zgibanke, ki bi 
kakovostno predstavila Kro
po in spodbudila obisk.

Vrednost: 3.200 EUR

16 TEMATSKE POTI
Predlagatelj: ANDRAŽ 
PAVLIČ

Sopredlagatelji: Metka 
Kavčič, Anže Habjan, Saša 
Pavlič

V Kropi se nahaja veliko 
zanimivosti, ki jih domačini 
in obiskovalci ne poznajo. 
Zato se projekt osredotoča 
na ureditev sklopa temat

skih poti, ki bi uporabnika 
vodile mimo manj poznanih 
delov kraja. Projekt vključu
je postavitev smerokazov in 
informacijskih tabel ter 
vzpostavitev mobilne aplika
cije za uporabo poti na loka
ciji Cutov laz mimo kapeli
ce, skozi trško jedro (od por
tala do portala).

Vrednost: 15.000 EUR

17 TRIM STEZA 
KROPA
Predlagateljica: SAŠA 
PAVLIČ

Sopredlagateljici: Eva 
Pavlič, Špela Mikolič

Od športnega igrišča mimo 
cerkve Pr Kapelc vodi pešpot 
proti Brezovici. Pešpot vse 
več uporabljajo krajani in 
obiskovalci, zato se predlaga 
njena ureditev in postavitev 
trim steze (postavitev vadbe
nih postaj) ter ureditev tabel 
z navodili na vsaki vadbeni 
postaji.

Vrednost: 15.000 EUR

18 TLAK PRED STARO 
ŠOLO V KROPI
Predlagateljica: URŠKA 
KAVAR

Sopredlagatelj: Matjaž 
Kavar

Nasproti stare šole v Kropi 
je območje, kjer v delu tlako
vanje ob cesti ni dokončno 
urejeno, pač pa je neurejena 
makadamska “pešpot” ali 
parkirišče. Navedeno je tre
ba dokončno urediti, zato se 
predlaga tlakovanje z granit
nimi kockami in ureditev 
območja.

Vrednost: 15.000 EUR

19 IZDELAVA 
PARKIRIŠČA NA DOLINI 
V KROPI
Predlagateljica: ANITA 
HABJAN

Sopredlagatelji: Nada 
Lotrič, Matevž Lotrič, Stane 
Habjan

V Kropi na območju Doline 
in okolice Vrtca Kropa pri
manjkuje parkirišč. Za ure
ditev je v prvi fazi potrebna 
izdelava projektne doku
mentacije in pridobitev pot
rebnih dovoljenj, kar je pre
dmet projektnega predloga.

Vrednost: 7.000 EUR

20 POSTAVITEV 
SVETIL NA STOPNIŠČU 
DO VRTCA KROPA
Predlagateljica: NADA 
LOTRIČ

Sopredlagatelji: Matevž 
Lotrič, Andreja Kemperle 
Lotrič, Anita Habjan

Uporaba stopnišča do vrtca 
in do naselja Dolina v Kropi 
zaradi slabe vidljivosti sto
pnišča v večernem in noč
nem času ni varna. Za zago
tavljanje ustrezne varnosti 
uporabnikov se predlaga 
namestitev dveh javnih sve
tilk in varovalne ograje ter 
obnovitev stopnic.

Vrednost: 15.000 EUR
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Območje 4: 
Krajevne skupnosti 

Brezje, 
Ljubno, 
Podnart

 
1 NAKUP PETIH AED 
ENOT

Predlagatelj: NEJC ŠTER

Sopredlagateljica: Marjeta 
Bizjak

Razvejana mreža razpolož
ljivih AED aparatov (avto
matskih eksternih defibrila
torjev) je ključnega pomena 
za reševanje življenja kraja
nov, kajti bistveno skrajša 
čas od vpoklica prvih posre
dovalcev do uporabe AED 
enote pri pacientu. Zato se 
predlaga nakup  petih AED 
enot s postavitvijo v krajih 
Poljšica, Ovsiše, Prezrenje, 
Zaloše in Rovte.

Vrednost: 9.000 EUR

2 POSTAVITEV 
NADSTREŠKA NA 
INFORMACIJSKI TOČKI 
PODNART
Predlagatelj: NEJC ŠTER

Sopredlagatelja: Marjeta 
Bizjak, Bine Perič

Obstoječa informacijska toč
ka že dalj časa služi kot avto
busno postajališče za šolske 
otroke. Projektni predlog 
vključuje postavitev enostav
nega jeklenega nadstreška s 
kritino na informacijski toč
ki pred gasilskim domom 
Podnart nasproti Kulturne
ga doma Podnart.

Vrednost: 10.000 EUR

3 OBNOVA POTI IN 
STUDENCA ZDRAVILNE 
VODE V CIZLJU
Predlagatelj: BOŠTJAN 
SOKLIČ

Projekt je usmerjen k zaščiti 
enega izmed izvirov zdravil
ne pitne vode. Z namenom 
zaščite vira in ureditve do
stopa do izvira zdravilne 
vode v Cizlju se uredi dosto
pna pot, okolica izvira, pos
tavijo klopi in miza za obis
kovalce, informativne table, 
voda se spelje v korito.

Vrednost: 15.000 EUR

4 UNIVERZA ZA 2. 
ŽIVLJENJSKO OBDOBJE
Predlagatelj: PETRA 
ČEBULJ

Sopredlagatelja: Primož 
Čebulj, Bogdana Čebulj

Projekt je namenjen aktiv
nim odraslim. Problem 
današnje ponudbe izobraže
vanj je, da je večinoma 
namenjena ali mlajši popu
laciji ali pa starejšim. Aktiv
ne generacije pa večinoma 
tako pestre ponudbe izobra
ževanj nimajo. S spodbuja
njem netradicionalnih aktiv
nosti bi aktivne odrasle 
spod budili k odkrivanju 
novih hobijev in večanju 
socialnih stikov. Projekt pre
dvideva organizacijo preda
vanj in izobraževanj za akti
vno odraslo populacijo.

Vrednost: 2.100 EUR

5 FITNES V NARAVI – 
ČRNIVEC
Predlagatelj: MITJA 
POTOČNIK

Sopredlagatelji: Izidor 
Arih, Maruša Čuden, 
Zvone Zavrl, Primož Sitar, 
Lidija Slak, Matjaž Dežman 

V sklopu športnega parka 
Črnivec se namestijo razno
vrstne naprave za telovadbo 
v naravi. Naprave bo lahko 
uporabljala za rekreacijo 
tako mladina kot tudi starej
še generacije.

Vrednost: 9.500 EUR

6 ZAŠČITIMO IN 
OHRANIMO NARAVO 
ZA DOMAČINE, 
TURISTE IN ŽIVALI
Predlagatelj: TOMAŽ 
ŠLIBAR

V zadnjih letih se po gozdo
vih in drugih naravnih 
območjih okoli Svetega Pe
tra, Krpina, Polške planine, 
Drage, Ledene trate in Dobr
če pa vse do Grofije vozijo 
motokrosisti in štirikolesni
ki, ki praviloma hitro in hru
pno vozijo po makadamskih 
poteh, planinskih poteh in 
po brezpotjih po gozdovih. 
Zaradi hrupa in hitrosti so 
nevarni in moteči za obisko
valce, predstavljajo pa tudi 
veliko motnjo za živali. 
Območje je pomembna des
tinacija za dnevno rekreaci
jo (zlasti pohodništvo, kole
sarjenje), kar prav tako pov
zroča povečano obremenje
nost parkirišč in narave 
same. Za delno reševanje 
navedene problematike se 
predlaga postavitev infota
bel po parkiriščih, ki opozar
jajo in informirajo o potreb
nem bontonu v gozdovih. 
Na tablah bo med drugim 
opozorilo o netrganju rož, 
zmanjšanju glasnosti, hoji 
le po urejenih poteh, hoji 
podnevi in ne ponoči.

Vrednost: 7.500 EUR

Območje 5: 
Krajevne skupnosti 

Begunje na 
Gorenjskem, 
Mošnje, Otok

1 AVTOBUSNA 
POSTAJA

Predlagatelj: ALEŠ ERMAN

Šolarji čakajo na avtobus ob 
odcepu ceste v vas Spodnji 
Otok v vseh vremenskih raz
merah. Predlog je usmerjen 
v postavitev delno zaprtega 
postajališča na lokaciji, ki je 
locirana na nasprotni strani 
od kapelice sv. Janeza Nepo
muka. Na ta način bo pove
čana varnost otrok.

Vrednost: 10.000 EUR

2 OGLASNE TABLE/
KOZOLCI
Predlagatelj: ALEŠ ERMAN

Oglasni panoji/kozolci v  
krajevni skupnosti so dotra
jani, zato se predlaga posta
vitev novih – enotnih.  Po
stavitev novih bo izboljšala 
izgled javnih površin.

Vrednost: 4.000 EUR

3 POPRAVILO MOSTU 
PRI ANDREJEVI 
KAPELICI, SANACIJA 
KAPELICE
Predlagatelj: ALEŠ ERMAN

Struga potoka, ki teče ob 
Andrejevi kapelici, spodjeda 
teren, ki počasi polzi in ruši 
kamnit velban most, kapeli
ca pa se nagiba v smeri k 
potoku. Z namenom zausta
vitve propadanja kapelice in 
mostu se predlaga sanacija 
brežine, sanacija starega oz. 
izgradnja novega mostu in 
utrditev podlage pod kapeli
co na način, da se poravna v 
prvotno navpično lego.

Vrednost: 13.000 EUR

4 RAZŠIRITEV BANKIN
Predlagatelj: ALEŠ ERMAN

Ozka cesta z ozkimi banki
nami skozi vas Spodnji Otok 
(od odcepa v vas do prvih hiš 
in od vaškega korita z vodo 
pod cerkvijo sv. J. Krstnika 
na vzhodni strani, ob travni
ku vse do mostu čez potok, 
ki teče mimo Andrejeve 
kapelice) ne zagotavlja ustre
zne varnosti udeležencev v 
prometu na relaciji Podvin–
Spodnji–Zgornji Otok. Zato 
je predlagana razširitev ban
kin/ceste na navedenem 
odseku. Na ta način bodo 
imeli pešci prostor za varno 
hojo ob cestišču.

Vrednost: 10.000 EUR

5 PRENOVA 
OTROŠKEGA IGRIŠČA V 
KRPINU

Predlagatelj: PETER 
KOLMAN

Rekreacijski center Krpin je 
bil v občini eden prvih z zgle
dno urejenim otroškim igri
ščem, ki pa ga je treba poso
dobiti in urediti v sodobno, 
varno in atraktivno otroško 
igrišče. Zato se predlaga 
namestitev ustreznih certifi
ciranih igral, zamenjava do
trajanih delov, barvanje, 
namestitev ustreznih podlog 
na mestih, kjer so že dotraja
ne, zamenjava dotrajanih 
igral oz. namestitev novih.

Vrednost: 9.950 EUR

6 UNIVERZA ZA 2. 
ŽIVLJENJSKO OBDOBJE
Predlagateljica: PETRA 
ČEBULJ

Sopredlagatelja: Primož 
Čebulj, Bogdana Čebulj

Projekt je namenjen aktiv
nim odraslim. Problem 
današnje ponudbe izobraže
vanj je, da je večinoma 
namenjena ali mlajši popu
laciji ali pa starejšim. Aktiv
ne generacije pa večinoma 
tako pestre ponudbe izobra
ževanj nimajo. S spodbuja
njem netradicionalnih aktiv
nosti bi aktivne odrasle 
spod budili k odkrivanju 
novih hobijev in večanju 
socialnih stikov. Projekt pre
dvideva organizacijo preda
vanj in izobraževanj za ak
tivno odraslo populacijo.

Vrednost: 2.100 EUR

7 PODGORSKA 
PEŠPOT
Predlagateljica: ANDREJA 
MRAK

Sopredlagatelja: Matevž 
Langus, Božena Kokalj

Projekt pešpoti, ki povezuje 
vasi s skupnim imenom 
Podgora (Slatna, Srednja 
vas, Zadnja vas, Mlaka), 
povezuje že obstoječe poho
dne poti v KS Begunje in KS 
Brezje. Poti in steze se 
ponekod zaraščajo in opuš
čajo, zato se predlaga njiho
va ureditev. V okviru projek
ta se označi celotna trasa 
pešpoti z usmerjevalnimi in 
informativnimi tablami s 
prikazom zanimivosti ob 
poti. Urejanje se izvede v 
dolžini okoli 4.000 metrov 
z vstopom v Slatni (poljska 
pot) do gozda in potoka 
Peračica in gozda Žalostna 
gora, kjer se delno uredi 
obstoječa steza ter mostički 
čez potoke. Pot se nato 
nadaljuje proti Brezjanski 
poti miru, vmes pa se odce
pi proti SV ob gozdnem 
robu Žalostne gore in nato 
po grebenu in poljski poti 
do Sv. Lucije do Zadnje vasi.

Vrednost: 15.000 EUR

8 POSTAVITEV 
SOLARNE SVETILKE NA 
ULICI V VASI SLATNA 
DO HIŠE ŠT. 3
Predlagateljica: MARIJA 
KAVČIČ ZUPAN 

Na začetku  ulice v vasi Slat
na do št. 3 ni javne razsvet
ljave na cesti, ki jo uporab

ljajo tudi otroci. Za zagotav
ljanje varnosti udeležencev 
v prometu se predlaga pos
tavitev solarne svetilke, da 
bo ulica osvetljena.

Vrednost: 2.500 EUR

9 IZDELAVA 
DOKUMENTACIJE DGD 
ZA IZVEDBO 
REKONSTRUKCIJE 
VEČNAMENSKEGA 
OBJEKTA
Predlagateljica: MONIKA 
ŠTEFELIN

Sopredlagatelji: Bogdan 
Dacar, Klemen Štefelin, 
Irena Hajnrihar, Marija 
Kavčič Zupan

Krajani v Begunjah nimajo 
dvorane za kulturne, izobra
ževalne in družabne dejav
nosti. Takšna dvorana bi 
obogatila življenje v kraju. 
Predlaga se, da se za obsto
ječi večnamenski objekt z 
gasilskim domom na lokaci
ji v centru Begunj izdela 
projektna dokumentacija 
(DGD) za izvedbo rekons
trukcije obstoječega večna
menskega objekta, v kate
rem bi se v zgornjih prosto
rih pridobil prostor za kul
turno dvorano.

Vrednost: 9.897 EUR

10 LESENE OGRAJE V 
DRAGI
Predlagateljica: MARIJA 
HROVAT

Na poti skozi dolino Drage 
se nahajata dva mostova, na 
kateri so dotrajane in na več 
mestih poškodovane ograje. 
Gre za ograjo na mostu čez 
Črni potok v bližini pašnika 
in ograjo tik pred gostilno 
Draga (most čez Begunjšči
co). Za zagotavljanje ustrez
ne varnosti se predlaga, da 
se navedeni ograji obnovita 
oziroma zamenjata z novi
mi – lesenimi.

Vrednost: 15.000 EUR

11 JAVNA 
RAZSVETLJAVA V DELU 
NASELJA POLJČE
Predlagateljica: ZDENKA 
NEDELJKOVIČ

V delu naselja Poljče (od hiš
ne št. 38 do 45) še ni urejene 
javne razsvetljave. V tem 
delu naselja živi približno 55 
stanovalcev. Za zagotavljanje 
ustrezne varnosti pešcev se 
predlaga postavitev ustrezne 
javne razsvetljave.

Vrednost: 7.500 EUR

12 LESENA 
VAROVALNA OGRAJA – 
POTOK BLATNICA, 
POLJČE
Predlagateljica: MARIJA 
HROVAT

Sopredlagatelji: Jože 
Hajnrihar, Edi Ferkolj ter 
ostali prebivalci Poljč

Potok Blatnica na koncu 
naselja Poljče v smeri proti 
posestvu je popolnoma 
nezaščiten in predstavlja 
poseben problem z vidika 
varnosti in zaščite. Za zago
tovitev ustrezne varnosti je 
treba na tem območju 

namestiti varovalno ograjo, 
in sicer v dolžini okoli  20–
30 metrov.

Vrednost: 7.000 EUR

13 ANGLEŠČINA S 
HOCUS&LOTUS ZA 
PREDŠOLSKE OTROKE
Predlagatelj: JAKOB 
FINŽGAR

Učenje tujih jezikov postaja 
čedalje pomembnejši dejav
nik v vsakdanjem življenju, 
otroci pa so za hitro učenje 
najbolj dovzetni. Projektni 
predlog se nanaša na orga
nizacijo dveh tečajev angle
škega jezika za predšolske 
otroke in otroke prvega raz
reda osnovne šole po poseb
ni metodi Hocus&Lotus 
učenja tujega jezika.

Vrednost: 4.200 EUR

14 ZAŠČITIMO IN 
OHRANIMO NARAVO 
ZA DOMAČINE, 
TURISTE IN ŽIVALI
Predlagatelj: TOMAŽ 
ŠLIBAR 

V zadnjih letih se po gozdo
vih in drugih naravnih obmo
čjih okoli Svetega Petra, Krpi
na, Polške planine, Drage, 
Ledene trate in Dobrče pa vse 
do Grofije vozijo motokrosi
sti in štirikolesniki, ki pravi
loma hitro in hrupno vozijo 
po makadamskih poteh, pla
ninskih poteh in po brezpot
jih po gozdovih. Zaradi hru
pa in hitrosti so nevarni in 
moteči za obiskovalce, pred
stavljajo pa tudi veliko mot
njo za živali. Območje je 
pomembna destinacija za 
dnevno rekreacijo (zlasti 
pohodništvo, kolesarjenje), 
kar prav tako povzroča pove
čano obremenjenost parki
rišč in narave same. Za delno 
reševanje navedene proble
matike se predlaga postavitev 
infotabel po parkiriščih, ki 
opozarjajo in informirajo o 
potrebnem bontonu v gozdo
vih. Na tablah bo med dru
gim opozorilo o netrganju 
rož, zmanjšanju glasnosti, 
hoji le po urejenih poteh, hoji 
podnevi in ne ponoči.

Vrednost: 7.500 EUR

15 ARHEOLOŠKA POT 
MOŠNJE
Predlagatelj: JOŽE BIČEK

Sopredlagateljica: Damjana 
Pangerc

Skozi Mošnje je speljana 
arheološka pot od Kulturne
ga doma do Ville Rustice. 
Zadnji del poti se pri voden
ju obiskovalcev ne uporablja, 
ker je pot ob deževju in zara
di izliva gnojnih jam neure
jena in težko prehodna. Pre
dlaga se preusmeritev arheo
loške poti pri ribogojnici 
mimo Koroščeve žage do 
zadnje hiše, tam pa po stari 
nekdanji pešpoti do viadukta 
Dobruša do Ville Rustice. V 
ta namen se po pravi tudi 
informacijska tabla pri turi
stični pisarni, postavijo se 
nove in prestavijo obstoječe 
table ter izvedejo druga ure
ditvena dela na poti.

Vrednost: 15.000 EUR
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Marjana Ahačič

"Začetki organiziranega izo-
braževanja za delovnega 
terapevta v Sloveniji segajo v 
leto 1964, ko je študij na 
takratni višji šoli za zdravs-
tvene delavce začela prva 
generacija študentov. Gale-
nova misel (Klavdij Galen 
ali Claudius Galenus, bolj 
znan kot Galén iz Pergamé-
na, grško govoreč rimski 
zdravnik in filozof iz druge-
ga stoletja našega štetja, op. 
a.), da je delo najboljši zdra-
vnik, pa je rdeča nit razvoja 
stroke delovne terapije," 
pove Ksenija Lumpert, dol-
goletna delovna terapevtka v 
Domu dr. Janka Benedika v 
Radovljici.
"Delovna terapija je zdravs-
tvena stroka in delovni tera-
pevti smo zdravstveni delav-
ci, ki se osredotočamo na 
posameznika in aktivnosti, 
ki jih želi ali mora početi na 
področju skrbi zase, dela, 
izobraževanja, preživljanja 
prostega časa in vključevan-

ja v družbo," še pojasni in 
pove, da je v Sloveniji večina 
delovnih terapevtov zaposle-
nih v institucijah in bolniš-
nicah.
"Naše življenje je povezano 
z dejavnostmi in aktivnos-
tmi, ki jih izvajamo vsakod-
nevno ali občasno, vključno 
z umivanjem, oblačenjem, 
kuhanjem, plačanim delom, 
športnimi aktivnostmi, 

hobiji … V primeru prizade-
tosti, nesreče, poškodbe ali 
bolezni pa se znajdemo v 
težavah na področju izvaja-
nja aktivnosti, ki nam prej 
niso predstavljale težav. In 
tu je naša naloga, da z indi-
vidualnim strokovnim pris-
topom obravnavamo osebe 
celostno, upoštevajoč njiho-
ve želje in potrebe," na krat-
ko povzame osnovne značil-

nosti svojega dela. "Pri svo-
jem delu rešujemo proble-
me, smo kreativni, inovativ-
ni, po potrebi prilagodimo 
dejavnosti ali okolje, da sku-
paj z obravnavano osebo 
dosežemo zastavljen cilj." 
In dosežen zastavljen cilj, 
poudari, je nagrada za oba: 
za obravnavano osebo in 
delovnega terapevta.
"Lahko rečem, da je poklic 
delovnega terapevta lep, raz-
novrsten, poln izzivov. 
Pomembno je predvsem to, 
da radi delamo z ljudmi, 
smo strokovni, empatični, 
entuziastični in optimistič-
ni. Vesela sem, da lahko 
opravljam ta poklic in z zna-
njem, ki ga imam, motivi-
ram, svetujem, usmerjam in 
spodbujam stanovalce v 
domu k sodelovanju in 
vključevanju v aktivnosti in 
s tem kvalitetnejšemu življe-
nju. Pri svojem dolgoletnem 
delu sem hvaležna za vse 
izkušnje, ki so me pripeljale 
tudi do zavedanja mojega 
zadovoljstva."

Delo je najboljši zdravnik
"Zdravnik mi je rešil življenje, delovni terapevt ga je naredil vrednega živeti," je ena od resnic, ki si jih 
velja priklicati v spomin na svetovni dan delovne terapije, ki smo ga tudi pri nas zaznamovali v torek, 
27. oktobra.

Ksenija Lumpert z veseljem opravlja poklic delovne 
terapevtke v Domu dr. Janka Benedika v Radovljici.

Marjana Ahačič

Udeleženci srečanja ob 1. 
oktobru, dnevu starejših, so 
izmenjali informacije o tre-
nutnih razmerah, izkušnjah 
in potrebah starejših obča-
nov, pridobljenih neposred-

no pri delu s starejšimi, 
beseda pa je tekla tudi o izzi-
vih, ki jih čakajo v prihod-
njih letih, predvsem v luči 
pričakovanja novega zakona 
o dolgotrajni oskrbi.
Udeleženci so se strinjali, 
da je za prihodnost treba 
iskati nove oblike storitev, ki 

bodo zagotavljale aktivno in 
zdravo staranje ter kakovost-
no življenje v tretjem živ-
ljenjskem obdobju. Poudar-
jena je bila nujnost krepitve 
medgeneracijskega povezo-
vanja in solidarnosti med 
občani. Poleg tega so pouda-

rili potrebo po zagotavljanju 
konkretnih informacij sta-
rejšim o tem, na koga se lah-
ko obrnejo v posameznih 
življenjskih situacijah. Ude-
leženci so se tudi strinjali, 
da je treba vzpostaviti koor-
dinacijsko delovno skupino 
za starejše.

O novih pristopih 
pri skrbi za starejše
Ob mednarodnem dnevu starejših so se na 
Občini Radovljica srečali predstavniki institucij, 
organizacij in društev, ki v lokalnem okolju 
izvajajo socialnovarstvene in zdravstvene storitve 
ter programe, namenjene starejšim.

Udeleženci so se strinjali, da je za prihodnost 
treba iskati nove oblike storitev, ki bodo 
zagotavljale aktivno in zdravo staranje ter 
kakovostno življenje v tretjem življenjskem 
obdobju.
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Krajevne novice

Marjana Ahačič

Turistična zveza Slovenije v 
akciji Moja dežela – lepa in 
gostoljubna je tudi letos 
izbirala najlepša mesta in 
kraje pa tudi kampe in 
glampinge, mladinska pre-
nočišča, tematske poti, kul-
turne in naravne znameni-
tosti in Petrolova prodajna 
mesta. Priznanji so podelili 
tudi Radovljici in Begun-
jam; prvi v kategoriji turisti-
čnih krajev (prvo mesto je 
pripadlo Bovcu, drugo 
Radovljici, tretje Bohinju), 
Begunje pa so bile tretje 
med izletniškimi kraji, za 
GTC Kope in Črno na Koro-
škem. 
Med pozitivnimi dogodki in 
pridobitvami v Radovljici so 
organizatorji pohvalili četrt-
kove poletne večere z glasbo 
in Okusi Radol'ce in novi 
katalog ter pestro ponudbo 
za vsakovrstne goste, od 
športa do kulturnih zname-
nitosti. Posebej so poudarili 
pestre kulturne prireditve 
na visokem nivoju, rekreati-
vne površine, urejen kamp, 

lep stari del mesta, številne 
muzeje, novo maketo mesta 
in zelo lep TIC s pestro 
ponudbo kvalitetnih spo-
minkov.
Med izstopajočimi v ponud-
bi Begunj navajajo gostilno 
Avsenik s prireditvami in 
koncerti, lepo urejeno kroži-
šče, vodenje po gradu, ohra-
njeno napajališče in urejene 
informacijske table. Kot 
ugotavljajo, so Begunje "kraj 

z izjemno ponudbo za svoje 
obiskovalce, morda najbolj 
znan sicer po družini Avse-
nik, muzeju in gostilni, a 
skriva še marsikaj". Ob tem 
posebej omenjajo urejen 
center kraja, kjer je mogoče 
parkiranje velikega števila 
avtobusov z obiskovalci, 
TIC, ki je odprt tudi ob 
nedeljah in kjer je mogoče 
dobiti urejeno brošuro, pa 
številne poti v okolici ter 

bogato kulinarično ponud-
bo. Navdušeni so bili nad 
interaktivno potjo, lokostrel-
stvom, kar tremi muzeji in 
štirimi pitniki, predvsem pa 
nad entuziazmom delavcev, 
gostoljubjem in zagnanos-
tjo, ki poganjajo tamkajšnji   
turizem.
"Veseli nas, da smo bili pre-
poznani tudi na državnem 
nivoju in v kategoriji izletni-
ških krajev zasedli odlično 
tretje mesto. Na eni strani je 
to odlična promocija našega 
kraja, obenem pa dokazuje, 
da imamo v Begunjah mar-
sikaj pokazati in ponuditi, 
pa naj bo to dobro ohranje-
na bogata naravna in kultur-
na dediščina, odlična kuli-
narika, urejene tematske 
poti, muzeji, različne prire-
ditve ali izhodišče za obisk 
okoliških krajev, planin in 
gora," je nagrado komenti-
ral predsednik Turističnega 
društva Begunje Peter Kol-
man. "Pomembno vlogo pri 
tem pa imajo prav krajani, 
ki s svojim prostovoljnim 
delom skrbijo za urejenost 
in lepoto kraja, ter seveda 

vsi turistični in gostinski 
ponudniki, ki se s svojim 
delom trudijo, da se obisko-
valci pa tudi domačini pri 
nas dobro počutijo."
Kot pravi, pa se tudi v turis-
tičnem društvu v tem obdo-
bju prilagajajo ukrepom ob 
epidemiji, in kot kaže, bodo 
tradicionalne prireditve v 

kraju letos žal odpovedane. 
"Prav tako letos nismo 
mogli izpeljati vsakoletnega 
izleta članov turističnega 
društva. Namesto Sprevoda 
novembrskih kresničk 
bomo v petek, 6. novembra, 
z bučami in lampijoni okra-
sili prostor pred TIC in že 
zdaj vas vabim, da prinesete 
kako izrezljano bučo ali 
lampijon, da bomo z njimi 

razsvetlili prostor v centru 
Begunj. Kako bo s prireditvi-
jo prižiga lučk v začetku 
decembra, je težko reči, v 
vsakem primeru pa bomo 
praznično okrasili kraj in 
tudi nadaljevali namestitev 
svetlečih violinskih ključev 
na stebrih svetilk. Želimo pa 
si, da bi se v prihodnjem 

letu situacija vsaj toliko nor-
malizirala, da bi k nam spet 
lahko prišli obiskovalci, in ki 
bi jim ponudili, kar imamo 
ponuditi."
V letošnji akciji je sodelova-
lo 37 izletniških krajev, 39 
mest, 13 turističnih krajev, 
13 zdraviliških krajev, sedem 
mladinskih hostlov, 19 kam-
pov, 16 tematskih poti in več 
bencinskih servisov.

Nagrada Radovljici in Begunjam
Turistična zveza Slovenje je tudi letos razglasila prejemnike priznanj v akciji Moja dežela – lepa in gostoljubna. Med nagrajenci tudi Radovljica,  
druga v kategoriji turističnih krajev, in Begunje na tretjem mestu med izletniškimi kraji.

Ocenjevalci so posebej poudarili urejeno središče kraja in 
TIC, ki je odprt tudi ob nedeljah. / Foto: Gorazd Kavčič 
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Peter Kolman: »Namesto Sprevoda novembrskih 
kresničk bomo v petek, 6. novembra, z bučami 
in lampijoni okrasili prostor pred TIC-em in že 
zdaj vas vabim, da prinesete kako izrezljano 
bučo ali lampijon, da bomo z njimi razsvetlili 
prostor v centru Begunj.«

Na Lancovem vsako leto ob krajevnem prazniku pripravijo 
slovesnost v spomin na prve talce na Gorenjskem, ki so jih 
Nemci 16. oktobra leta 1941 ustrelili na Spodnjem Lanco-
vem zaradi požiga Remčeve žage. Letos slovesnosti zaradi 
trenutnih razmer, ki onemogočajo druženje, ni bilo, so pa 
na Lancovem kljub temu poskrbeli, da je okolica obeležja 
urejena, k spomeniku pa so predstavniki Zveze borcev za 
vrednote NOB in krajevne skupnosti tako kot vsako leto 
položili cvetje in venec ter prižgali svečo.

Cvetje in sveča pri spomeniku talcem

K spomeniku prvim ustreljenim talcem na Gorenjskem na 
Spodnjem Lancovem so ob obletnici tudi letos prinesli 
cvetje in svečo.



Deželne novice, petek, 30. oktobra 2020

Gasilci

17

JUNIK - M, D.O.O., KORZIKA 3, GOZD MARTULJEK

Marjana Ahačič

Radovljiški gasilci so že pre-
vzeli težko pričakovano 
novo gasilsko vozilo. Kljub 
razmeram so še v začetku 
meseca načrtovali, da ga jav-
nosti predstavijo na tradicio-
nalnem dnevu varnosti sre-
di meseca, a so se temu 
zaradi epidemije in vseh 
omejitev, ki jih ta prinaša, 
odpovedali. So se pa vendar-
le domislili prisrčnega nači-
na počastitve novega vozila: 
pripeljali so ga do doma sko-
raj vsakega od gasilcev Pro-
stovoljnega gasilskega druš-
tva (PGD) Radovljica. "Naš 
namen je bil predvsem obi-
skati naše starejše člane, ki v 
teh časih še posebno potre-
bujejo spodbudo," je pove-
dal Igor Marijan, tajnik in 
namestnik predsednika 
radovljiškega gasilskega 
društva 
So pa vozilo že preizkusili 
na intervenciji v Podvinu, 
kjer je prišlo do vžiga na šte-
dilniku. K sreči je bil požar 
takoj pogašen in večjih pos-
ledic ni bilo, je povedal 
Marijan. Gasilsko vozilo z 

oznako GVC 24/50, vredno 
320 tisoč evrov, je sicer 
namenjeno prav dobavi 
vode na požarišče pa tudi 
dobavi pitne vode, gašenju 
vozil in elektro agregatov. S 
kombinacijo vode, penila in 
tehnično visoko razvitih 
ročnikov omogoča gašenje 
prav vseh naprav in na vseh 
prizoriščih, pojasnjujejo 
radovljiški gasilci. "Poleg 
opreme za gašenje je v vozi-
lu predpisana tudi druga 
oprema, kot so izpihovalni-
ki dima, dimovleki, cevi, 
različna specialna orodja 
ipd. Vozilo je izdelano na 
podvozju Scania, nadgrad-
njo pa je opravilo slovensko 
podjetje Gasilska vozila 
Pušnik. V vozilu je tako pet 
tisoč litrov vode in tristo lit-
rov penila," je pojasnil 
Marijan. 
V PGD Radovljica ima osre-
dnja gasilska enota, ki pokri-
va območje celotne občine 
Radovljica, na leto okoli 
osemdeset intervencij, ki jih 
obvladuje ekipa 54 operativ-
nih gasilcev, usposobljenih 
za vsa gasilska posredovan-
ja. Njihovo najstarejše gasil-

sko vozilo je bila doslej prav 
15 let stara gasilska cisterna 
s pet tisoč litri vode. Ker je 
bilo to tudi edino vozilo s 
takšno količino vode v obči-
ni in zato tudi najbolj obre-
menjeno, je bilo tudi predvi-
deno za menjavo po načrtu 
nakupa gasilskih vozil v 
občini.
Novo vozilo je sicer že bla-
goslovil radovljiški župnik 

Andrej Župan, gasilci pa 
obljubljajo, da bodo, ko 
bodo razmere dopuščale, 
vsekakor pripravili tudi jav-
no slovesnost; ne nazadnje 
tudi zato, ker so pri nakupu 
vozila, za katero je večino 
sredstev sicer prispevala 
Občina Radovljica, z donaci-
jami v veliki meri pomagali 
tudi posamezniki in podjet-
ja iz Radovljice.

Novo vozilo že dobili
Radovljiški gasilci so v začetku meseca prevzeli težko pričakovano novo gasilsko vozilo. Namesto 
slovesnosti in predstavitve so že v prvem tednu z vozilom odhiteli na intervencijo.

Novo vozilo je že blagoslovil župnik Andrej Župan. Botra 
vozila je Tatjana Potokar, direktorica podjetja EMMA iz 
Lesc. / Foto: Zala Novak, arhiv PGD Radovljica

V slovenski malonogometni ligi iz naše občine v sezoni 
2020/2021 igrata ekipi MNK Bijelo Dugme in NK Smola 
Generali Investments. Tudi letos v ligi nastopa dvanajst 
ekip, razdeljenih v štiri skupine. Za jesen je bilo predvideno, 
da bodo odigrali vse tekme po skupinah, a zaradi nastalih 
razmer je to nemogoče. Upamo samo, da se bodo spomla-
di, ko naj bi se liga nadaljevala, razmere normalizirale. NK 
Smola Generali Investments je odigrala le dve tekmi od 
predvidenih štirih. Na obeh tekmah je zmagala. ŠD Asi-Lok 
orodjarstvo so premagali s 4 : 3, NK Ledina pa s 13 : 3. MNK 
Bijelo Dugme so odigrali eno tekmo več. Zabeležili so zma-
go in dva poraza. ŠD Trnavo so premagali s 3 : 2. Izgubili so 
z ekipo Bubka bar & Gotar tisk & Gostilna Pension Les s 5 : 
2 ter z ekipo Trnava s 6 : 4.

Mali nogomet

Igranje po skupinah zopet spomladi

Že poleti bi se morali plavalci pomeriti za državne naslove, 
a je bil zaradi epidemiološke situacije termin prestavljen. 
Prvenstvo je bilo izvedeno v sredini oktobra, in sicer v zapr-
tem 50-metrskem bazenu v Kranju. Pobliže si oglejmo uvr-
stitve tekmovalcev in tekmovalk Plavalnega kluba Radovljica 
na stopničke po kategorijah. Članice: Špela Perše – 2. na 
800 m prosto, 3. na 400 m prosto; kadeti: Primož Peternel 
– 1. 1500 m prosto, 1. na 800 m prosto, 3. na 400 m prosto; 
kadetinje: Mojca Marčun – 1. na 400 m prosto, 1. na 200 m 
prosto, 1. na 50 m prosto, 1. na 100 m prosto. Mojca je bila 
tretja v tej disciplini v absolutni konkurenci. V disciplinah 50 
m prosto in 200 m prosto je odplavala normo za kadetsko 
reprezentanco. Maša Arnež – 2. na 800 m prosto.

Plavanje

Plavalci za državne naslove v Kranju

V Augsburgu v Nemčiji je bila tekma evropskega mladinske-
ga pokala v športnem plezanju. Merili so se v težavnosti. V 
skupini youth B dečki je nastopil tudi član Športnoplezalne-
ga odseka Radovljica Gorazd Jurekovič. Na koncu je zasedel 
enajsto mesto. V skupini youth A deklice bi morala nastopi-
ti tudi Hana Humerca, a je morala udeležbo zaradi bolezni 
odpovedati.

Športno plezanje

Športni plezalci v Nemčiji
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Šport

Matjaž Klemenc,  
Maša Likosar

Letošnje olimpijske igre, ki 
bi morale biti poleti v Tokiu, 
so prestavljene v prihodnje 
leto. Kako drugače je bilo 
pred dvajsetimi leti, ko je na 
olimpijskih igrah v Sydneyju 
23. septembra leta 2000 zai-
grala slovenska himna! Ves-
lača Iztok Čop in Luka Špik 
ter strelec Rajmond Debevec 
so prvič v samostojni Slove-
niji osvojili zlate medalje. Na 
pobudo Olimpijskega komi-
teja Slovenije (OKS) – Zdru-
ženja športnih zvez je zato 
Državni zbor Republike Slo-
venije 23. september razgla-
sil za dan slovenskega špor-
ta, ki smo ga letos s številni-
mi športno-rekreativnimi 
dogodki za vse starosti poča-
stili prvič. Praznik spodbuja 
Slovence in Slovenke, da s 
telesno aktivnostjo izrazijo 
svoj odnos do športnega 
udejstvovanja, ki ne le vzga-
ja, krepi zdravje in spodbuja 
pozitivne vrednote, temveč 
tudi povezuje Slovenijo.

Uspeh Čopa, Špika in Debe-
vca izpred dvajsetih let je 
OKS v sodelovanju z veslaš-
ko in strelsko zvezo ter blej-
sko občino na Bledu 23. 
septembra počastil s šport-
no-družabnim dogodkom. 
Udeležili so se ga tudi člani 
olimpijske odprave v 
Sydneyju in vidni predstav-
niki slovenskega športa. »S 
ponosom in zadovoljstvom 
se spominjam tistih zlatih 
trenutkov. Uspelo nam je 
to, k čemur smo stremeli. 
Vloga favorita je bila tedaj 
veliko breme, drugo mesto 
bi za naju z Luko pomenil 
velik poraz,« je dejal Iztok 
Čop in komentiral še prvo 
praznovanje omenjenega 
državnega praznika: »Prav 
je, da imamo dan, ko športu 
zavestno namenimo večjo 
pozornost, pa ne le vrhun-
skemu športu, temveč vsem 
oblikam športnega udejs-
tvovanja, tudi športni vzgoji 
mladih in dostopnosti špor-
ta.«
Med številnimi dogodki, ki 
so zaznamovali praznik, je 

bil tudi Dan slovenskega 
športa v Centru Veriga v 
Lescah. Šport vodi v zdrav 
način življenja, zato so v 
program povezali še zdrav 
življenjski slog, zdravo pre-
hrano in aktivno življenje. 
Predstavil se je Taekwon-do 
klub Radovljica, ki je pred-
stavil forme, borbe, borbene 
in specialne tehnike. Druš-
tvo BTV YU-KI je prikazalo 
za mnoge neznano veščino 
kempo. Predstavili so kate, 
tehnike, napadalne in 
obrambne akcije. Ob vsem 
tem so dodali še samoob-
rambo. Predstavilo se je še 
Strelsko društvo Tržič, dr. 
Milena Vrečko Tolar je 
predstavila program Hujšaj-

mo skupaj, individualno 
orientiran program za zdrav 
življenjski slog s spremlja-
njem napredka, vadbo, z 
zdravimi prehranjevalnimi 
navadami in ciljno usmerje-
nimi treningi. V Centru 
Veriga je svoj prostor našla 
tudi akad. slikarka mag. 
Anja Tolar Tomšič. Na pri-
reditvi se je predstavila s 
poslikavo zaščitnih mask in 
nadaljevala z multimedij-
skim potopisnim predavan-
jem. Prisotne je povabila na 
raznovrstne ustvarjalnice, 
tečaje in delavnice s podro-
čja multimedije, likovne 
umetnosti, slikanja in izob-
raževanja. Prireditev je 
popestrila pevka Eva Boto.

Prvič obeležili dan 
slovenskega športa
Sreda, 23. september 2020, bo v kroniko slovenskega športa zapisan kot zgodovinski dan. Takrat smo 
namreč v naši državi prvič obeležili dan slovenskega športa kot državni praznik. Ena izmed številnih 
prireditev po Sloveniji je potekala tudi v centru Veriga v Lescah.

Luka Špik, doma iz Lipnice, in Radovljičan Iztok Čop sta 
bila na olimpijskih igrah v Sydneyju leta 2000 najboljša v 
dvojnem dvojcu. / Foto: Gorazd Kavčič

Iztok Čop: »Prav je, da imamo dan, ko športu 
zavestno namenimo večjo pozornost, pa ne le 
vrhunskemu športu, temveč vsem oblikam 
športnega udejstvovanja, tudi športni vzgoji 
mladih in dostopnosti športa.«

Matjaž Klemenc

Radovljiški atleti so nas še 
enkrat navdušili, tokrat z 
uspešnimi nastopi na mno-
goboju v Novi Gorici. Pobli-
že si oglejmo njihove posa-
mezne uvrstitve na stopnič-
ke po posameznih kategori-
jah. Pionirji U12: Mark Biz-
jak – 1. v teku na 60 m, 1. v 
skoku v daljino, 1. v teku na 
300 m (državni rekord 44,19 
s); Maksimiljan Jerala – 2. v 
skoku v daljino, 3. v teku na 
60 m, 3. v teku na 300 m, 3. 
v metu vortexa. Mark Bizjak 
je bil med posamezniki v 
svoji kategoriji prvi in s tem 
postal državni prvak, Maksi-
miljan Jerala pa tretji. Pio-
nirji U12 so skupno zasedli 

drugo mesto. Pionirke U12: 
Nika Dolžan Karahodžič – 
2. v skoku v daljino, 3. v teku 

na 60 m; Neža Umek Varja-
čič – 3. v skoku v daljino. 
Pionirke U12 so prav tako v 

svoji kategoriji osvojili dru-
go mesto. Pri pionirjih U14 
je Matevž Kavčič zmagal v 
metu vortexa. Ažbe Smolni-
kar je bil tretji v teku na 600 
m. Tako pionirji kot pionir-
ke U14 so bili skupno četrti. 
V kategoriji U16 je med pio-
nirkami odlično nastopila 
Manca Papler (v tej kategori-
ji je že klasični sedmeroboj). 
Posamezno je bila Manca 
druga na 80 m z ovirami, 
druga v metu kopja in tretja 
v metu krogle. V skupnem 
seštevku posamično je osvo-
jila tretje mesto. Velja ome-
niti še vseekipni uspeh. Fan-
tje so stopili na drugo sto-
pničko. Dekleta so osvojila 
nehvaležno, a vseeno odlič-
no četrto mesto. Omenimo 
še dve visoki uvrstitvi Rado-
vljiških atletinj. V Novi 
Gorici je bilo prvenstvo Slo-
venije v dolgih tekih. V teku 
na 5000 m je bila Lucija 
Medja druga. Prvo mesto ji 
je ušlo za pičlih šest deset-
ink sekunde. V Novem mes-
tu je potekalo prvenstvo Slo-
venije v polmaratonu. Kon-
čno tretje mesto je osvojila 
Jasmina Pitamic Vojska.

Odlični na mnogoboju  
v Novi Gorici
Radovljiški atleti in atletinje v kategoriji U12 so se spet izkazali. Na 
mnogoboju v Novi Gorici so oboji v svoji kategoriji osvojili drugo mesto.

Na stopničkah v Novi Gorici: v sredini prvi Mark Bizjak, 
desno tretji Maksimiljan Jerala / Foto: Atletski klub Radovljica

V četrti slovenski košarkarski ligi – zahod v prvem kolu niso 
odigrali vseh tekem. Brez odigrane tekme je tudi ekipa 
Radovljica. To soboto bi moralo biti na sporedu drugo kolo, 
a je bilo zaradi virusa prestavljeno na kasnejši termin. Poleg 
Radovljice so v četrti slovenski ligi – zahod še Globus, Orli 
Postojna, Logatec, Ivančna Gorica, Kras ter Gorenja vas.

Košarka

Radovljica še ni odigrala tekme

Covid-19 je prekinil tudi tekmovanje v malonogometni vete-
ranski ligi. V jesenskem delu je bilo odigranih le šest kol. Brez 
poraza sta le še Prva jakostna in Kumalić, ki tudi zasedata vrh 
lestvice. Razlika od četrtega do desetega mesta je le šest točk, 
tako da bo spomladanski del lahko še kako zanimiv. Lestvica 
po šestih kolih: 1. Prva jakostna (16), 2. Kumalić (16), 3. Hru-
šica (12), 4. Begunje (6), 5. KOV (9), 6. Veterani Brezje (7), 7. 
Lancovo (6), 8. Isospan (5), 9. Zasip (4), 10. Lipce (3).

Mali nogomet

Na vrhu Prva jakostna in Kumalić

Za nedeljo, 18. oktobra, so bile predvidene zadnje tekme 
jesenskega dela v skupini D ter zaradi covida-19 in slabega 
vremena prestavljene tekme. Vodstvo medobčinske malono-
gometne lige ni dobilo zelene luči za izvedbo. Nadaljevanje 
lige so za letos ustavili – z upanjem, da bo spomladi potekala 
normalno. Pobliže si oglejmo, kakšne so lestvice v vseh štirih 
ligah. Ob imenu ekipe je število točk, v oklepaju pa število 
zaostalih tekem za posamezno ekipo. Skupina A: 1. Elmont 
Bled 14 (-1), 2. Biser-Gostilna turist 13 (-1), 3. Podnart 12, 4. 
Smola Generali Investments 10 (-1), 5 TVD Partitan Begunje 
7, 6. Lisjaki Naklo 7, 7. Utrip 7 (-1), 8. Ribno 2; skupina B: 1. 
Kamna Gorica 15 (-1), 2. Šmeks Vrbnje 12 (-2), 3. Hrušica Piz-
zeria Trucker 12 (-1), 4. Gorje 10 (-2), 5. Lipce 10, 6. Brezje 4 
(-2), 7. TVD Partizan Žirovnica 2 (-1), 8. Gostilna in Picerija 
Turist 1 (-1); skupina C: 1. Horeba team 19, 2. Calimero boys 
15, 3. Hom 15, 4. Dvorska vas 9, 5. Mošnje Cometal 8, 6. Lan-
covo 7, 7. Sokol bar 6, 8. Cifra 3; skupina D: 1. Bartog Jesenice 
21, 2. Bijelo Dugme 16, 3. Čpinarji Ljubno 11, 4. Brezje Moby 
Dick 7, 7. Podbrezje 6, 6. Posavec 0.

Mali nogomet

Nedokončan jesenski del

Rokometaši Radovljice, ki nastopajo v drugi ligi (tretji kako-
vostni razred), so zelo dobro odprli sezono 2020/2021, saj 
so na obeh uvodnih tekmah zmagali. Najprej so na gosto-
vanju v Ajdovščini zmagali z 28 : 24. V drugem kolu je bila 
razlika manjša. V izenačeni tekmi so z 28 : 27 doma prema-
gali ekipo Škerjanc Jadran Hrpelje-Kozina. V soboto bi 
morali gostovati na Ptuju pri ekipi Drava Ptuj, a so zaradi 
koronavirusa vse tekme v drugi slovenski rokometni ligi za 
nedoločen čas odpovedane.

Rokomet

Za uvod dve zmagi, nato prekinitev

Koronavirus je močno posegel v tekme selekcij Šobec Lesce. 
Od prejšnje sobote so tekmovanja, na katerih nastopajo nji-
hove nogometne selekcije, odpovedana za nedoločen čas. 
Člani so do prekinitve enkrat zmagali in doživeli dva poraza. 
Doma so s 5 : 0 premagali Zagorje, izgubili pa v gosteh z 
ekipo Žiri z 1 : 0 in doma z Ilirijo 1911 z 2 : 1. Pobliže si oglej-
mo rezultate leških mladincev in kadetov. Mladinci so zabe-
ležili dve zmagi. Doma so premagali Krko z 2 : 1 in v gosteh 
Vrhniko s 4 : 1. Prestavljeni sta bili tekmi z Interblockom v 
gosteh in Šenčurjem doma. Kadeti so odigrali tri tekme in 
vse tri izgubili. Doma so s Krko izgubili s 5 : 1 in Šenčurjem 
z 2 : 1 ter v gosteh z Vrhniko s 3 : 0. Prestavili so tekmo z 
Interblockom v gosteh.

Nogomet

Kdaj naprej, je težko reči
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Marjana Ahačič

Najprej čestitke za imeniten 
uspeh na maturi! Kako vam 
je uspelo? 
Hvala! Po pravici povedano 
še sama ne vem, kako mi je 
uspelo postati zlata matu-
rantka, je res, da sem bila 
vsa štiri leta šolanja pridna 
in sem redno delala za šolo, 
se sproti učila, se poskušala 
učiti z razumevanjem in se 
ne le "napiflati" za dobro 
oceno, saj sem se zavedala, 
da bom to znanje potrebova-
la še naprej v življenju. 
Kakšen mesec pred maturo 
sem se začela malo bolj učiti. 
In moram reči, da mi je veli-
ko stvari iz nižjih letnikov 
ostalo v glavi, morala sem si 
le osvežiti spomin. Tako da ... 
lahko bi rekli, da je bil uspeh 
mešanica vsega naštetega.

Je dejstvo, da je zadnje 
mesece pred maturo potekal 
na daljavo, kaj vplivalo na 
vaš siceršnji način dela?
Sprva sem bila vesela, da 
smo imeli šolanje na daljavo, 
saj je to pomenilo, da ni bilo 
treba vstajati tako zgodaj in 
se voziti v šolo in nazaj. 
Ampak kmalu sem ugotovi-
la, da je vseeno bolje fizično 
biti v šoli. 
Veliko snovi smo nekako 
morali predelati sami, od pro-
fesorjev smo dobivali pisna 
navodila za delo … Priprave 
na maturo so nekateri profe-
sorji na hitro izvedli v šoli, z 
nekaterimi pa smo pregled 
snovi naredili prek Zooma. 
Motivacije mi sicer ni prima-
njkovalo, morda se je našel 
kakšen dan, ko se mi nič ni 
ljubilo in sem imela vsega 
dovolj, ampak to se zgodi vsa-
komur kdaj pa kdaj in kmalu 
mine, saj me je motivirala 
želja, da zaključim srednjo 
šolo najbolje, kar lahko. Je pa 
res, da sem v tistem obdobju 
za knjigami preživela več ur 
kot kadarkoli prej. 

Ste pričakovali tako dober 
uspeh? Biti zlata maturant-
ka res ni kar tako ...
"Po pravici povedano, ne. 
Vedela sem, da bo uspeh 
dober, ampak ne ravno "zlat". 
Ko je na podelitvi spričeval 
ravnateljica razkrila, da je v 
našem razredu ena zlata 
maturantka, tudi za hip nisem 
upala pomisliti, da bi to lahko 
bila jaz. Ko pa je ravnateljica 
izgovorila moje ime in me 
povabila, da pridem po spriče-
valo, sem kar obnemela, resni-
čno sem bila šokirana. 
Doživljala sem res lepe občut-
ke, bila sem ponosna sama 
nase, da mi je uspelo uresni-

čiti svojo tiho željo. Moji 
domači so bili seveda zelo 
veseli in ponosni name, mor-
da celo bolj, kot sem bila vese-
la jaz.

Zakaj ste se po koncu osnov-
ne šole sploh odločili prav 
za srednjo šolo za zdravstve-
no nego?
Tudi sama se včasih vpra-
šam, od kod ta ideja ... V dru-
žini ni nihče zaposlen v 
zdravstvu, tako da to ni raz-
log. V osnovni šoli sem govo-
rila, da bom šla na gimnazijo 
in potem naprej za učiteljico 
športne vzgoje, saj sem ljubi-
teljica športa, tudi sama sem 
trenirala atletiko in bila zelo 
uspešna. 
A sem bila zelo podvržena 
poškodbam, tako da sem bila 
veliko okoli zdravnikov, še 
več pa okoli fizioterapevtov. 
Ravno v osmem razredu me 
je doletela hujša poškodba, 
zaradi katere sem bila pri-
morana atletiko opustiti. 

Za mladega človeka to zago-
tovo ni enostavno ... 
To obdobje je bilo zame tež-
ko, prav tako tudi za mojo 
družino, saj so me stalno 
vozili k zdravniku in na raz-
ne terapije po vsej Sloveniji. 
Ni nam bilo lahko, atletika 
mi je ogromno pomenila, 
vanjo sem vložila ves svoj 
prosti čas. 
Sčasoma sem se nekako spri-
jaznila, da ne bom več hodila 
na tekme, treninge ... Moje 
življenje se je takrat zelo spre-
menilo. Ko sem obiskovala 
razne fizioterapevtske ambu-
lante, se mi je posvetilo – fizi-
oterapevtka bom! Rekla sem 

si, da če ne bom sama tekmo-
vala, bom pa pomagala dru-
gim športnikom uresničiti 
njihove sanje in pomagala 
drugim ljudem pri poškod-
bah, bolečinah … Vedno bolj 
me je zanimalo človeško telo, 
kako je zgrajeno, kako deluje 
... In tako sem se odločila, da 
se vpišem na srednjo zdravs-
tveno šolo, saj mi bo to znan-
je v življenju zelo prav prišlo, 
in pa da se potem naprej vpi-
šem še na študij fizioterapije.

Je kaj, kar bi v svoji šoli 
spremenili, če se zdaj ozrete 
nazaj na štiri leta srednje 
šole?
Niti ene stvari. Če bi še 
enkrat morala v srednjo šolo, 
bi se odločila popolnoma 
enako, sem zelo zadovoljna s 
svojo odločitvijo. 
Včasih, priznam, sem se 
vprašala, zakaj sem se vpisa-
la na to šolo ... Na primer ko 
je bilo treba vstati ob pol pet-
ih za na prakso, včasih je bilo 
tam tudi kaj neprijetnega 
videti, morda so imeli zapo-
sleni v bolnišnici slab dan ali 
so bili nerazpoloženi pacien-
ti ... Vendar me je to delo 
kljub vsemu osrečevalo, bila 
sem zelo vesela, da sem lah-
ko pomagala ljudem. Največ 
mi je pomenilo, ko sem vide-
la nasmejanega pacienta ali 
slišala besedo hvala. To me 
je gnalo naprej in mi vlivalo 
motivacijo.

Vam je v srednji šoli med 
šolskim letom ostalo kaj 
časa za hobije in kaj vas 
poleg zdravstva še zanima?
Seveda, ni bilo samo učenje, 
bilo je dosti časa tudi za kaj 

drugega. Kot sem že poveda-
la, sem se zelo rada ukvarjala 
s športom, tudi ko nisem več 
mogla trenirati. Sem pač 
delala tisto, kar sem lahko. Z 
veseljem tudi zahajam v 
naravo na kakšen dolg spre-
hod, zadnji dve leti pa zelo 
rada ustvarjam v kuhinji, 
predvsem sladice.

Kam ste se vpisali na nadalj-
nji študij, kako živite in štu-
dirate zdaj?
Vpisala sem se na Fakulteto 
za zdravstvo Angele Boškin 
na Jesenicah, smer diplomi-
rana fizioterapevtka. Študij 
zaradi vsem znane epidemi-
ološke situacije opravljam od 
doma, na daljavo po računal-
niku. 
Predavanja prek Zooma ima-
mo razporejena čez cel dan. 
Je kar naporno, saj je veliko 
novih stvari in ogromno sno-
vi. So dobre in slabe stvari 
šolanja na daljavo, vendar 
nič ne moremo, nam ne pre-
ostane drugega, kot da se 
temu prilagodimo.

Spremljate trenutno stanje v 
zdravstvu in družbi?
Ja, spremljam situacijo s tem 
virusom. Klobuk dol vsem 
zdravstvenim delavcem, ki 
morajo prenašati vse to, ni 
jim lahko. Enako tudi ljudem 
na drugih delovnih mestih, ki 
morajo prav tako osem ur 
nositi masko in imeti kontakt 
z ljudmi, npr. trgovci. Tudi 
sama sem med počitnicami 
delala v Psihiatrični bolnišni-
ci Begunje, saj so zaradi covi-
da-19 potrebovali dodatno 
delovno silo, z veseljem sem 
priskočila na pomoč.

Če že ne more sama, 
bo pa pomagala drugim
Maja Šlibar z Zgoše je poleti kot zlata maturantka zaključila srednjo šolo za zdravstveno  
nego na Jesenicah. Zdaj je študentka prvega letnika Fakultete za zdravstvo, želi postati 
fizioterapevtka. Pozorno spremlja stanje v družbi in spoštuje vse, ki v teh težkih časih delajo  
v posebej izpostavljenih poklicih.

Maja Šlibar, zlata maturantka. Poudarja, da je hvaležna vsem svojim bližjim, ki so ji stali 
ob strani v dobrem in slabem, ji nudili podporo takrat, ko jo je najbolj potrebovala, in so 
vedno verjeli vanjo, tudi takrat, ko še sama ni. / Foto: Gorazd Kavčič

Fotonatečaj Dogodki v občini Radovljica 2019

Pogled z višine, avtor: Matjaž Klemenc, diploma

V Mladinskem centru KamRa razmeram navkljub načrtujejo 
kreativno jesen. Za dva meseca jo bodo vsak torek od petih 
popoldan do osmih zvečer spremenili v podjetniški "event 
laboratorij". V njem se bodo udeleženci med drugim naučili 
uspešne in samostojne organizacije dogodka, priprave pro-
grama – in to kljub omejenemu proračunu, izvedeli bodo, 
kako izvrstno izpeljati marketing, samozavestno voditi pro-
gram, kako prilagoditi program trenutnim razmeram pande-
mije in kako dogodek uporabiti za promocijo lastne blagovne 
znamke, pravijo v mladinskem centru KamRa, ki deluje v 
okviru Ljudske univerze Radovljica. Brezplačna delavnica, še 
pojasnjujejo v KamRi, je namenjena mladim kreativcem, sta-
rim do 29 let. Medse vabijo vse, ki se želijo naučiti samostoj-
no in samozavestno od ideje do izvedbe organizirati dogo-
dek, s tujko mu pogosto rečemo event. Mentorici Urška 
Ambrožič in Ana Pirih jih bosta o tem poučili s pomočjo 
razstave modernega mozaika, ki bo ob zaključku dvomeseč-
nega sklopa delavnic odprta in vidna širši javnosti. Kot gos-
tja se bo mentoricama pridružila še kustosinja Marija Sko-
čir, sicer vodja dveh galerij v Ljubljani, ki bo iz svojih bogatih 
izkušenj priprave in organizacije razstav udeležence skozi 
živahen program usmerila na pot samostojnega, a še vedno 
timskega raziskovanja, obljubljajo organizatorji.

KamRa pripravlja doživljajske delavnice

V KamRi se ves čas nekaj dogaja. To jesen je na sporedu 
delavnica, na kateri se bodo udeleženci učili uspešne 
organizacije dogodka.
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Praznovanja

Ivanka Korošec

Dne 21. oktobra je Kristina 
Rupar v najožjem družin-
skem krogu praznovala 
devetdeseti rojstni dan. »Je 
kar moja zlata Brigitka pri-
pravila kosilo,« je pojasnila 
zelo zgovorna in prijazna 
gospa. S tem ljubkovalnim 
imenom kliče svojo snaho 
Brigito, ki ji skupaj s sinom 
Branetom stoji ob strani in 
ji pomaga pri opravilih, ki 
jih sama ne zmore več. 
»Bila sem edinka,« je Kristi-
na posegla na začetek svoje 
življenjske zgodbe. Na otroš-
tvo ima lepe spomine. Mama 
je bila gospodinja, oče je bil 
zaposlen pri železnici, v hle-
vu so imeli kravo, pujsa in 
veliko zajcev. Žal je tudi Kri-
stinina družina doživela tisti 
strašni veliki petek leta 1944, 
ko so Nemci izselili skoraj 

vso vas. »Ob štirih zjutraj so 
prihrumeli in lahko smo s 
seboj vzeli le najnujnejše. 
Izselili so nas v taborišče v 
mestecu Starnberg jugozaho-
dno od Münchna.«Ko se je 
vojna bližala koncu, so iz 
taborišča ušli – tako kot še 
mnogo drugih družin. Pot 
domov je bila mukotrpna, saj 
so bile železniške povezave 
prekinjene in so morali velike 
razdalje premagati tudi peš. 
Doma sta jih čakala na pol 
podrta hiša in hlev. Oče je 
dobil zemljo, da so si s tru-
dom postavili novo hišo. Kri-
stina pa se je zaposlila v Almi-

ri. »Gumbe sem šivala, pa 
tudi pletla, kar mi je kasneje 
prišlo še kako prav, da sem 
lahko naredila žabe za svoja 
otroka.« Kasneje je dobila 
zaposlitev v Verigi v Lescah. 
Tam je spoznala bodočega 
moža, poročila sta se leta 
1953. Istega leta se jima je 
rodila hčerka Jana. Družinica 
se je preselila v Hraše, na 
možev dom. Leta 1959 se je 
rodil še sin Branko. 
Tista leta so bila zelo težka. 
Oče ji je po amputaciji obeh 
nog umrl, mama je hudo 
zbolela. Žal je razpadla tudi 
zakonska zveza in po ločitvi 

se je Kristina vrnila v Moš-
nje, kjer je negovala mamo. 
Udarci usode pa so še deže-
vali po njej, saj je kasneje 
izgubila najprej zeta, nato pa 
še hčerko. »Zdaj živim tukaj 
sama. Imam res dobrega 
sina, snaho in sosede. Razve-
seljujejo me vnukinja Nika 
in vnuk Matej ter pravnuki 
Erik, Jaka in pravnukinja 
Žana. Pričakujemo pa še eno 
pravnukinjo!« se ji glas zat-
rese od veselja. 
»Lepo mi je, imam se zelo 
dobro, čeprav me boli hrbte-
nica. Hodim s palico, težjih 
opravil ne zmorem, sicer pa 
gospodinjim še sama.« 
Pohvali tudi dobre sosede, ki 
ji v tem času prinašajo kos-
tanj, ki ga ima zelo rada. »Na 
kapučino pa žal ne morem 
več hoditi k njim, saj se je 
zaradi koronavirusa treba 
držati omejitev. Kuham 

sama, včasih mi sosedje pri-
nesejo kakšno zelenjavo, 
velikokrat pa mi že priprav-
ljeno hrano prinese snaha. 
Oba z Branetom še delata in 
sem jima res hvaležna, da mi 
toliko pomagata in sta tako 
pozorna do mene. Ta teden, 
ko praznujem, sta si oba vze-
la dopust!«
Praznovanje visokega jubile-
ja je prav gotovo ena od stva-

ri, ki je ne bo pozabila. »Tele-
foni mi zvonijo, pa koliko 
šopkov so mi prinesli! Zelo 
sem bila vesela tudi predstav-
nikov krajevnih organizacij 
in društva izgnancev," je 
povedala v pogovoru, ki je 
tokrat potekal po telefonu. 
"Čeprav si ne moremo seči v 
roke in se objeti, je človeku 
ob tolikšni pozornosti toplo 
pri srcu.«

Devetdeset let Kristine Rupar
Praznovala je sicer v najožjem družinskem krogu, a nenehno zvonjenje telefona in številni šopki, ki 
jih je dobila v dneh okoli osebnega praznika, so bili slavljenki prav tako v veliko veselje. Čeprav si ne 
moremo seči v roke in se objeti, je človeku ob tolikšni pozornosti toplo pri srcu, pravi.

Slavljenka Kristina Rupar iz Mošenj

»Telefoni mi zvonijo, pa koliko šopkov so mi 
prinesli! Čeprav si ne moremo seči v roke in se 
objeti, je človeku ob tolikšni pozornosti toplo pri 
srcu.«

Ivanka Korošec

Blizu Ilirske Bistrice je vasi-
ca Kuteževo. Tam se je Jožica 
rodila 2. oktobra 1930. Dru-
žina je štela kar petnajst čla-
nov, poleg starih staršev in 
staršev je bilo enajst otrok. 
»Kmetija je bila velika, a vse-
eno premajhna za toliko lju-
di, vsega nam je primanjko-
valo … težko je bilo.«

Težka vojna leta
Najhuje je bilo med vojno. 
Jožica ima izjemen spomin 
tako za zgodovinska dogaja-
nja kot tudi za lastno življenj-
sko pot. »Prej smo bili pod 
Italijo, nato so prišli Nemci, 
pa partizani, ljudje pa med 
njimi med dvema ognjema. 
Vsi so prihajali po hrano, 
čeprav sami nismo imeli. 
Mama je žaklje otresla, da je 
dobila malo moke, zamesila 
je hlebček kruha, otroci smo 
nestrpno čakali, kdaj bo 
pečen. Ko ga je položila na 
mizo, da bi se ohladil, je pri-
šel partizan, vzel tisti kruh in 
spet smo bili brez vsega …«
Leta 1944 so jim Nemci vse 
požgali in družina se je 
morala zateči v drugo vas; 
spali so pod streho, ki je bila 
kot rešeto, niso se imeli s 
čim pokriti, česa obleči. »S 
staro mamo sva po okolici 
ljudi prosili za nekaj krom-
pirjev, za pest fižola ali 
moke, da je mama prehrani-
la družino …« 
S posredovanjem sovaščan-
ke je dobila delo pri kmetu 
na Rečici in tako je leta 1951 

prišla na Gorenjsko. Kmalu 
si je našla zaposlitev na Mli-
nem kot čistilka, dobila je 
tudi sobico. Spoznala je Pet-
ra Rabiča z Jesenic in se z 
njim poročila. »Moj mož je 
bil strašno priden, pravi 
garač,« pripoveduje. »Z Ble-
da se je vsak dan vozil z vla-
kom na Jesenice v Železar-
no. Težaško delo pri pečeh je 
imel. Cokle in spodnje perilo 
je imel vedno prežgano.«

Zgradila dom v Lescah
Leta 1952 se jima je rodil 
Jožko, leta 1957 Zvonko, leto 
kasneje še Majda. Ves čas 
sta si želela, da bi si postavi-
la svojo hišico. 
»To je žuljava hiša,« pravi. 
»Mož ni dobil posojila, ker 
ni gradil v jeseniški občini. 
Da sva lahko kupila parcelo, 
sva porabila vse prihranke, 
še celo otroške hranilnike 
sva popolnoma izpraznila, 
da sva lahko začela graditi.«
Takrat ni bilo vrtcev in osta-
la je doma, mož pa je oprav-
ljal po tri službe, da je zaslu-
žil kaj več. 
"Najmlajša je bila stara 
komaj šest mesecev, ko sem 
jo dala na kolo in se z Bleda 
peljala v Lesce. Medtem ko 
sem sama pomagala pri gra-
dnji, sem deklico dala na 
kup žlindre, da se je igrala. 
Z možem sva sama izdelo-
vala kvadre (zidake). Začeli 
so prihajati ljudje in spraše-
vali, ali bi jih izdelala tudi 
zanje. Tako sva se jih lotila, 
odjemalcev je bilo veliko. 
Vsi smo delali, pomagali so 

vsi trije otroci. Od malih 
nog so vajeni delati, vsi so še 
danes garači …«

Pet v eni sobici
Tako doživeto pripoveduje o 
tistih garaških letih, da se 
človek kar čudi, kako da ima 
pred sabo po vsem presta-
nem tako čilo gospo. 
Decembra leta 1961 so se 
vselili v še nedograjeno hišo 
brez vode in elektrike, saj je 
starejši sin že začel obisko-
vati šolo v Lescah. »Tu smo 
imeli tudi zajčke in putke, 
treba jih je bilo vsak dan 
hraniti. Imeli smo eno sobi-
co, v kateri nas je spalo vseh 

pet, v njej sem tudi kuhala. 
Vso zimo smo bili ob petro-
lejki. Zjutraj sem morala zli-
ti eno skodelico vroče vode 
na pipo, da se je odmrznila 
… Kvadre smo delali in vse, 
kar smo zaslužili, je šlo v 
hišo. Ko so bili otroci maj-
hni, smo le nekajkrat šli na 
morje, preko železarskega 
sindikata, sicer pa nikoli 
nikamor nismo mogli. Če je 
bilo lepo vreme, smo delali 
zunaj, strešno opeko pa v 
kleti. Material sva zamešala 
v garaži, treba ga je bilo 
spraviti po stopnicah v klet, 
vse na roke 'štamfati', streš-
nike nato zlagati previdno 

enega poleg drugega, da so 
se osušili … Otroci so odra-
sli, odšli od doma, si spletli 
svoja družinska gnezda, a 
midva sva še kar delala …« 

Trdo delo vse življenje
Ko je mož dobil službo vzdr-
ževalca v hotelu Pošta na 
Jesenicah, se mu je v pri-
merjavi s težkim delom v 
železarni zdelo, kot da je na 
dopustu. Ker je imel benefi-
ciran staž, se je pri 50-ih 
letih upokojil. Kupila sta 
kamionček, vozil je za 
Elmont, Iskro in druga pod-
jetja. »Bil je iznajdljiv in s 
svojo službo je bil zelo zado-

voljen. Zadnja leta pred 
smrtjo je zelo trpel, ker ni 
mogel delati.«
Poročena sta bila 65 let, zdaj 
pa je dve leti, odkar je umrl. 
»Zelo dobre otroke imam, 
en sin živi na Blejski Dobra-
vi, drugi je v Buzetu, hčerka 
pa v Kranjski Gori. Imam 
sedem vnukov in devet prav-
nukov ter še sedem živih 
bratov in sester. Imam pa 
tudi zelo veliko prijateljev. 
Rada se smejem, rada 
pojem, rada imam družbo.«

Nepozabno praznovanje
Za okroglo obletnico je vse 
povabila. "Vsi seveda niso 
mogli priti, a praznovanje je 
bilo nepozabno. Ena od pra-
vnukinj igra harmoniko, 
tako da smo tudi zaplesali.« 
Vse opravi sama, celo zelo 
urejeno hišo in vrt ima. »Pri 
težjih delih, kot je prekopava-
nje vrta, žaganje drv in podo-
bno, mi pomagata sin in hči. 
Sicer pa se trudim, da vse 
sproti pomijem in pospra-
vim.« Vrt ima velik in na 
njem pridela obilo zelenjave, 
ki jo potem širokosrčno razda 
med svoje otroke, deležni pa 
so jo tudi drugi. »Sem srečna, 
če lahko komu kaj dam, čep-
rav morda le glavico zelja …«
Velikokrat balinajo pred 
hišo. »S sosedi se zabavamo 
in se razmigamo. Izrabljeno 
imam hrbtenico, kolke, kole-
na. Vse me boli, a po balina-
nju sem kot mladenka …« 
Tako tudi deluje, saj je vese-
la, prijazna in polna nalezlji-
ve življenjske energije.

Devetdeset težkih, a tudi lepih let
Kot otrok iz velike kmečke družine in kasneje žena in mama, navajena težkega dela, se je Jožica Rabič nagarala za več kot zgolj eno življenje, pa je pri 
devetdesetih še vedno čila in polna nalezljive življenjske energije.

Jožica Rabič s svojima sinovoma in hčerko
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Človeški organizem se začne 
starati že po 35. letu; po tej 
starosti se rast in razmnože-
vanje celic, ki sestavljajo člo-
veški organizem, umirita, 
razloži ter opozori na ločeva-
nje kronološke in biološke 
starosti. Biološko, pravi, ugo-
tovimo na podlagi maksimal-

ne porabe kisika, vsebine 
mineralov v kosteh, mišične 
moči in fleksibilnosti. 
"Biološka starost je tudi tista, 
na katero lahko vplivamo in 
jo z redno fizično aktivnostjo 
tudi znižujemo, celo za dvaj-
set let," pojasni in predlaga 
tako redno izvajanje vaj za 
večjo gibkost in izboljšanje 
ravnotežja kot aerobne vadbe 
oziroma treninge.

Vaje za večjo gibkost in 
izboljšanje ravnotežja
"Vadimo vsak dan, najbolje 
zjutraj približno trideset 
minut. V tem času raztegne-
mo vse večje mišične skupine. 
Vsak razteg naj traja od osem 
do dvanajst sekund, istočasno 
pa razgibamo vse sklepe od 
vratu do gležnjev. Zaključimo 
z vajami za ravnotežje: hoja po 
črti, hoja miže, stoja na eni 
nogi, kroženje z glavo ... Slab-
šanje ravnotežja je eden naj-
pomembnejših faktorjev v 
procesu staranja. Kar tretjina 
prebivalcev Slovenije, starih 
nad 65 let, pade zaradi izgube 
ravnotežja in kar tretjina se jih 
pri padcu težko poškoduje," 
poudarja dr. Mencinger.

Aerobne vaje – trening
"Aerobne vaje so tiste, pri 
katerih telo porabi veliko 
kisika. Ker mora kri kisik 
preskrbeti mišicam, mora 
srce več delati. Zato so te 
vaje predvsem namenjene 
krepitvi srčno-žilnega siste-
ma. Ker je pri tem treningu 
obremenjeno srce, mora 
vsak, kdor se v kasnejših 

letih odloči za ta trening, 
najprej obiskati zdravnika, 
da ta preveri predvsem spo-
sobnost srca. Stiskanje v 
prsnem košu, nenadna 
omedlevica, krajša izguba 
zavesti, vse to so znaki, da s 
srcem nekaj ni v redu," opo-
zarja.
"Med aerobne treninge spa-
dajo: hoja, tek, kolesarjenje, 

hoja s palicami, ples, plavan-
je, smučarski tek. Gibanje 
naj bo ritmično, enakomer-
no, traja naj od 30 do 40 
minut, odvisno od intenziv-
nosti. Zadostuje štirikrat 
tedensko. Kako intenziven 
naj bo trening, nam pove 
pulz. Vedno začnemo s tre-
ningom nizke intenzitete, 
nato pa intenziteto počasi 
dvigamo. Pred začetkom tre-
ninga se deset minut ogreva-
mo s tem, da raztegnemo 
velike mišične skupine, po 
treningu pa deset minut 
ohlajamo s hojo, raztegovan-
jem ..."
Dokazano je, da aerobno giba-
nje znižuje krvni tlak in zviša 
dobri holesterol, v bistvu vpli-
va na vse faktorje tveganja za 
nastanek sladkorne bolezni, 
arterioskleroze in številnih 
drugih bolezni, še pojasnjuje 
dr. Mencinger. "Aerobno 
gibanje krepi odpornost orga-
nizma proti bakterijam, viru-
som in celo rakastim celicam 
– povečuje imunsko sposob-
nost. S staranjem namreč pro-
padajo vsa tkiva, hitreje mišič-
no kot maščobno. Mišično 
tkivo pa je funkcionalno tkivo, 
kar pomeni, da sodeluje pri 
delovanju organizma, maščo-
bno je le zaloga kalorij," še 
pojasni.
"Zato: čim več gibanja, telo-
vadbe, aerobnega treninga, 
da čim dlje ohranimo gib-
kost, dobro ravnotežje, 
imunsko odpornost, veselje 
do življenja – znižamo bio-
loško starost in čim manj-
krat obiščemo zdravnika."

Tudi starejšim 
šport zelo koristi
Zdravnik Avguštin Mencinger je sredi septembra 
v atriju radovljiškega župnišča pripravil 
predavanje o koristi športa pri starejših ljudeh. 
Na njem je opozoril, da gibanje, tako telovadba 
kot aerobni trening, pomaga, da dlje ohranimo 
gibkost, dobro ravnotežje, imunsko odpornost pa 
tudi veselje do življenja.

Zdravnik Avguštin Mencinger, strokovnjak tudi z 
dolgoletnimi izkušnjami na področju medicine športa, tudi 
starejšim priporoča čim več gibanja. / Foto: Gorazd Kavčič

Marjana Ahačič

Običajno prostovoljci na ta 
dan pripravljajo številne 
dogodke, s katerimi želijo 
delovanje približati ljudem v 
stiski, to je žalujočim odras-
lim in otrokom ter umirajo-
čim in njihovim svojcem. 
Tudi v prostorih območnega 
odbora Gorenjske na Gorenj-
ski 25 v Radovljici so pripravi-
li dan odprtih vrat, v kranjski 
knjižnici pa postavili stojnico.
Slovensko društvo hospic 
letos obeležuje 25 let delova-
nja, odbor na Gorenjskem pa 
deluje že 18 let. "Hospic po 
svetu in v Sloveniji si je zadal 
nalogo, da bo stal ob strani 
neozdravljivo bolnim ljudem 
in njihovim svojcem. Glavni 
cilj je obogatiti zadnje obdob-

je življenja, zagotoviti kako-
vostno življenje, ne pa življe-
nja za vsako ceno podaljševa-
ti. Pomoči pri skrajšanju živ-
ljenja in evtanazije hospic ne 
ponuja niti ne opravlja," pou-
darja predsednica gorenjske-
ga odbora Mira Stušek. 

Spremljevalčeva 
pozornost
Naloga hospica je spremljati 
med boleznijo, krizo in umi-
ranjem. "Da se lahko razvije 
odnos, je bistveni pogoj spre-
mljevalčeva pozornost. Ohra-
niti distanco med bolnikom 
in spremljevalcem pomeni 
dopustiti umirajočemu, da 
ohrani svoj jaz, da je lahko 
povedano vse, kar je potreb-
no, in da je spoštovan v svoji 
drugačnosti. Sodelavec hos-

pica ve, da ne zapade v globo-
ko krizo le umirajoči, ampak 
tudi tisti, ki so z njim poveza-
ni v ljubezni. Zato ustvarja 
klimo povezanosti v življenj-
skem obdobju, ko se od veči-
ne ljudi pričakuje samo loči-
tev," poudarja. 

Vloga svojcev
Kot opažajo tudi v gorenjskem 
odboru Slovenskega društva 
hospic, v zadnjem času vloga 
svojcev v negi ponovno prido-
biva pomen. "A zavedati se 
moramo, da so svojci v tem 
času psihično in fizično moč-
no obremenjeni. Prisotni so 
občutki krivde, ki odnos med 
bolnikom in svojci ovirajo ali 
celo preprečijo, zato morajo 
sodelavci hospica ranljive svoj-
ce skrbno pripraviti in sprem-
ljati v tem posebnem času, 
polnem napetosti."
Prostovoljci hospica so se iz 
izkušenj naučili, da si svojci 
želijo jasnosti, ne prizanaša-
nja. "Želijo imeti možnost, da 
lahko govorijo o vsem, želijo 
si navodil za nego, upošteva-
nje zasebnosti, obdržati dose-
danjo vlogo, upoštevati zad-
nje želje. Izražajo strah, da ne 
bodo zmogli izpolniti priča-
kovanj, bojijo se napetosti v 

družini. Strah jih je slabšanja 
bolnikove bolezni, svoje 
nemoči, soočenja z bolečina-
mi, žalostjo, jezo in smrtjo," 
opisuje Mira Stušek.

Proces učenja
Pravi, da s pomočjo strokov-
nega osebja in prostovoljcev 
hospica pogosto spoznajo 
novo razsežnost življenja, se 
spoprimejo z lastno mejo 
obremenjenosti, razmišljajo 
o smislu življenja in smrti, 
doživljajo zadoščenje, da 
pomagajo, in občutek lastne 
vrednosti, ki iz tega izhaja. 
Sodelavci hospica z iskrenos-
tjo, pozornostjo in skrbjo sto-
jijo svojcem ob strani v teh 
zahtevnih procesih. "Poma-
gajo ustvarjati prostor, v kate-
rem bo žalost lahko prevzela 
svoje upravičeno mesto. 
Dopustijo izražati hrepenen-
je, osuplost, nezmožnost izra-
žanja, občutke krivde, obup 
in jezo, da se žalujoči laže 
sprijazni s svojo usodo. To 
povzroči, da žalujoči vstopi v 
razvojni proces, v katerem se 
počasi in zelo boleče uči spre-
jemati izgubo in na novo 
zaživeti brez človeka, ki ga je 
izgubil, ampak z vsem, kar je 
ta človek v njem prebudil."

Tudi letos so počastili 
svetovni dan hospica
Društva po vsem svetu praznujejo svetovni dan hospica vsako leto na drugo soboto v oktobru, letos 
je bil to 10. oktober. Slogan svetovne organizacije hospica je bil letos Moja oskrba, moje udobje. 
Slovensko društvo hospic deluje že četrt stoletja, gorenjski odbor polnoleten.

»V zadnjem času vloga svojcev v negi ponovno 
pridobiva pomen. A zavedati se moramo, da so 
svojci v tem času psihično in fizično močno 
obremenjeni. Prisotni so občutki krivde, ki 
odnos med bolnikom in svojci ovirajo ali celo 
preprečijo, zato morajo sodelavci hospica 
ranljive svojce skrbno pripraviti in spremljati v 
tem posebnem času, polnem napetosti.«

Bioresonanca je celovita 
metoda zdravljenja, ki 
spodbuja zdravilne moči 
telesa. V povprečju je 
uspešnost zdravljenja od 
60 do 90-odstotna. 
V zdravem telesu celice 
med seboj neovirano 
komunicirajo preko njim 
lastnih frekvenc elektro-
magnetnega nihanja. Če 
na telo delujejo škodljive 
snovi, strupi, virusi, sevan-
ja ipd., komunikacijo ovi-
rajo, kar pripelje do zdrav-
stvenih težav (ste brez 
energije in volje, imate 
oslabljen imunski sistem, 
težave s spanjem, različne 
bolečine, kronične bolez-
ni, prebavne težave ...).
Bioresonančna terapija 
temelji na neinvazivnem 
zajemanju telesnih frek-
venčnih vzorcev (zdravih 
in bolnih), naprava jih pre-
tvori v zdravilni frekvenčni 
vzorec in jih vrne v telo. Na 
tak način vzpostavi pogo-
je za samozdravljenje.
Poskrbite pravočasno za 
svoje zdravje – mi vam pri 
tem lahko pomagamo!

JANKO PIRC S.P., RODINE 42, ŽIROVNICA
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BREZPLAČNA  dostava po 
GORENJSKI in OSREDNJI SLOVENIJI

pri plačilu z gotovino. Možnost plačila tudi na obroke.
www.hubat .s i

Marjana Ahačič

»Zamisel razstave je, da se 
povežemo med seboj tudi s 
fotografijami, ki so jih ljudje 
posneli na sotočju in so del 
njihovih spominov nanj. 
Vsaka izmed prejetih foto-
grafij pokaže naše spoštova-
nje do modrega srca Sloveni-
je, ki nujno potrebuje pomoč 
in zaščito,« pravijo organiza-
torji kampanje Rešimo soto-
čje, ki je pod peticijo za nepo-
zidano sotočje zbrala že več 
kot tri tisoč podpisov.
Številni domačini in naravo-
varstveniki namreč že vse 
od pomladi z različnimi 
akcijami izražajo svoje nes-
trinjanje z načrtovano pozi-
davo sotočja Save Bohinjke 
in Save Dolinke pod Radov-
ljico, kjer investitor načrtuje 
gradnjo turistično-rekreacij-
skega centra. Pobudniki 
akcije želijo sotočje zaščititi 
pred posegi in obenem 
ohraniti dostop javnosti do 
te naravne znamenitosti.
Osrednji govornik na odprtju 
razstave je bil profesor na bio-
tehniški fakulteti, predstojnik 
katedre za ekologijo in vars-
tvo okolja dr. Mihael Toman, 
tudi podpredsednik sloven-
skega društva voda, doma iz 
Kamne Gorice. »Rečni siste-
mi, struge in obrežja so pod 
vse večjimi pritiski zaradi 
obstoječe infrastrukture, zla-
sti jezov in pregrad, še bolj pa 
zaradi novih gradenj hidroe-
lektrarn, pozidav poplavnih 
ravnic in ožjega prispevnega 
območja, ki jih oplajajo pred-
vsem dobičkonosnost in laž-
ne predstave o razvoju 'zelene 
turistične odličnosti in trajno-
stne rabe naravnih virov'. 

Tudi v primeru sotočja obeh 
Sav je tako,« ugotavlja profe-
sor Toman in opozarja, da 
sodobne okoljske družbe 
jezove podirajo. »V ZDA jih 
podrejo več, kot zgradijo 
novih vsako leto. Betonska 
korita odstranjujejo in reke z 
obrežji vred revitalizirajo – v 
Franciji kar tristo kilometrov 

letno – in tako vodi dajo več 
prostora, zmanjšujejo frag-
mentiranost, ki vodi v zmanj-
ševanje biotske pestrosti in 
posledično do slabega zdravja 
narave in ljudi.«

Poudarja, da je bila ukrotitev 
narave morda simbol nap-
redka v 19. stoletju, danes pa 
tak način razmišljanja sodi 
na smetišče zgodovine. Naša 
dolžnost je, pravi, da spreje-
mamo nova okoljska znanja, 
da z njimi ozaveščamo drža-
vne in lokalne odločevalce, 
da jim jasno povemo, da 

morda oni ne hodijo v korak 
s časom – kar je pogosto 
omenjano v povezavi s tako 
imenovanimi naravovarstve-
niki. »Prepoznavanje prosto-
ra le kot potencialne investi-

cije za doseganje kratkoroč-
nega izplena narave ni trend 
sodobne družbe, ampak pra-
vzaprav neke zatohle prete-
klosti,« je jasen Toman.
»Okoljske etike še nismo 
vključili v svojo kulturo. Zato 
je tudi privlačnost različnih 
zelenih projektov predvsem 
ekonomska. Slovenije pa 
predvsem v tujini ne prepoz-
navajo po betonskih koritih 
niti po hotelskih in drugih 
prenočitvenih zmožnostih, 
ampak, kot je zapisal ameri-
ški spletni portal nedolgo 
tega, zaradi kulinarike, neo-
krnjene narave, rek, jezer in 
gora. Na žalost pa mi prepo-
gosto narave ne prepoznamo 
kot dobrine za svoje fizično 
in umsko zdravje, tudi ne 
zlata vredne dobrine v turis-
tični paradigmi. Pred našimi 
očmi narava prepogosto pos-
taja pacient, z njo vred pa še 
mi kot družba.«

Rešimo sotočje tudi 
kot razstava
V Galeriji Brigita na Lancovem so konec septembra odprli razstavo slikarskih del akademske slikarke 
Brigite Požegar - Mulej in fotografij občanov, ki si kot del projekta Rešimo sotočje prizadevajo, da bi 
širši del območja sotočja rek Save Bohinjke in Save Dolinke ostal neokrnjen.

Osrednji govornik na odprtju razstave, profesor Mihael Jožef Toman

"Na žalost pa mi prepogosto narave ne 
prepoznamo kot dobrine za svoje fizično in 
umsko zdravje, tudi ne zlata vredne dobrine v 
turistični paradigmi. Pred našimi očmi narava 
prepogosto postaja pacient, z njo vred pa še mi 
kot družba."

Marjana Ahačič

Knjižnica Antona Tomaža 
Linharta Radovljica vključno 
z vsemi enotami, tudi v Begu-
njah, na Brezjah, v Kropi in 
Lescah, je do nadaljnjega 
zaprta, so v začetku tedna 
sporočili knjižničarji. Še 
konec prejšnjega tedna so 
omogočali vsaj brezkontakt-
no izposojo, zdaj tudi ta ni 
več mogoča.
Naročilo za izposojo gradiva 
po pošti sprejemajo na 
el-naslovu info@rad.sik.si 

oziroma po telefonski števil-
ki 04 537 39 00. Teža paketa 
je omejena na dva kilogra-
ma, brezkontaktna dostava 
Pošte Slovenija na dom sta-
ne 2,50 evra na paket, zne-
sek bo zabeležen na upora-
bnikovi članski izkaznici. 
Uporabniki ga bodo porav-
nali ob ponovnem obisku 
knjižnice, ko bodo gradivo 
lahko tudi vrnili, ali na splet-
ni strani Cobiss+, Moja knji-
žnica. 
V tem času ni mogoče niti 
vračilo izposojenega gradiva; 

v času, ko je knjižnica zaprta, 
zato za izposojeno gradivo ne 
bo tekla zamudnina. Rezervi-
rano gradivo, za katero so 
bralci že dobili obvestilo, da 
jih čaka v knjižnici, pa jih bo 
počakalo do takrat, ko bo ta 
ponovno odprla svoja vrata.
"Ne želimo pa si, da bi v teh 
negotovih dneh ostali brez 
prostočasnega ali študijskega 
branja, zato vas vabimo, da 
obiščete spletni portal Biblos, 
kjer si lahko zelo enostavno 
izposodite e-knjige. Poleg 
tega so vam na voljo tudi elek-

tronske zbirke s spletnimi 
časopisi in bazami podatkov s 
številnimi vsebinami," k bra-
nju spodbujajo knjižničarji. 
"Če bi imeli z dostopom ali 
namestitvijo kakšne zaplete, 
nas pokličite. Z veseljem vam 
bomo pomagali."
Od sobote so za obiskovalce 
do preklica zaprte tudi vse 
enote Muzejev radovljiške 
občine. V muzejih obljublja-
jo, da bodo na svojo spletno 
stran v tem času dodajali 
aktualne novice, spletne 
delavnice in zanimivosti.

Tudi knjižnice  
so zaprle vrata
Gradivo si je mogoče izposoditi le po pošti, za 
vračilo bo treba počakati na ponovno odprtje. 
Knjižničarji v tem času bralce vabijo tudi na 
spletni portal Biblos. 

Knjige lahko trenutno iz knjižnice naročite le z  
dostavo po pošti, vračilo gradiva bo mogoče, ko bodo 
knjižnice spet odprte. / Foto: Gorazd Kavčič

Marjana Ahačič

Prvo soboto v oktobru so v 
Bohinjski Bistrici organizi-
rali šesto državno prvenstvo 
v igranju na diatonično har-
moniko, ki poteka pod okri-
ljem Zveze diatonične har-
monike Slovenije ter Javne-
ga sklada za kulturne dejav-
nosti Republike Slovenije. 
Državnega prvenstva sta se 
udeležila tudi Aljaž Mauko 
s Posavca in Gašper Komac 
iz Križ, oba učenca Matjaža 
Kokalja z Ovsiš. Oba har-
monikarja sta se na tekmo-
vanju odlično odrezala in 
osvojila zlati priznanji, 
Aljaž pa je v svoji starostni 
skupini osvojil prvo mesto.
Novost letošnjega tekmovan-

ja je bila možnost nastopa v 
dveh ločenih disciplinah, in 
sicer tradicionalna glasba ter 
vsa glasba. Vse tekmovalce, ki 
so bili razdeljeni po starost-
nih skupinah, je ocenjevala 
petčlanska strokovna žirija. V 
disciplini tradicionalna glas-
ba je nastopilo 27 tekmoval-
cev, v disciplini vsa glasba pa 
14, med njimi tudi en harmo-
nikarski duo, in sicer v kon-
kurenci komornih zasedb. 
Tekmovalci so dosegli kar 23 
zlatih, 17 srebrnih ter dve bro-
nasti priznanji. Absolutna 
državna prvakinja v disciplini 
tradicionalna glasba je posta-
la Danaja Grebenc, absolutni 
državni prvak v disciplini vsa 
glasba pa je postal Primož 
Gnidovec. 

Zlato priznanje za Aljaža Mauka

Aljaž Mauko s Posavca je 
na nedavnem državnem 
prvenstvu v igranju na 
diatonično harmoniko 
osvojil zlato priznanje ter 
prvo mesto v svoji starostni 
skupini.



a kot smo že zapisali, se 
zaradi nastale jesenske situ-
acije letošnja kulinarična 
Radovljica prestavi na čas, 
ko bo izvedba mogoča. 
Vseeno pa si lahko doma 
privoščite kakšen dober 
krožnik, okusite Radovljico 
iz domačega naslonjača, bi 
lahko rekli. Večina zaprtih 
gostinskih obratov se je 
namreč prilagodila in se 
odločila za možnost oseb-

nega prevzema naročene 
hrane in pijače ter za dosta-
vo, razvoz naročil ali samo 
dostavo oziroma samo ose-
bni prevzem – to je kljub 
zaprtju restavracij dovolje-
no. Kako vse skupaj poteka, 
preberete na spletni strani 
radolca.si ali pa se obrnete 
naravnost na izbranega 
gostinca. Tako boste še naj-
lažje in najhitreje prišli do 
najnovejših informacij.
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Alenka Brun

Radovljica, Begunje – Tudi v 
slovenski Teden restavracij 
je letos posegel covid-19 in 
povzročil turbulentno stanje. 
Ljubitelji okusov so spomla-
di ostali brez priljubljenega 
dogodka, ki pa ga je organi-
zatorjem potem uspelo prip-
raviti junija. Jesenski Teden 
restavracij pa se je zgodil 
med 9. in 18. oktobrom letos, 
vendar za las, bi lahko rekli. 
Seveda ob upoštevanju pri-
poročil in uredb NIJZ. Neka-
terim sodelujočim sloven-
skim restavracijam in gostil-
nam ga je namreč uspelo 
izpeljati v celoti, druge so 
zaradi slabe epidemiološke 
slike morale predčasno zap-
reti svoja vrata. Med prvimi 

so bili tudi gorenjski gostin-
ci, a zelo hitro se je to zgodilo 
še drugim: Slovenija je raz-
glasila epidemijo, zaostrili so 
ukrepe za zajezitev širjenja 
okužb z novim koronaviru-
som in tako so med prvimi 
svoja vrata do nadaljnjega 
zaprli gostinski obrati. So pa 
sodelujoči kot gostje na letoš-
njem jesenskem Tednu res-
tavracij opazili, da so bile 
nekatere restavracije in gos-
tilne razprodane takoj, med-
tem ko so drugje lepo okra-
šene mize (v pričakovanju) 
samevale.

Izbrali smo ribji meni
Na zadnjem čebelarskem 
dnevu v Lescah smo ponov-
no srečali Aleša Tavčarja in 
Tino Likozar iz Gostišča 

Draga. Že takrat smo se 
odločili, da se oglasimo v 
njunem gostišču. Teden res-
tavracij se nam je zdel pri-
merna priložnost. Izbirali 
smo med divjačinskim in 
ribjim menijem in se odloči-
li za ribjega, ki je na glav-
nem krožniku sicer predsta-
vil hobotnico. Uživali smo v 
hladni predjedi: prekajenem 
jeziku, ki so mu na krožniku 
delali družbo hrenov slado-
led, bučo olje in odlične 
mini domače vložnine. Pas-
tinakova kremna juha z rde-
čo peso je bila postrežena 
res domiselno. Za sladico bi 
lahko izbrali kot dodatni kro-
žnik bučno drož pito, a je bil 
že brez nje trihodni meni še 
s pozdravom iz kuhinje kva-
litetno popoldansko kosilo.

Okusi Radol'ce 
prestavljeni

V novembru so nekatere 
izbrane domače restavracije 
in gostilne še enkrat povabi-
le v svojo družbo v okviru 
kulinaričnega dogodka 
Okusi Radol'ce. Letos bi 
bilo to že osmič, sodelovali 
bi Vila Podvin iz Mošenj, 
gostilne Kunstelj, Avguštin 
in Lectar iz Radovljice, Gos-
tišče Tulipan in Restavracija 
Center iz Lesc, Gostišče 
Draga in Pr' Tavčar iz 
Begunj ter Restavracija 
Tabor iz Podbrezij. Okusi bi 
se vseeno zgodili v času, ko 
je koronavirus že zaznamo-
val naša življenja in bi bilo 
treba upoštevati določena 
pravila in priporočila NIJZ, 

Okusi Radovljico iz 
domačega naslonjača
Smo se že kar navadili, da je jesenskemu Tednu restavracij sledil še mesec Okusov Radol'ce. Letos bi 
bil to že osmi, a so ga morali zaradi epidemioloških razmer odpovedati oziroma prestaviti. Kulinarični 
dogodek Teden restavracij jim je sicer uspelo pripraviti, a bi lahko tudi zanj rekli – če uporabimo 
pogovorno besedno zvezo – da »glih za glih«.

Aleš Tavčar in Tina Likozar iz Gostišča Draga na zadnjem 
čebelarskem dnevu v Lescah. Čeprav tokrat sirovih 
štrukljev, po katerih je bilo na njuni stojnici tudi največ 
povpraševanja, nismo pokusili, bomo to z veseljem storili, 
ko bo ponovno mogoče.

Prekajeni goveji jezik, hrenov sladoled, bučno olje in 
domače vložnine, ki so okuse na krožniku še nadgradile. 

Pastinakova kremna juha z rdečo peso je bila postrežena 
res domiselno.

Hobotnica s pirino rižoto z zelenjavo in dodano peno 
Likozarjevega krompirja

Marjana Ahačič

Žirovničanka Urška Ambro-
žič Potočnik je že nekaj časa 
dobro znana in uveljavljena 
mojstrica izdelovanja moza-
ikov pri nas. Eden najbolj 
slikovitih, ki ga je ustvarjala 

skupaj z udeleženci svojih 
delavnic na Ljudski univerzi 
Radovljica, krasi hodnik 
stavbe te ustanove, številni 
Radovljičani pa jo poznajo 
tudi kot (so)avtorico in 
pobudnico za izdelavo 
mozaičnega napisa oznake 

za železniško postajo Radov-
ljica. S svojimi umetninami 
je pred časom pritegnila 
tudi prozornost Aljoše 
Božič, direktorice veterinar-
ske ambulante v Zapužah, 
ki je pri njej naročila izdela-
vo mozaika. 
"Na Facebooku sem večkrat 
občudovala čudovite mozai-
ke, ki jih je naredila Urška 
Ambrožič. V svojem logoti-
pu imamo podobo konja v 
skoku – Capriola je linija lipi-
cancev – čeprav smo ambu-
lanta za male živali. Zaželela 
sem si, da bi imeli pred vho-
dom v ambulanto na mozai-
ku naša pacienta, psa in mač-
ko. Z Urško, katere jazbečar-
ka Frida je naša pacientka, 
sva se o izdelavi mozaika 
začeli pogovarjati marca, 
zdaj pa že krasi vhod v ambu-
lanto, " je povedala Aljoša 
Božič. Umetnica je za izdela-
vo mozaika potrebovala okoli 
osemdeset ur dela.

Vhod okrasili z mozaikom

Veterinarka Aljoša Božič pred vhodom v ambulanto za 
male živali v Zapužah, ki ga po novem krasi mozaik s 
podobo mačke in psa. / Foto: Gorazd Kavčič

Marjana Ahačič

Za čas, ko smo primorani 
ostajati doma ali vsaj blizu 
doma, so na radovljiškem 
zavodu za turizem predvsem 
za domačine pripravili zani-
mivo pustolovščino: izzivajo 
jih, da opravijo deset nalog: tri 
lahko opravijo doma, za preo-

stalih sedem se je treba odpra-
viti po občini Radovljica. Vpi-
šejo jih na obrazec, ki je na 
voljo na spletu, in nato sodelu-
jejo v nagradnem žrebanju. 
In kakšni so izzivi: obisk 
muzeja, razstave ali kultur-
nega spomenika, obisk mest-
nega ali vaškega jedra, še 
neznanega kotička v naravi, 

priprava sladice, ki vsebuje 
med, in takšne s čokolado, 
priprava kosila iz lokalnih 
sestavin, izlet na razgledno 
točko ali do reke ter sprehod 
v gozd in v dežju ali snegu. 
Kam točno v občini se boste 
odpravili, prepuščamo vam, 
pomembno je, da izlet vse-
buje točke izziva, še pravijo 
na Turizmu Radovljica. Izziv 
poteka med 24. oktobrom 
letos in 28. februarjem 2021.

Vabijo na Radolški izziv
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Združenje rejcev lipicanca 
Slovenije, ki povezuje več kot 
osemdeset zasebnih rejcev s 
skupno okrog sedemsto lipi-
canci, je v začetku oktobra v 
Kobilarni Lipica pripravilo 
vzrejni pregled, na katerem 
sta potekala registracija letos 
rojenih žrebet ter ocenjevan-
je žrebcev in kobil za spre-
jem v rodovnik. 
Iz Vzrejne hiše lipicancev 
Barbana, ki jo na domačiji v 
Globokem vodita Nina in 
Janez Peternel, so na vzrejni 
pregled tokrat peljali devet 
žrebet in eno kobilo. Na oce-
njevanju moških žrebet so 
njihova žrebeta zasedla odli-
čno prvo, drugo in četrto 
mesto, na ocenjevanju žen-
skih žrebet pa drugo in tret-
je mesto. Na ocenjevanju 

kobil za sprejem v rodovnik 
se je dobro odrezala tudi nji-
hova kobila, ki je bila peta, 
tako da jo bodo prihodnje 
leto že lahko pripustili. 
"Že na dosedanjih ocenjeva-
njih žrebet smo dosegali 
lepe uspehe, a takšnega kot 
letos še nikoli doslej. To 
kaže, da imamo dober pod-
mladek in da se splača pot-
ruditi," je bil po ocenjevanju 
zadovoljen Janez, ki z vesel-
jem pokaže žrebičke pa tudi 
druge konje vsem, ki jih pot 
zanese mimo njihove kme-
tije. V Barbani redijo okoli 
štirideset lipicancev, v čredi 
pričakujejo prihodnje leto 
dvanajst žrebet.
Na vzrejnem pregledu so s 
svojimi lipicanskimi konji 
sodelovali tudi nekateri dru-
gi gorenjski rejci. Na ocenje-
vanju kobil za sprejem v 

rodovnik je bila najboljša 
kobila last Bogdana Ambro-
žiča iz Ljubnega. Ambroži-

čeva kobila je bila druga tudi 
na preizkusu delovne sposo-
bnosti kobil.

Peternelov šampion 
med žrebički
Žrebiček iz Vzrejne hiše lipicancev Barbana je na vzrejnem pregledu letos rojenih žrebet postal 
šampion med žrebički, odlične ocene pa so dosegli tudi drugi Peternelovi žrebički in žrebičke. »To 
kaže, da imamo dober podmladek,« pravi Janez, ki skupaj z ženo Nino vodi vzrejno hišo.

Nina in Janez Peternel ob zmagovalnem žrebičku, v ozadju 
njegova mama / Foto: Sibil Slejko

Marjana Ahačič

Izvajalci projekta Arhitektu-
ra gorenjskih vasi za Zaloše, 
Ovsiše in Dobrave, ki ga 
skupaj s partnerji vodi Obči-
na Radovljica, vabijo obča-
ne, da se jim na spletu prid-
ružijo na delavnici, na kateri 
bodo predstavili prostorski 
razvoj vasi, značilnosti in 
predvsem predloge za ureja-
nje javnih prostorov. Po 
predstavitvi bodo veseli 
vaših pogledov in komentar-
jev, ki bodo sooblikovali 
končne predloge.
Predstavitev bo potekala prek 
platforme Zoom. Vabljeni, 
da se pridružite tako, da 
nekaj minut pred začetkom 
predstavitve v računalnik, 
tablico ali pametni telefon 
vpišete www.delavnica.eu/
agv; za Zaloše bo predstavi-
tev v torek, 3. novembra, ob 
18. uri (Zoom meeting ID: 

939 8755 7811), za Ovsiše v 
sredo, 4. novembra, ob 18. 
uri (Zoom meeting ID: 981 
1338 1544) in za Dobrave v 
petek, 6. novembra, prav 
tako ob 18. uri na (Zoom 
meeting ID: 949 5119 3442). 
V primeru tehničnih težav 
bo pomoč na voljo na tele-
fonski številki 031 318 409.
Hkrati vabijo na ogled prve-
ga dela razstave na prostem, 
ki bo postavljena v središču 
vsake vasi: v Zalošah v križi-
šču sredi vasi, na Ovsišah 
pred cerkvijo in v Dobravah 
pred domom krajevne sku-
pnosti. Razstavo si bo mogo-
če ogledati od vključno dne-
va predstavitve dalje. V 
decembru jo bodo dopolnili 
s predlogi ureditev javnih 
prostorov, ki jih bodo skupaj 
z udeleženci izoblikovali na 
predstavitvenih delavnicah. 
Vse tri razstave na prostem 
bodo na ogled do konca leta.

Predstavitev predlogov 
za urejanje vasi
V sklopu projekta Arhitektura gorenjskih vasi za 
Zaloše, Ovsiše in Dobrave bodo v prihodnjem 
tednu organizirane delavnice, na katerih bodo 
predstavili prostorski razvoj vasi, značilnosti in 
predloge za urejanje javnih prostorov.

* Reprezentativni primer obrestnega kredita: vrednost predmeta financiranja znaša 239,96 EUR. Število obrokov je 24. Mesečni obrok znaša 11,71 EUR. Letna kreditna obrestna mera znaša 8%. Strošek odobritve (8,40 EUR) in zavarovanje terjatev (12,20 EUR) sta porazdeljena 
med obroke. Skupni znesek za plačilo znaša 281,07 EUR. Efektivna obrestna mera znaša 16,67% na dan 14.10.2020. EOM je izračunana na podlagi zneska in trajanja kredita, stroškov odobritve, zavarovanja terjatev in trenutne veljavne obrestne mere. Morebitni dodatni stroški, 
ki nastanejo v primeru, da stranka ne izpolnjuje pogodbe, niso vključeni v izračun EOM. Hitri kredit brez dokumentacije do 2.500 EUR, lahko sklene fizična oseba, starejša od 25 let, državljan Republike Slovenije, redno zaposlen v Sloveniji in prejema plačo v znesku vsaj 643,36 
EUR ali upokojen in prejema pokojnino v znesku vsaj 607,62 EUR ter ima odprt TRR pri eni od bank v RS. Pogoje stranka potrdi z izjavo. Skupni znesek z naslova hitrih potrošniških kreditov brez dokumentacije pri Summit Leasing Slovenija ne sme presegati 2.500 EUR. Vrednost 
akcijskega kompleta 4 gum znamke GOODYEAR dimenzije 195/60/R16 znaša 359,96 EUR, kompleta 4 gum znamke BARUM dimenzije 195/60/R16 znaša 239,96 EUR, kompleta 4 gum znamke SAVA dimenzije 185/65/R15 znaša 161,40 EUR. Akcija Podarimo darilno kartico Petrol do 40 
€ ob nakupu Dunlop ali Goodyear zimskih pnevamatik traja do 20. 11. 2020. Podrobnosti akcije najdete na spletni strani. Slike so simbolične. Pridržujemo si pravico do napak v tisku.

PE KRANJ ∙ C. Staneta Žagarja 53a
04 281 71 70 ∙ info.kr@avtotehna-vis.si

MI SMO PRIPRAVLJENI! 
PA VI?

Mega zaloga zimskih pnevmatik iz katere izpostavljamo:

GOODYEAR
195/60/R16                 

12,20 €
na mesec*

KOMPLET 4 PNEVMATIK

BARUM 
195/60/R16                 

11,71 €
na mesec*

KOMPLET 4 PNEVMATIK

SAVA
185/65/R15                 

10,31 €
na mesec*

KOMPLET 4 PNEVMATIK

HITRI KREDIT 
ODOBREN TAKOJ!*

DARILNA 
KARTICA 
DO 40 €

-25 % na premontažo in centriranje pnevmatik

AVTOTEHNA VIS D.O.O., CELOVŠKA CESTA 228, LJUBLJANA


